

ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုရုဂ်းမ

ROMANS

စွာမိးခမိး

ဃူးတီမိး ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုရုဂ်းမ ခန့်ပီခင်တမာခင်၊ လဝ်းယေ၊သု ပုးခိုင်ကခင်လံးမိးလိုဝ်းဝုး ပေးလု ခခေကော့း။ ပေးလု ခန့်မိုဝ်းမခင်ပံ၊ပီခင်ဂုခင်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သု ခခေ။ မခင်းမိးလိုဝ်းဝုး သေးလု ခခေလး၊ ပီခင်ဂေ့ကခင်ခိဂ်းလဂ်းငီခင်းသေးဂုခင်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သု တင်းလံးခခေ ကော့း။ ဂျာမိးခန့်တီမိးဝံ မိုဝ်းပီးသဂ်းဂရီလို A.D. 56 ခခေကော့း။

ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုရုဂ်းမ ခန့်ပီခင်ဃိုခင်လိဂ်းကခင် ပေးလု တီမိးပခင်စု၊ပုခင်းဂုခင်းယုမ်၊မာတ်းကခင်မိး တီးလိုဝ်းလဝ်း၊ ဝီင်းရုဂ်းမ ခခေကော့း။

ကီခင်းကခင်း ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုရုဂ်းမ လမ်း၊-

- ၁။ ဂ်းလံးပီခင်တင်းကခင် ခိုင်ပွင်ခမးဂီခင်းထုးဝံ ပုခင်းကခင် ပေးလု တဂ်းမုး ဝီင်းရုဂ်းမ ခခေ။
- ၂။ ဂ်းပေးလံးဂု၊ လွင်းတင်းခဂ၊ခွတ်း ကခင်လီတ်းကခင်မခင်၊ခခေ။
- ၃။ ဂ်းဂုခင်းယုတ၊ ဂုခင်းသု၊သခေ၊ပ၊ တင်းလံး ပေးလံးဂုလွင်းတင်းခဂ၊ခွတ်း ကခင်ပီခင်ပုခင်းဂုခင်းဂု၊ဂေ့ ခခေ။

လွင်းတင်းကခင်ခင်းပုးခင်း ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုရုဂ်းမ လမ်း၊-

- ၁။ စွာမိးခမိး။ (၁း၁-၁၅)
- ၂။ လွင်းတင်းကခင် သိုဝ်းတေ့၊တြးပီခင်လဝ်း တင်း တင်းကခင်ကမ်၊သိုဝ်းတေ့၊ဂုခင်း။ (၁း၁၆-၃း၂၀)
- ၃။ လွင်းတင်းကခင် လံးတင်းသိုဝ်းတေ့၊ ခင်းတင်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သုခရီလို။ (၃း၂၁-၅း၂၁)
- ၄။ လွင်းတင်းကခင် ဩးပီခင်လဝ်း ဧဖမီင်၊ပခင်တင်းသိုဝ်းတေ့။ (၆း၁-၈း၃၉)
- ၅။ လွင်းတင်းကခင် ဂမ့်ထွတ်းတင်းသိုဝ်းတေ့၊တြးပီခင်လဝ်း။ (၉း၁-၁၁း၃၆)
- ၆။ လွင်းတင်းကခင် ဂမ်ဂျာင်တင်းသိုဝ်းတေ့။ (၁၂း၁-၁၅း၁၃)
- ၇။ စွာမိးဂုဝ်ဂုပ်း တင်း စွာမိးတဂ်းလတ်း။ (၁၅း၁၄-၁၆း၂၇)

ရှုမ်းလိမ်းကျေးဇူးတု

ရှုမ်းမ

ROMANS

၁

တင်းခဂ၊ချွတ်း

၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ ကခပ်ပီခင်ခါး၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ကခပ် မခင်းလဝ်းလှိုက်၊ ဂီဝ်းခါခင်းဝံ ခင်းကရု၊ တမခင်၊ လဝ်း၊ ရှိုးလံးရှေးလတ်း၊ တြးသတင်းသိုဝ်း

၂ ပျေးတြးပီခင်လဝ်း၊ ကခပ်မခင်းလဝ်းကပ်တင်း ပရေးဇီတ်း၊ တင်းလံးသေခလး၊ ပခင်ဝံဂတီ ဂါးခင်း

၃ ရှုမ်းလိမ်း၊ မူတ်းလင်၊ လဝ်းတင်းလံ၊ လုလ်းလွင်း၊ လုဂ်းမခင်းလဝ်း၊ ကခပ်လွမ်းခင်၊ လု၊ တီဂုခင်း

၄ ခခေ ဝီခင်လုံဝံခိုဝ်းတု၊ ပိတ်၊ ကခပ်လွမ်းခင်၊ ဝိလိုလ်၊ မူတ်းလင်၊ လဝ်းခခေ ဝီခင်လုဂ်း၊ တြးပီခင် လဝ်း၊ ကခပ်လုဂ်းသေဂါး၊ တင်းတံ၊ ခိုခင်းလိမ်းခလး၊ တခင်းခိုဝ်းထင်၊ သါးပေး၊ မါး ကခပ်ပီခင်လဝ်းဂုဂ်း

၅ ခါး လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ၊ ကခပ်ရှိုးဂုဂ်းခါးလံးခါမ်၊ ကပ်ရှေးလုးလဝ်း၊ ကိတ်၊ တင်း ကရု၊ တမခင်၊ လဝ်း၊

၆ လွင်းခင်၊ ရှိုတ် တင်းလံးဂွင်ကပ် ဂုခင်းမိဝ်းတင်းသိုင်၊ တင်းလုင် ဂါးခင်းဂုခင်းကခပ်ကမ်၊ ခပ်ပေးတင်းလံ၊ ရှိုးလံးဂွတ်းထိုင်တင်းကခပ်ထွမ်၊ ကပ် ကခပ်ပီခင်

၇ မါးခင်းတင်းယုမ်၊ မတ်းခခေလိုင်၊ ဂပ်လင်၊ လံး ပခင်ခင်းဂါး၊ ဂါးတီးဂုခင်းဝီခင်းရှိုဝ်းမ ကခပ်တြးပီခင် လဝ်းဂုဂ်းခလး၊ လှိုက်၊ ဂီဝ်းခါခင်းဝံ ခင်းကရု၊ ဂုခင်း မူတ်းလင်၊ တင်းသိုင်၊ တင်းလုင်ခခေကျေး။ ရှိုး ရှေးလုးလဝ်း၊ ကိတ်၊ တင်း တင်းခခေလဝ်း၊ ကခပ် ပီခင်မေးဂါးတီး၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ တင်းပေးဂုဂ်း ခါးတြးပီခင်လဝ်းခခေ မီးတီးသုသေဂမ်းလုလ်း။

တင်းကခပ်တင်၊ ရှေးလုး

၈ ကွခပ်တင်းသုတ်း ဂပ်ဂီဝ်း၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ သေယဝ် ယွင်းယေးရှေးလုးတြးပီခင်လဝ်း၊ ဂွပ်း ပိုဝ်းတင်းယုမ်၊ မတ်းသု ကခပ်လွတ်၊ တုပ်ဂါး၊ ခိုဝ် လိခင်မိုင်း ရှေးတီးဂုးလီခင်ခခေကျေး။ တြးပီခင် လဝ်း၊ ကခပ်ဂပ်ပေးတင်းလုံဝိလိုလ်၊ ခလး၊ ရှိုတ်းကမူ မခင်းလဝ်း၊ ခင်းတြးသတင်းသိုဝ်းပျေး၊ လုဂ်းလဝ်း ခလး၊ ရှိုတ်းဂါး၊ ခခေ၊ ပီခင်လဝ်း၊ ကခပ်ခါမ်၊ သါး၊

၁၀ သေ၊ ဂပ်၊ လွင်းကခပ်ဂပ်ခုဂ်းလုံလံးခံးလုံထုပံးသု တု၊ သေ၊ ခလး၊ ရှိုတ်းသုးတွင်းပထခေး၊ ပုခင်းသု ခလး၊ ကမ်၊ ရှိုတ်ကမ်၊ ခခေခင်း ပေးသင်၊ ထုဂ်၊ ခလး၊

မီခင်းဂခပ်တင်းကလုဝ်၊ တြးပီခင်လဝ်းလိုင် ခင်၊ ရှိုတ် ဂပ်တင်းလံးမေးတီး၊ ကခပ်သုမီးခခေ ဂပ်သုး တွင်းယု၊ ကေး။ ခင်၊ ရှိုတ်တင်းလံး၊ ကပ်ပံးပခင်တီး သု သုရှေးလုးဝိလိုလ်၊ မူတ်းလင်၊ လဝ်း သေလုံဝံ သေပိုင်ခလး၊ ရှိုးသုလံးမခင်းခိုဝ်းလိုင် ဂပ်ခင်းထုပံး

၁၂ ဂုခင်သုခတုကျေး။ လွင်းခင်၊ ရှိုတ် ရှိုင်းဂေး ခိုင်၊ ခလး၊ ကေးခိုင်၊ တင်းလံးပခင်ဂီခင်ပခင်ရှိုင်း ဂခပ် ခင်းတင်းယုမ်၊ မတ်းဂုဂ်းခခေလိုင် ဂပ်လင်၊ ဝါးခခေကျေး။

၁၃ ပီးခွင်ခပ်ဂီဝ်း၊ ဂပ်ခင်းရှိုးသုဂုလွင်းကခပ်ဝါး ခင်၊ ရှိုတ် တင်းလံးခါမ်၊ ကရု၊ လဝ်းသေလုံဝံသေပိုင် ဂါးခင်း သု လုံဝံခင်၊ ကခပ်ဂပ်လံးခါမ်၊ ကပ်ဂါးခင်းဂုခင်း တင်၊ လုံဝံတင်၊ ခိုဝ်းတင်၊ တီးခခေ၊ ဂပ်ဂါမ်၊ ပွင် ရှိုးလံးမေးတီးသု လံးခင်၊ လံးပွင်းခခေကျေးယဝ်။ ပီဂ်သမ် မီးတင်းဂါမ်၊ တင်းပွင်လုံဝံခင်၊ ခခေသေ ကေး၊ တေးထိုင်ဂွတ်းဝခင်းမိုဝ်းလိဝ်ခေ ယင်းမီး

၁၄ လွင်းတင်းကခပ်ခေဂုခင်ဝံယု၊ ကေး။ ဂပ်ထုဂ်၊ ခခေ၊ ကခပ်တင်းလံးရှေး တြးသတင်းသိုဝ်းပျေး၊ ခခေ ဂါးတီးဂုခင်းကျေးလသ ဂါးတီးဂုခင်းလိုင်၊ ဂါးတီး

၁၅ ဂုခင်းကခပ်မီးပိုင်၊ လု၊ လုံဝံခင်းခခေကျေး။ ဂါးခင်၊ ကခပ်ဂပ်တတ်းခိုင်၊ လံးခခေ ဂပ်မီးလုံလေ၊ တခေး ရှိုးလံးရှေးလတ်း၊ တြးသတင်းသိုဝ်းပျေး၊ ဂါးတီး သု တင်း ခပ်လုံဝံကခပ်မီးယု၊ ခင်း ဝီခင်းရှိုဝ်းမ ခခေ ကေး။

ဂီခင်းကခပ်

၁၆ ဂွပ်းပိုဝ်းတြးသတင်းသိုဝ်းပျေး၊ ခခေ ဂပ်ကမ်၊ မီးတင်းကခပ်လီကုဂ်းလီကံ၊ လွင်းမခင်းလမ်း၊ တြးခခေ ပီခင်တခင်းခိုဝ်းတြးပီခင်လဝ်း၊ ကခပ် တင်းလံးခဂ၊ ချွတ်းကပ် ဂုခင်းလုံဝံကခပ်ယုမ်၊ မတ်း တင်းသိုင်၊ တင်းလုင်၊ ကခပ်ပီခင် ဂုခင်းယုတ ခခေ ကွခပ်တင်းခလး၊ ဂမ်းလိုခင်း ဂုခင်းကျေးလသ ကေး။

၁၇ ပီခင်ဂွပ်းပိုဝ်းလုံဝံခင်၊ ရှိုတ် ဝါးခခေလမ်း၊ ဂါးခင်၊ ကခပ်မေးခင်းရှုမ်းလိမ်းခလး၊ ဝါး- ကေးကခပ်သိုဝ်း တေး၊ ခခေ တင်းကသါးလိမ်းလုလ်းတင်းယုမ်၊ မတ်းကျေး။ ဝါးခင်၊ ခခေခခေ တြးတင်းသိုဝ်း တေး၊ တြးပီခင်လဝ်း ထင်၊ သါးမေး ခင်းတင်း ယုမ်၊ မတ်းကျေး။

**ဂူခင်းကခင်ကမ်,ခပ်ခင်းသျှ,သခေျ,
မီးကပျိုတ်း,ဇံး,ခေး,ဇြေးပီခင်လဝ်း**

- ၁၈ တၢင်းလှိုမ်းခွဲးတၢ်ဇြေးပီခင်လဝ်း ထၢင်,သျှးမၤး
ဂျးခိုင်ဂၢင်ဂၢင် တၢ်ဂၢင်ခင်းခပ်ခင်းကခင်ဂီတီး
ကမူ. ကခင်ကမ်,ခပ်ခင်း,ခါခင်းဇြေးပီခင်လဝ်း၊
ကမူ. ကခင်ပုခင်လှိုတ်တြေးဂျးလှိုတ်ဂျးပိုင်၊ ဂီတီးကၤ
ထမ်,မၤဒုဂ္ဂီခင်သမ်,မၤ,တြေးခေခေကျေး။
- ၁၉ ပီခင်ခွပ်းပိုင်လှိုတ်ခေခေ,ဂီဝ် ဝါးခင်လမ်း၊ လွင်းတၢင်း
ကခင်ထုဂ်,လီဂူလွင်းဇြေးပီခင်လဝ်းခေခေ ထၢင်,
သျှးယူ,ဂျးခင်းခပ်ကျေး။ ဇြေးပီခင်လဝ်းခေခေပျး
၂၀ ယူ,ဂျးတီးခပ်ကျေး။ ခွပ်းလှိုတ်ခေခေ,ဂီဝ်ဝါးခင်လမ်း၊
လံးတူလ်းလံးဂုခင် ခိုင်ပိုင်ကခင်မခင်းလဝ်းဇာခင်,
သၢင်းဂီတီးပီခင်ပုံ၊ ခိုင်ပိုင်ကခင်တၢ်တူလ်းကမ်,ဂုခင်
လံးလှိုတ်ခေခေခေလး လံးဂူထၢ,ဝရၤတခင်းခွပ်းမခင်း
လဝ်းခေလး မခင်းလဝ်းမီးယူ,ထၢ,ဝရၤခေခေ လံး
ထၢင်,သျှးယူ,ထၢ,ဝရၤခေခေခင်း,ဂျး,လၢ,ဂမ်,ဇေး,ထၢ
ခတ,ခေခေကျေး။ ပိုင်ခင်ခေလး ခပ်ကမ်,ယုမ်,ခေလး
၂၁ ကမ်,လံး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ခပ်ဂူဇြေးပီခင်လဝ်းယူ,
သေကျေး ဂျးခေခေ,ကခင်ထုဂ်,လီယွင်းယေးဇြေး
ပီခင်လဝ်းခေခေ ခပ်ကမ်,ယွင်းယေး။ ဈေးထုးလဝ်း
ကျေး ခပ်ကမ်,မၤတီးကမ်,တွင်း။ ခပ်ခံးလှိုတ်လှိုတ်
လွင်းကခင်ကမ်,ပွင်,လွင်းဂျးသင်ခေလး ခပ်မီးဂူဝ်လှိုတ်
ကခင်ကမ်,မီးသတိခေလး မိုက်လပ်းသိုင်,လှိုတ်ခေခေ
၂၂ ကျေး။ ခပ်ဂီတီးခေခေ,ဂၢင်ခင်းပိုင်,လျှ,ခေလး ပီခင်
၂၃ ဂူခင်းမိုက်ပုံယူ,ကျေး။ ခပ်ခေပ,ပီတီးမူခင်ဇင်းဇြေး
ပီခင်လဝ်း ကခင်ကမ်,လၢင်းဇွဂ်းပျးခင်,လူလီဝ်လံး
ခေခေသေယဝ် သမ်ကပ်ရှုဂ်ဂၢင်ခင်းဂူခင်းကခင်လၢင်း
ဇွဂ်းပျးခင်,လူလီဝ်။ ရှုဂ်ထုဂ်ဂၢင်ခင်းခေခေဂၢင်ခင်းသတီး
ကခင်မီးတိခင်သီ,ခွခင်၊ တရိုက်သၢခင်,ကခင်လၢင်း
၂၄ ဂျှ,လၢင်းဂၢခင်းလှိုတ်ခေခေကျေး။
ပိုင်ခင်ခေလး ခေခေ,ဂီဝ် ခပ်ခေခေ,ဂခင်ဂခင်တၢင်းယူ
တူဂ်ဂျး,ယူဂခင်လူလီဝ်လှိုတ်၊ ဇြေးပီခင်လဝ်း ပခင်
ဂျးခပ်လှိုတ်ဂျးခင်းဂူဝ်လှိုတ်လမ်းလှိုတ်ဂီလေ,သျှ, ကခင်
၂၅ ဂူဝ်ဂီဝ်,ခေခေကျေး။ခပ်ကပ်ကခင်မၤခင်,ကခင်မီခင်
ဇြေးပီခင်လဝ်း လီဂ်းကပ်ကခင်ကမ်,လှိုတ်ကမ်,လှိုတ်
ကခင်ပိုင်ကခင်လှိုတ်ခေခေခေလး ခေပ,ပီတီးလဝ်းကခင်
ဇာခင်,သၢင်းဂီတီးပီခင်ခေခေသေယဝ် သမ်ဂီတီး
ဝါတီးဂူဝ်ဂျှ,ခိုင်ပိုင် ကခင်မခင်းလဝ်းဇာခင်,သၢင်း
ဂီတီးကွဂ်,ပီခင်မၤလှိုတ်ခေခေကျေး။ မခင်းလဝ်း
ခေခေလမ်း၊ မီးမင်,ဂလၢ,ထၢ,ဝရၤကျေး။
ကျးမိခင်း။
၂၆ ခွပ်းပိုင် ခပ်ဂီတီးလှိုတ်ခေခေ,ခေခေလး ဇြေးပီခင်လဝ်း
ပခင်ဂျးခပ်လှိုတ်ဂျးခင်း ဂီလေ,သျှ,ကခင်လီဂူဝ်လီ
ကံးခေ,လူလီဝ်ခေခေကျေး။ ခွပ်းလှိုတ်ခေခေ,ဂီဝ်

- ဝါးခင်လမ်း၊ ဇေးယိုင်းခပ် ကမ်,ဂီတီးလွမ်းသမ်,
မထၢ,ခေလး ဂီတီးလွမ်းကခင်ခပ်ခင်းတၢင်းသမ်,
မထၢ,ခေခေသေယဝ် ခေခေ,ဂခင်ဂျး,မၤသိုက်သမ်,ဂခင်
၂၇ ကျေး။ မိုခင်ခေခေ,ခေခေ ဇေးလံးခပ်ကျေးလှိုတ်ပီတီး
ထုင်းလမ်,သမ်,မထၢ, ခင်းတၢင်းကခင်သိုက်သမ်,
ဂခင်တၢင်းဇေးယိုင်းခေခေသေယဝ် ကျေးခိုင်ခေလးကျေး
ခိုင် ဇေးလံးခေခေ,ဂခင်ဂျး,မၤသိုက်သမ်,ဂခင်လွမ်း
လူလ်းလှိုတ်ဂီလေ,သျှ, မံးဂူခေခေ,လူလီဝ်ခေခေ
ခေလး ခပ်လံးခမ်,ကပျိုတ်း လွမ်းဂျးခေခေ,ကခင်
၂၈ ခပ်ဇိတ်ပိုင်ခေခေကျေး။ ပိုင်ကခင်ခပ်ကမ်,မၤတီး
ဇြေးပီခင်လဝ်းခေလး ဇြေးပီခင်လဝ်း ဂျးခပ်ပျးဂျှ,
ခင်းလှိုတ်မေးဂျးလှိုတ်ကခင်မိုက်ခေခေခေလး ပခင်ခပ်ဂီတီး
လွင်းတၢင်းကခင်ကမ်,လီကမ်,ထုဂ်,ခေခေ သေယဝ်၊
၂၉ ခပ်ခေခေ တီမ်ပုံတၢင်းတၢင်းကခင်ဂီတီးမေ,ထုဂ်,
ကခင်ကမ်,တြေး၊ တၢင်းကခင်ဂျှ,မိုက်ဂျှ,ဂီဝ်၊ တၢင်း
ကခင်လေးဇေးယူခေခေလှိုတ်၊ တၢင်းကခင်သီ,ဂေဂေ
တၢ်၊ တၢင်းကခင်ဂျှ,ခင်းဂျှ,ဂျှ, တၢင်းကခင်ကပ်က
သၢဂ်,ဂူခင်းတံ၊ တၢင်းကခင်ဇိတ်ခေခေ၊ တၢင်း
ကခင်ပီတိုလီခေခေ၊ တၢင်းကခင်ခါခင်းဂူခင်ပိုင်ခေခေ
၃၀ ပီခင်ကျေးကခင်ခေခေလှိုတ်ခေခေ,ခေခေပိုင်ခေခေ၊ ကျေးကခင်ယူ
သေယူ,ပိုင်ခေခေ၊ ကျေးကခင်ဇြေးပီခင်လဝ်းလဝ်း၊ ကျေး
ကခင်ဂျှ,ဂျှ,မၤကျေး, ကျေးကခင်မၤ,ခေခေလှိုတ်သုင်၊ ကျေး
ကခင်ကပ်,ကတ်, ကျေးကခင်ဂျှ,ဂီတီးကတၢတ်
ကခင်ဂျှ,မိုက်၊ ကျေးကခင်ကမ်,ထွမ်,ဂျှ,မေးခေခေ၊
၃၁ ကျေးကခင်ကမ်,မီးသတိ၊ ကျေးကခင်ယူသီတီးလျှ,၊
ကျေးကခင်ကမ်,ဂျှ,လှိုတ်ခိုင်ပီခေခေ, ကျေးကခင်ဂူခင်ပိုင်
တၢင်းဇိတ်ခေခေ၊ ကျေးကခင်ကမ်,မီးဂူခေ,တၢင်းကခင်
၃၂ ကီတီးလူပိုင်ခေခေ၊ လှိုတ်ခေခေကျေး။ ပီခင်သမ် ခပ်ဂူ
ဇြေးပီခင်လဝ်းလီ,ယၢင်,ပုံဝါး- ခပ်လှိုတ်ခေခေမီးလှိုတ်
သေဇေးလှိုတ်ခေခေ,ခေခေခေ တၢင်းလံးခမ်,တၢင်း
တံကျေး၊ ဝါးခင်သေကျေး တူဂ်ခပ်ဂီတီးယဝ် ရှုလ်း
ကမ်,ဂျး သမ်ယင်းယွင်းခပ်လှိုတ်ခေခေဂီတီးလှိုတ်
ခေခေ,ခေခေခေကျေး။

၂

တၢင်းကခင်လီတီးသေးလီ,ယၢင်,

- ၁ ကျေးကခင်လၢင်း လီ,ယၢင်,လီတီးထၢမ်ပိုင်ခေခေ ခေ
ဂျှ,လှိုတ်၊ မွဲးကမ်,လွတ်လံးဂူလ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း
တူဂ်မွဲးကျေး ယင်းဂီတီး လွင်းတၢင်းကခင်မွဲးလီ,ယၢင်,
လီတီးထၢမ်ခိုင်ပိုင်ခေခေ,ခေခေယူ,ကျေး။ မွဲးပီခင်ကျေး
ကခင်လီ,ယၢင်,ကပျိုတ်းတူဂ်လဝ်းဂပ်, ခင်းတၢင်း
ကခင်မွဲးလီ,ယၢင်,လီတီးထၢမ်ပိုင်ခေခေ,ခေခေယဝ်။

၂၄ ဧလ; ကုပ်,ဝင်းယု,သေဂေး; သမ်ပူခုံလှိုင်တြး
 ခေခုံဧလ; ယုမုခုံသေဂေး,တြးပီခင်လင်းယု,ရှိဝ်။
 လွင်းမခင်းလမ်း ရှမ်းတောင်,လှိုင်တောင်,ခိုင်းတင်းလံ
 တူလင်းတင်းဂမ်တင်းရှောင်သူသေဧလ; သေသွမ်း
 ခေး,မုလှိုင်;သိုင်တြးပီခင်လင်းယု ဝေးခုံ မီးမေး
 ခင်းရှမ်းလိမ်းခေခုံကျေး။

၂၅ ပေးမိုးဂမ်ရှောင်ပိုင်းလှမ်းတြးလှိုင် တင်းကခင်
 ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံ မီးကရှုင်းပုခင်းမိုးကျေး။ ပေးပုခုံ
 လှိုင်တြးလှိုင် တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံ မှိုခင်

၂၆ လှိုင်ခေခင်, ကမ်,ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံရှုလင်းကျေး။ ပေး
 ရှမ်းကခင်ကမ်,ခမ်,တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံ ပွဲ
 ဂမ်ရှောင်ပိုင်းလှမ်းတြးတင်းလံလှိုင် လွင်း,မခင်း
 တာင်းကမ်,လံ;ခမ်, တင်းကခင်မတ်;မှိုခင်လှိုင်

၂၇ ခေခင်,ကျေးကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံရှိဝ်။ ကေးကခင်ကမ်,
 လံ;ခမ်,ထိုင်ဂိုမ်းပံခေခုံခေခင်,သေဂေး; ယင်းဂမ်ရှောင်
 ပိုင်းလှမ်းတြးယု,ခေခုံ တာင်းသေသွမ်းသူ လှိုင်
 ကခင်မီးရှမ်းဧလ; ခမ်,ကပ်တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်း
 သေဂေး; ယင်းဂိုတ်;ပုခုံလှိုင်ပိုင်းလှမ်းတြးယု,
 ခေခုံကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ကေးကခင်ပီခင်ရှမ်း
 ယုတ နေ,ခွင်းရှုလင်းခေခုံ ပီခင်ရှမ်းယုတ ကခင်
 လီတံ;ကခင်မခင်,ကမ်,လှိုင်။တင်းကခင်ခမ်,တင်း
 ကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခေခုံခေခင် နေ,တင်းခွင်းခေခုံ ပီခင်
 တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်းကခင်လီတံ;ကခင်မခင်, ကမ်,
 လှိုင်။ ကေးကခင်ပီခင် ရှမ်းယုတ နေ,ခင်းခေခုံ
 ရှုလင်း ပီခင်ရှမ်းယုတ ကခင်လီတံ;ကခင်မခင်,
 ကေး;။တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်းကခင်လီတံ;ကခင်မခင်,
 လမ်း ပီခင်တင်းကခင်ကပ်တင်းပိလှိုင်,ဧလ; ထိုင်
 ဂိုမ်းတီးရှုလှိုင်ခေခုံကျေး။ ကမ်,လှိုင်;ကပ်တင်းရှမ်း
 ဧလ;ထိုင်။ တင်းယွင်းယေးရှမ်းကျေးခေခုံ ကမ်,
 လှိုင်ပီခင်မေးရှမ်းတီးရှမ်း။ ပီခင်မေးရှမ်းတြးပီခင်
 လင်းကျေး။

၃

၁ ပေးပီခင်လှိုင်ခေခင်,ခေခင် ခွမ်းပီခင် ရှမ်းယုတ
 ဧလ;လံ;ကေးရှုင်းလှိုင်ခေခင်,ရှိဝ်။ တင်းကခင်ထိုင်
 ၂ ဂိုမ်းခေခုံ ပခင်ကေးရှုင်းရှမ်းသင်။ မီးကေးရှုင်းရှုလှိုင်
 ရှုလှိုင် ခေခုံကျေး။ ကေးရှုင်းကခင်မျှတ်;တွမ်း
 လှိုင်လမ်း ခပ်လံ;ခမ်,တင်းကခင်ကပ်;ပခင်ခေခုံ
 ၃ ဂပတ်;တြးပီခင်လင်းကျေး။ ပေးဝေး ရှမ်းခေခင်
 ခေခုံဂမ်းခွင်း ကမ်,မီးသီတံ;လှိုင်,လှိုင်။ တာင်းပီခင်
 လှိုင်ခေခင်,ရှိဝ်။ ခွမ်းပိုင်းတင်းကခင်ခေခင် ကမ်,မီးသီတံ;
 လှိုင်,ခေခုံ တာင်းဂိုတ်;ရှမ်းသီတံ;လှိုင်,တြးပီခင်လင်း
 ၄ လှိုင်ရှိဝ်။ ကမ်,ပီခင်လှိုင်ခေခင်,ခေခင်။ ပီခင်သမ်ရှမ်း
 တင်းသီတံ;တင်းလှိုင်ပီတံ;လီခေခင်ကျေး။ သီတံ;လှိုင်,

တြးပီခင်လင်း ဧတ,ယု, ရှမ်းခေခင်,ကခင်မေးခင်း
 ရှမ်းလိမ်းဧလ;ဝေး;။- ရှမ်းကခင်လင်းရှမ်းခေခုံ
 ရှမ်းလင်းရှမ်းသိုင်းတေး,ဧလ; ဧပခေခင်,ခင်းတင်း
 ကခင်လီ,ယင်,တြးခေခုံကျေး။ ဝေးခေခင်,ခေခုံကျေး။

၅ ပေးဝေး တင်းကခင်ကမ်,တြးရှမ်းခေခုံ ဂိုတ်;ရှမ်း
 တြးတင်းသိုင်းတေး,တြးပီခင်လင်း ယင်းခေခင်း
 ထိုင်,သေးမေးလှိုင် ရှမ်းတာင်းလံ;ဝေးလှိုင်ခေခင်,ရှိဝ်။
 လွင်း,တေးဝေး ခင်းတင်းကခင်တြးပီခင်လင်းပခင်
 တမ်,ခေခင် မခင်းလင်းဂိုတ်;ကခင်ကမ်,တြး ဝေး
 ခေခုံရှိဝ်။ ကခင်ဂပ်ဝေးလှိုင်ခေခင်,ခေခုံ ဂပ်ဝေးလွမ်း
 ၆ ခေခင်,သေးရှမ်းရှမ်းရှုလင်းကျေး။ ကမ်,လှိုင်;လှိုင်ခေခင်,
 ခေခင်။ ပေးပီခင်လှိုင်ခေခင်,ခေခင်လှိုင်တြးပီခင်လင်း
 တာင်းလီတံ;ထမ်,ယင်, ရှမ်းလေးကျေးတင်းလံ
 ၇ လှိုင်ခေခင်,ရှိဝ်။ မေးကျေးတေးဝေး ပေးတင်းကခင်ဂပ်
 နေတံ;ပိုင်းခေခုံ ဂိုတ်;ရှမ်းသီတံ;လှိုင်,တြးပီခင်လင်း
 ယင်းခေခင်းထိုင်,သေးမေး။ ယင်းခေခင်းဂိုတ်;ရှမ်းမုခင်
 ရှင်,သေးမခင်းလင်း ယွဲ,မေးလှိုင် ဂိုတ်;သင်ဧလ;
 သမ်,ယင်,ဂပ် မှိုခင်ခေခင်,ရှမ်းကခင်မီးကပျိုတ်;
 ၈ ခေခုံ။ ဝေးခေခုံရှိဝ်။ ဂိုတ်;သင်ဧလ;ကမ်,ဝေး မှိုခင်
 လှိုင်ခေခင်,ရှမ်းဂမ်းခွင်းသေသွမ်းရှမ်းဧလ;ဝေး;။-
 ကခင်ခေခုံဂိုတ်; ကခင်ကမ်,လီကမ်,ငမ်းဧလ; ရှမ်း
 ကေးရှုင်းကခင်လီကခင်ငမ်း ရှမ်းမေးတီးရှမ်းတေး
 ရှမ်း။ ဝေးခေခင်,ခေခေခေခုံ။ ခပ်လှိုင်;ကခင်ဝေးလှိုင်ခေခင်,
 ခေခေခေခုံ ထိုင်;ခမ်,တမ်,ကပျိုတ်;ကျေး။

လေးရှမ်းကပျိုတ်;
နံ၁,ခေးတြးပီခင်လင်း

၉ ရှမ်းတာင်းလံ;ဝေးလှိုင်ခေခင်,ရှိဝ်။ ရှမ်းခေခုံ ယင်းခေခင်း
 မျှတ်;ရှိဝ်။ ကမ်,လှိုင်;သေကီတ်။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ရှမ်းပေးလံ;ရှုလွင်းကခင်ဝေး; ရှမ်းယုတ ကီတ်,
 တင်းရှမ်းကျေး,လသ တင်းသီတံ;တင်းလှိုင်မီးကပျိုတ်;
 ၁၀ ကေး။ ကခင်မေးခင်းရှမ်းလိမ်းဧလ;ဝေးလမ်း;။-
 ကေးကခင်သိုင်းတေး,ခေခုံကမ်,မီး။ ကမ်,မီးသေ
 ၁၁ ကေး။ ကေးကခင်ရှုကမ်,မီး။ ကေးကခင်ရှုတြးပီခင်
 ၁၂ လင်းကမ်,မီး။ ရှမ်းတင်းသီတံ;တင်းလှိုင် နေတံ;
 တင်းရှု,ယင်။ ပီခင်ကျေးကခင်ကမ်,လံ;လှိုင်;မှိုခင်
 မှိုခင်ခေခင်ယင်။ ကေးကခင်ဂမ်ရှောင်တင်းဂမ်တင်းရှောင်
 ကခင်လီကခင်ငမ်း ကမ်,မီး။ ကမ်,မီးသေကျေး။
 ၁၃ ရှင်ခေးခေခေခုံ ပီခင်ခေခင်,ရှမ်းကခင်ခေခုံ,ဝေးကျေး။
 ခပ်ကပ်လီခေခင် လင်းပီတံ;လင်းလီခေခေခေခုံ။ ခင်း
 ၁၄ သီ,သုပခေခင်းခေခင်းခွင်းမီးယင်းရှမ်းရှုကျေး။ သုပ
 ခေခင်းခေခင်း တံမိဝံ;တင်းရှမ်းကခင်ဂီခေခင်း,လှိုင်, ကီတ်,
 တင်း ရှမ်းကခင်ရှုကခင်ရှမ်းကျေး,ကျေး။
 ၁၅ တံခေခင်းခေခင်း လင်းရှု,ခေခင်းခေခင်းခေခင်း ရှမ်းလံ;

၁၆ ကပ်ကသားကုသရေးအဖွဲ့၊ ခရီးသို့ခရီးတိုင်း
 ကပ်ကပ်စွာ၊ ခရီးသို့ခရီး မီးတိုင်းလူတိုင်းလိပ်ကပ်၊ တိုင်း
 ၁၇ တုတ်ချတိုင်းပေးခရီး၊ ခပ်ကပ်၊ ရှုကပ်၊ လိပ်
 သို့ခရီးတိုင်းကပ်ခရီးသို့ခရီးချမ်းသား၊ ခရီး။
 ၁၈ လွင်းကပ် တိုင်းလုံးရှု၊ သေ၊ ရှုယမ်းခြားပိတ်
 လင်းခရီး ကပ်၊ မီးသို့ခရီးတိုင်းတုတ်၊ ဝါးခရီး၊
 ၁၉ ခပ်ခရီး။ ရှမ်းဂျာနယ်ပေးခရီးရှမ်းပိုင်းလင်း
 တိုင်းတိုင်းသိုင်းတိုင်းလင်းခရီး လင်းသိုင်း၊ ခပ်
 တိုင်း ခပ်ခရီးကပ်ခရီး၊ ကပ်ပိုင်းလင်းတိုင်းခရီး
 ကေး၊ ဝါးခရီးရှမ်းပေး၊ ကေး။ ပိုင်းကပ်ပိတ်ခရီး၊
 ခပ်ခရီး၊ သွင်းရှမ်းတိုင်းသိုင်းတိုင်းလင်း တိုင်းလုံးမီး
 တိုင်းကပ်ခရီးတိုင်းခရီး၊ ရှမ်းလေးဂီ၊ တိုင်းသိုင်း
 တိုင်းလင်း တိုင်းပိတ်ခရီးကပ်ခရီး၊ ကပ်ပိုင်းတိုင်း
 ၂၀ နှာ၊ ခရီးခြားပိတ်ခရီး။ ပိုင်းကပ် ပိုင်း
 လင်းတိုင်း ပိတ်ခရီးရှမ်းဂျာနယ်၊ တူလရိုင်း
 တိုင်းလုံး ထိုင်၊ သားမေးခရီး၊ နှာလုံးခရီး တိုင်း
 ကပ်၊ ရှမ်းထိုင်တိုင်းသိုင်းတိုင်း၊ ဝါးတိုင်းနှာ၊ ခရီး
 ခရီးပိတ်ခရီးလုံး၊ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းကပ်တိုင်းရှမ်း
 ပိုင်းလင်းတိုင်းခရီး။

တိုင်းယုမ်း၊ မတ်၊ ပိတ် တိုင်းခရီး၊ ရှမ်း

၂၁ တေးလိပ်ခရီးလမ်း၊ မိတ်ခရီးခရီး၊ ရှမ်းပိုင်းလင်း
 တိုင်းတိုင်းကပ်ခရီး၊ ဝါးတိုင်း ခပ်၊ သား၊ သေ၊ ဝါး
 ခရီး၊ တိုင်းတိုင်းသိုင်းတိုင်းခြားပိတ်ခရီး ကပ်
 ကပ်၊ လင်းသိုင်း၊ ခပ်တိုင်းပိုင်းလင်းတိုင်းခရီး
 ၂၂ ရှမ်းထိုင်ခရီးတိုင်းခပ်ခရီးကပ်ယမ်း၊ မတ်၊ လင်း
 ယေ၊ သူခရီးထိုင် တိုင်းသိုင်းတိုင်းလင်းခရီး ထိုင်၊ သား
 ၂၃ မေးယု။ တိုင်းကပ်ပိတ်၊ ပိုင်းခရီးကပ်၊ မီး။ ပိတ်
 ရှမ်းပိုင်းထိုင်ခရီး၊ ရှိမ်းဝါးခရီးလမ်း၊ ရှမ်းတိုင်းသိုင်း
 တိုင်းလင်းရှမ်းမိတ်ခရီးကပ်ခရီး၊ ကပ်ပိုင်းခရီး၊ သေ၊
 ၂၄ လူရှမ်းတိုင်းနှာ၊ ခရီးခြားပိတ်ခရီးယု။ ယင်းကပ်၊
 ပခပ်ခရီးခရီးခရီးခရီး၊ ရှမ်းလုံးရှမ်းထိုင်တိုင်း
 သိုင်းတိုင်း၊ ရှမ်းပိုင်းခရီးထူးခြားပိတ်ခရီး ခရီး
 တိုင်းကပ် လင်းယေ၊ သူခရီးထိုင် ခရီး၊ ရှမ်းကပ်
 ၂၅ ခပ်ခရီးကေး။ မိတ်ခရီးခရီး ခရီးပိတ်ခရီး
 ခရီးခရီး ဝါးပိတ်ခရီးကပ်ခရီး၊ ကပ်ပိုင်း ရှမ်း
 ပိုင်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ ခရီးထိုင်ခရီးမိတ်ခရီး ခပ်
 ကေး။ လွင်းခရီး၊ ရှိမ်း တိုင်းရှမ်းတိုင်းသိုင်း
 တေး၊ လင်းထိုင်၊ သားမေးခရီး မိတ်ခရီးလင်း၊
 ရှိမ်းထိုင်ခရီး၊ ခပ်ခရီး။ လွင်းမိတ်ခရီး မိတ်
 လင်းလုံးယုခရီးခရီး၊ ခရီး၊ ကပ်၊ ပခပ်တပ်၊ တူလရိုင်း
 ကပ်ပိုင်း ကပ်ရှမ်းရှမ်းမေးယုထိုင်ခရီးခရီး။
 ၂၆ လွင်းခရီး၊ ရှိမ်း တိုင်းရှမ်းတိုင်းသိုင်းတေး၊ လင်း
 ထိုင်၊ သားမေး ခရီးခရီး၊ ရှမ်းလင်းခရီးခရီး

မိတ်ခရီးလင်းသိုင်းတေး၊ ခရီး၊ ရှမ်းခပ်ခရီးကပ်ယမ်း၊
 မတ်၊ မိတ်ခရီးလင်းခရီးခရီး သိုင်းတေး၊ ကေး။
 ၂၇ ပေးပိတ်ခရီးထိုင်ခရီး၊ ခပ်ခရီး ရှမ်းသင်းခရီး ရှမ်းတိုင်း
 လုံးကပ်၊ ဝါး။ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းကပ်ခရီး။ ရှမ်းပိုင်း
 ၂၈ တိုင်းတိုင်းကပ်တိုင်းရှမ်းထိုင်။ ကပ်၊ လုံး။ ပိတ်ခရီး
 ပိုင်းတိုင်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ ခပ်ခရီးရှမ်းကေး။ ပိုင်း
 ခပ်ခရီး ရှမ်းရှမ်းခရီး လုံးရှမ်းထိုင်တိုင်းသိုင်း
 တေး၊ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းကပ်တိုင်းရှမ်းပိုင်းလင်းတိုင်း
 ကပ်၊ လုံး။ ပိတ်ခရီးပိုင်း တိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ ကေး။
 ၂၉ ဝါးခရီး ရှမ်းလုံးကပ်ခရီး၊ ခပ်ခရီး။ ခရီးပိတ်ခရီး
 ပိတ်ခရီး ရှမ်းယုတိုင်းလုံးရှမ်းထိုင်။ ပိတ်
 ခရီးရှမ်းတိုင်းထိုင်တိုင်းခရီးခရီးလုံးယု၊ ကပ်၊
 လုံးထိုင်။ လုံးခရီး။ ပိတ်ခရီးရှမ်းတိုင်းထိုင်တိုင်း
 ၃၀ ရှမ်းတိုင်းလုံးယု၊ ကေး။ ထိုင်ခရီး၊ ကပ်ခရီးခြား
 ပိတ်ခရီး သူ၊ လိပ်ပေးလိပ်ရှမ်းခရီး မိတ်ခရီး
 တိုင်းရှမ်းရှမ်း ကေးကပ်ခရီး၊ တိုင်းကပ်ထိုင်ခရီး
 ကပ်၊ တိုင်း ကေးကပ်ကပ်၊ ခပ်၊ တိုင်းကပ်ထိုင်ခရီး
 သွင်းထိုင်ခရီးခရီးခရီး ရှမ်းထိုင်ခရီးတိုင်းကပ်
 ၃၁ သိုင်းတေး၊ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ ကေး။ ပေး
 ပိတ်ခရီးထိုင်ခရီး၊ ခပ်ခရီး။ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်၊
 ခရီး၊ ရှမ်းခပ်၊ ပိတ်ခရီးပိုင်းလင်းတိုင်းရှမ်း။ ကပ်၊ ခပ်၊
 ပိတ်ခရီးလင်း။ ယင်းခရီးရှမ်းခရီး၊ ယု၊ ကေး။

၄

**ကျမ်းပြု၊
လုံးတိုင်းခရီး၊ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်**

၁ ပေးပိတ်ခရီးထိုင်ခရီး၊ ခပ်ခရီး ပေးရှမ်း ကျမ်းပြု၊
 ခပ်ခရီး လွမ်းခရီး၊ လုံးတိုင်းခရီးလင်း လုံးကျမ်းပြု
 ၂ ကေး။ ပေး ကျမ်းပြု၊ လုံးရှမ်းထိုင်တိုင်း
 သိုင်းတေး၊ ရှမ်းပိုင်းတိုင်းကပ်တိုင်းရှမ်းထိုင် မိတ်
 မီးလွင်းတိုင်းကပ်တိုင်းလုံးကပ်၊ ဝါးကေး။
 ရှမ်းရှမ်း ကပ်၊ လုံးရှမ်းတိုင်းနှာ၊ ခရီးခြားပိတ်ခရီး။
 ၃ ခရီးရှမ်းလိပ်ခရီးထိုင်ခရီး၊ ရှိမ်း။ ကျမ်းပြု၊ ခပ်
 မိတ်ခရီးယမ်း၊ မတ်၊ ခရီးပိတ်ခရီးခရီး၊ ခရီးပိတ်
 လင်းလင်း၊ မတ်၊ မိတ်ခရီး ကေးကပ်ရှမ်းထိုင်
 ၄ တိုင်းသိုင်းတေး၊ ကေး။ တိုင်းကေးရှမ်းရှမ်းသင်း
 ခပ်ခရီး ရှမ်းခရီးကပ်ခရီးခရီးခရီး ကပ်၊ လုံးလင်း
 သွင်း။ ပိတ်ခရီးခရီးကပ်ခရီးခရီးခရီး၊ ထိုင်ခရီးလုံးခရီး
 ၅ ကေး။ ခရီးဝါးခရီးခရီး ကေးကပ်ကပ်၊ ရှိမ်း
 ကပ်၊ သင်းသေးကေးယု၊ ရှမ်းပိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ နှာ
 ကပ်ခရီး၊ လိပ်ကပ်ပိုင်း ခပ်ခရီးကပ်ကပ်၊ တိုင်း
 ခပ်ခရီးလမ်း။ ရှမ်းတိုင်းယမ်း၊ မတ်၊ မိတ်ခရီးခရီး

လံးခါမ်၊တၢင်းကၢမ်မၢတ်းပီခင် လိုဝ်ခင်၊တၢင်း
 ၆ ကၢမ်သိုဝ်းတၢ်၊ကျော့။ မိုခင်ခင်၊ခခင် တၢ်၊ပိတ်
 လၢတ်းလွင်းမင်၊ဂလၢ၊ဂုခင်း ကၢမ်ကြၢ်းပီခင်လဝ်း
 ၇ မၢတ်းပီခင်ဂုခင်းသိုဝ်းတၢ်၊ ကၢမ်ကမ်၊လှ်းဂွပ်းပိုဝ်း
 ၈ တၢင်းခမ်တၢင်းကျၢင်ခပ်ခခေခလး၊တၢ်၊လမ်း- ခပ်
 လိုဝ်းကၢမ်ဂွတ်းထိုင် တၢင်းကၢမ်ပွဲ၊လွတ်းကျၢ်းတၢ်၊
 ကိတ်၊တၢင်း သုမ်၊ရှုမ်၊တူလဂုခင်းကျၢ်းတၢ်၊ပီခင် မီး
 ၉ မင်၊ဂလၢ၊ကျော့။ ကျော့ကၢမ်ဂၢင်းလွတ်းတၢင်းတၢင်း
 ကၢမ်ထၢ၊ဝရၢကြၢ်းတၢင်း၊ကျၢ်းတၢ်၊ခခေခ မီးမင်၊
 ဂလၢ၊ကျော့။ ဝၢ်ခင်၊ခခေခကျော့။
 ၁၀ ခပ်လိုဝ်းကၢမ် ခါမ်၊တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်းခခေခဂုလ်း
 လံးမင်၊ဂလၢ၊ရှုမ်။ ကမ်၊ခခေခကျော့ ခပ်လိုဝ်းကၢမ်
 ကမ်၊ခါမ်၊တၢင်းထိုင်ဂိုမ်းခခေခကျော့လံးရှုမ်။ ဂီတ်း
 သင်ခလး၊ထၢမ်လိုဝ်ခင်၊ခခေခတၢ်၊ခခေခ။ ဂုတ်းဝၢ်-
 ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ ခခေခ လံးခါမ်၊တၢင်းကၢမ်မၢတ်းပီခင်
 လိုဝ်ခင်၊ဂုခင်းသိုဝ်းတၢ်၊ ဂွပ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း
 ၁၁ မခင်းခခေခကျော့။ ဝၢ်ခင်၊ခခေခကျော့။ ပေးဝၢ်
 လိုဝ်ခင်၊ခခေခထိုင် တၢင်းသိုဝ်းတၢ်၊မခင်းခခေခ ပီခင်
 လိုဝ်ခင်၊ရှုမ်။ မခင်းလံးခါမ်၊တၢင်းကၢမ်မၢတ်းပီခင်
 ဂုခင်းသိုဝ်းတၢ်၊ ဝံးသေမခင်းခါမ်၊ကပ်တၢင်းကၢမ်
 ထိုင်ဂိုမ်းရှုမ်။ ကမ်၊ခခေခကျော့ လူဝ်းကၢမ်မခင်းယင်း
 ကမ်၊ပံ၊ခါမ်၊ကပ်တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်းခခေခရှုမ်။
 ကမ်၊လှ်းဝံးသေခါမ်၊ကပ်တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်း။
 ပီခင်လီမ်မိုဝ်း ကမ်၊ပံ၊ခါမ်၊ကပ်တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်း
 ၁၂ ခခေခကျော့။ မခင်းခါမ်၊ကပ်တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်း
 ဂုတ်းပီခင်လၢဂ်းခခေခ၊တခင်းသိဂ်း တၢင်းသိုဝ်းတၢ်၊
 ကၢမ်မခင်းလံး ဂွပ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းမခင်းခခေခ
 ဂုလ်းကျော့။ ဂွပ်းပိုဝ်းခခေခလး မခင်းလံးပီခင်ပေး
 ခပ်လိုဝ်းကၢမ် ကမ်၊ပံ၊ခါမ်၊တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်းသေ
 ကျော့ မီးတၢင်းကၢမ်ယုမ်၊မၢတ်း ပုခင်းလွင်းတၢင်း
 လံးခါမ်၊ တၢင်းကၢမ်မၢတ်းပီခင်ဂုခင်းသိုဝ်းတၢ်၊
 ၁၃ ကမ်၊ဂၢ်။ မခင်းလံးပီခင်ပေး ခပ်လိုဝ်းကၢမ်ထိုင်
 ဂိုမ်း ကၢမ်လွမ်းရှုတ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းပေးဂုတ်း
 ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ လူဝ်းကၢမ် မခင်းယင်းကမ်၊ပံ၊ခါမ်၊
 တၢင်းကၢမ်ထိုင်ဂိုမ်းခခေခကျော့။
 ၁၄ လိုဝ်သေခခေခ ဂတီလဝ်း ကၢမ်မီးတီ၊ ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊
 တၢင်းလိုဝ်ခိုဝ်းမခင်းတၢင်းလံးကၢမ်ဝၢ်။ တၢင်းလံး
 ခါမ်၊ကမူလ်း၊လေးဂၢ်ခခေခကျော့။ ဝၢ်ခင်၊ခခေခ
 ခပ်လံး ဂွပ်းပိုဝ်းပိုင်းလၢမ်းတြၢ်းကမ်၊လှ်း။ လံး ဂွပ်း
 ပိုဝ်းတၢင်းသိုဝ်းတၢ်၊ ကၢမ်လၢမ်းသိုင်၊ဂခေခတၢင်း
 ၁၅ တၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခခေခဂုလ်းကျော့။လွင်းမခင်းလမ်း
 ပေး ခပ်လိုဝ်းကၢမ်ကသၢဂ်းလိပ်းလွမ်းခခေခပိုင်းလၢမ်း
 တြၢ်းခခေခ ပီခင်ကျော့ကၢမ်လံးခါမ်၊ကမူလ်း၊လိုင်
 တြၢ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခခေခ ကမ်၊မီးဂၢ်ခခေခလး၊

ဂတီလဝ်းခခေခကျော့ တၢင်းပီခင်လံးလံး ကမ်၊ပွင်၊
 ၁၅ လွင်းဂၢ်းသင်ယဝ်ကျော့။ လွင်းမခင်းလမ်းပိုင်းလၢမ်း
 တြၢ်း ကပ်တၢင်းသၢ်တၢင်းလှ်းမၢ်းကျော့။ ပေး
 ပိုင်းလၢမ်းတြၢ်း ကမ်၊မီးထိုင် ကပျီတ်းတၢင်းကၢမ်
 ၁၆ ပုခင်းလိုဝ်ကျော့ကမ်၊မီး။ ဂွပ်းပိုဝ်းခခေခလး ခင်၊ရှုမ်ဂတီ
 လဝ်း တၢင်းတီမ်ထူခင်းတီ၊လိုဝ်ခိုဝ်းတၢင်းသိုင်၊တၢင်း
 လူင်။ လိုဝ်ခိုဝ်းကၢမ်လၢမ်းသိုင်၊ဂခေခတၢင်းပိုင်းလၢမ်း
 တြၢ်းဂုလ်းကမ်၊ဂၢ်။ တီ၊လိုဝ်ခိုဝ်းကၢမ်လၢမ်းသိုင်၊
 ဂခေခတၢင်းတြၢ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ ကၢမ်
 ပီခင်ပေးဂုတ်းတၢင်းသိုင်၊တၢင်းလူင်ခခေခလိုင်။ ပီခင်
 မၢ်းဂွပ်းပိုဝ်းတြၢ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း ကိတ်၊တၢင်းကျော့
 ၁၇ ထူးလဝ်းကျော့။ ဂၢ်ခင်၊ကၢမ်မၢ်းခခေခကျော့လိဂ်း
 ခလးဝၢ်- ဂပ်တၢင်းရှုတ်းမိုဝ်းပီခင်ပေးဂုခင်းမိပ်းခခေခ
 ခလးကျော့။ ဝၢ်ခင်၊ခခေခကျော့။ ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ ပီခင်
 ပေးဂုတ်းတၢင်းသိုင်၊တၢင်းလူင် ဂၢ်းတီ၊ခခေခတြၢ်း
 ပီခင်လဝ်းကၢမ်မခင်းယုမ်၊မၢတ်း။ ကၢမ်ပီခင်လဝ်း
 ကၢမ်ရှုတ်းခပ်လိုဝ်းကၢမ်တံ၊ဂၢ်၊ယဝ် လုဂ်းခခေခလိပ်း။
 လဝ်းကၢမ်ကပ်လွင်းတၢင်းကၢမ်ကမ်၊ပံ၊မီးခခေခ ဂုတ်း
 ပေး၊ပီခင်မီးမၢ်းခခေခ ကျော့။
 ၁၈ မိုဝ်းကၢမ် ကြၢ်းပီခင်လဝ်း ပခေခဂတီ ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊
 ဝၢ်။ မခင်းတၢင်းလံးပီခင်ပေးလိုဝ်ခိုဝ်း ဂုခင်းမိပ်း
 ခခေခခလးကျော့ ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ ယုမ်၊မခင်းလဝ်းကျော့။
 မခင်းလဝ်းယင်းမီးကမ်၊ခခေခဝၢ်- လိုဝ်ခိုဝ်းမိုဝ်းတၢင်း
 ခခေခခလးလူင်လၢင်ကျော့။ ဝၢ်ခင်သေကျော့ မိုခင်
 ၁၉ ခင်၊ဂၢ်ခင်းကမ်၊ပီခင်လံးလၢ်းလၢ်းကျော့။ ခခေခဝၢ်
 ခခေခသေကျော့ ပီခင်သမ်မခင်းဂုတူဝ်လဝ်းဂပ်၊ကသၢဂ်း
 ပေးမီးပၢဂ်၊ပီးယဝ်ခလး တူဝ်မခင်းပေးမိုခင်ခင်၊
 တူဝ်တံ၊ယဝ်ဂုလ်းကမ်၊ဂၢ် ထူင်လုဂ်းကျော့၊ မေး
 မခင်း လၢ်းဂၢ်၊ ခခေခကျော့ မိုခင်ခင်၊ကၢမ်တံ၊
 ၂၀ ခင်၊ဂပ်၊ကျော့။ ခခေခဝၢ်ခခေခသေကျော့ တၢင်းယုမ်၊
 မၢတ်း ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊ ခခေခဂတီကြၢ်းပီခင်လဝ်းခခေခ
 ကမ်၊မီးတၢင်းကၢမ်ရှုတ်းကျော့၊ ဂုလ်းကမ်၊ဂၢ်
 ယိုင်၊ခခေခရှုတ်းယုတ်းမၢ်းခလး ပခေခမုခင်ဂုတ်းတြၢ်းပီခင်
 ၂၁ လဝ်းကျော့။ မခင်းတူဂ်းဂၢင်လှ်းဝၢ်။ လဝ်းကၢမ်ခပ်
 ဂတီခခေခ တတ်းခိုင်၊လံး ဂၢ်ခင်၊ကၢမ်ဂတီလဝ်း
 ၂၂ မီးခခေခကျော့။ ဂွပ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းမခင်း
 ခခေခ မခင်းလဝ်းမၢတ်းမခင်းပီခင်လိုဝ်ခင်၊ ဂုခင်း
 သိုဝ်းတၢ်၊ကျော့။
 ၂၃ မခင်းလဝ်း မၢတ်းမခင်းပီခင်လိုဝ်ခင်၊ခခေခဝၢ်ခခေခ
 တီမ်းပိုဝ်းကျော့လိဂ်း ပုခင်းကျော့။ ကျၢ်းပုဂ္ဂါမ်၊
 ၂၄ ဂုလ်းကမ်၊လှ်း။ တီမ်းပိုဝ်းပုခင်းကျော့လိဂ်းကျော့လှ်း
 ကျော့။ ပေးဂုတ်းယုမ်၊မၢတ်းမုခင်းကျော့လိဂ်းဂုတ်း
 လဝ်းယေ၊သု လုဂ်းကျော့တၢင်းတံ၊ခခေခလိပ်းခခေခ
 လိုင်။ မခင်းလဝ်းတၢင်းမၢတ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဂုတ်း

ခေခေ ပီခေလိုဝ်ခေင်၊တၢင်းသိုဝ်းတော့၊ကျေး။
 ၂၅ လင်းယေ၊သု ခေခေ ခါမ်၊တၢင်းကခေကၢမ်း၊ ခွပ်း
 ပိုဝ်းကပျိုတ်းဂှ်းဗလး၊ သမ္မလုဂ်းခိုခေ်း ဂှ်းဂှ်းလံး
 ရွတ်းထိုင်တၢင်းသိုဝ်းတော့၊ကျေး။

၅

**ခွပ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဗလး၊
 ရွတ်းထိုင်တၢင်းသိုဝ်းတော့၊**

၁ ပိုဝ်းခေဗလး၊ ဂှ်းမိးတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဗလး၊ရွတ်း
 ထိုင်တၢင်းသိုဝ်းတော့၊သေယဝ် လၢမ်၊လၢးတၢင်း
 ခေမ်ဂးတီးဗံ၊ခေး၊တြေးပီခေလင်း၊ ခွပ်းပိုဝ်းလင်း
 ၂ ဂှ်း လင်းယေ၊သုခရိလုံ ခေခေကျေး။ ခွပ်းပိုဝ်း
 လင်းခေခေဂှ်းဗလး၊ ဂှ်းမိးတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း ဂှ်း
 လံး၊ကခွၢင်ကခေလၢမ်၊လၢးကျေးလူးလင်း၊ တီးကခေ
 ဂှ်းဗတ၊ယူ၊ခေခေကျေး။ ခွပ်းဂှ်းခေဗလး၊ ဂှ်းမုင်း
 ထးမွင်းထးမူခေတြေးပီခေလင်းဗလး၊ ကုပ်၊ဝၢင်း
 ၃ သိုဝ်းပျေး၊ကျေး။ လိုဝ်သေခေခေကမ်၊ဂး၊ ဂှ်းခါမ်၊
 တုဂ်းခါးတၢင်းဗၢခေဗလး၊ ကုပ်၊ဝၢင်းသိုဝ်းပျေး၊ကျေး။
 လွင်းမခေလမ်း၊ တုဂ်းခါးတၢင်းဗၢခေခေ ဂှ်းတီးဂှ်း
 ၄ တၢင်းကခေယုခေခါမ်၊ပီခေမးကျေး။ တၢင်းကခေ
 ယုခေခါမ်၊ခေခေကျေး၊ ဂှ်းတီးဂှ်းကဂျၢင်တၢင်းဂှ်း
 ပီခေမးကျေး။ ကဂျၢင်တၢင်းဂှ်းခေခေကျေးဂှ်း
 ၅ တၢင်းကခေမုင်းထးမွင်းထးခေခေ ဂၢင်းလွတ်း
 တၢင်း တၢင်းကခေလီကူင်းလီကူ်ကျေး။ ခွပ်းပိုဝ်း
 လိုဝ်ခေင်၊ဂှ်းဝါးခေလမ်း၊ ဝိလိုဝ်၊မူတ်းလၢင်၊လင်း
 ကခေမခေလင်း၊ပခေတီးဂှ်းခေခေ ကပ်တၢင်းဂှ်း
 မိတ်းတၢင်း၊တြေးပီခေလင်း၊ သွခေလေး၊ခေခေဂှ်းလုံ
 ၆ ဂှ်းကျေး။ ခေခေမိုဝ်းကခေ ဂှ်းကမ်၊မိးဂှ်းခေခေ
 လင်းခေခေ ခါမ်၊တံပုခေခေခေလိုဝ်းကခေကမ်၊တြေး
 ၇ ခေခေ ခေခေမိုဝ်းခေင်၊မခေထုဂ်၊ခေခေကျေး။ ဂေ
 ကခေတၢင်းခါမ်၊တံ ပုခေခေကျေးကခေသိုဝ်းတော့၊ခေခေ
 ကမ်၊လၢင်းပေးမိး။ ဂေကခေဂှ်းခါမ်၊တံ ပုခေခေ
 ဂှ်းလီခေခေ လၢင်းခေခေတၢင်းမိးယူ၊ကျေး၊ ခေခေလွင်း
 ၈ တၢင်းကခေ လင်းခေခေ ခါမ်၊တံပုခေခေဂှ်း မိုဝ်း
 ကခေဂှ်းယင်းပီခေ ခပ်လိုဝ်းကခေမိးကပျိုတ်းယူ၊
 ခေခေလိုဝ် ပီခေတၢင်းကခေတြေးပီခေလင်းခေပျေး
 ထၢင်၊ထၢင်၊သးသးဂးတီးဂှ်း လွင်းကခေမခေ
 လင်းဂှ်းဂှ်းထၢခေခေ၊လုံ ကခေဝါးခေခေကျေး။
 ၉ ပိုဝ်းခေဗလး၊ တော့၊လီဝ်ခေ ဂှ်းရွတ်းထိုင်တၢင်း
 သိုဝ်းတော့၊ ခွပ်းပိုဝ်းလုံတ်းလင်းယဝ်လင်း၊ ခွပ်းပိုဝ်း
 လင်းခေခေဗလး၊ ဂှ်းတၢင်းရွတ်းထိုင်တၢင်းကခေ

ခေ၊ခွတ်းကပ်သေ ဂးခေခေလုံမ်းခံးလၢမခေလင်း
 ခေခေကျေး၊ ဝါးခေ ဂှ်းယင်းခေခေမိးတီးကခေမုင်း
 ၁၀ ထးမွင်းထးကျေး။ လွင်းမခေလမ်း၊ ပီခေသမ္မဂှ်း
 ပီခေဂျၢခေ၊သု၊တြေးပီခေလင်းသေကျေး ပေးဂှ်းလံး
 ခါမ်၊ကပ်မိတ်းသဂျၢ၊ယူ၊ တၢင်းကခေထုဂ်၊ခေခေတၢင်း
 တြေးပီခေလင်း၊ ခွပ်းပိုဝ်းတၢင်းကခေလုဂ်းမခေလင်း
 ခါမ်၊တၢင်းတံခေခေလိုဝ်၊ ဂှ်းဂှ်းမိတ်းသဂျၢ၊ယူ၊
 တၢင်းကခေထုဂ်၊ခေခေတၢင်းတြေးပီခေလင်း၊ ယဝ်လင်း
 တၢင်းရွတ်းထိုင်တၢင်းကခေခေ၊ခွတ်းကပ် ခွပ်းပိုဝ်း
 ကသၢမ်းလင်းခေခေကျေး၊ ဝါးခေ ဂှ်းယင်းခေခေ
 ၁၁ မိးတီးမုင်းမွင်းကျေး။ လိုဝ်သေခေခေကမ်၊ဂး၊တော့
 လီဝ်ခေ ဂှ်းလံးကပ်ခါမ်၊မိတ်းသဂျၢ၊ယူ၊တၢင်းကခေ
 ထုဂ်၊ခေခေတၢင်းတြေးပီခေလင်း၊ ခွပ်းပိုဝ်းလင်းဂှ်း
 လင်းယေ၊သုခရိလုံ ခေခေယဝ်လင်း၊ မိးတၢင်းကခေ
 ကုပ်၊ဝၢင်းသိုဝ်းပျေး၊ခေခေတြေးပီခေလင်း၊ ခွပ်းပိုဝ်း
 လင်းခေခေကျေး။

လင်းယေ၊သု

ပီခေလင်းဂျၢမ်း၊တၢင်းခေ၊ခွတ်း

၁၂ လိုဝ်ခေင်၊ကခေ ကပျိုတ်းတြေး ခေခေမးခေခေလေး
 ဂျၢခေ ခွပ်းပိုဝ်းဂှ်းခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝါး
 တံ ခေခေမးခေခေလေးဂျၢခေ ခွပ်းပိုဝ်းကပျိုတ်းတြေး
 ခေခေ ဂှ်းခေခေတၢင်းသိုဝ်းတၢင်းလူင် ခွပ်းပိုဝ်းမိးကပျိုတ်း
 ၁၃ ဗလး၊ ရွတ်းထိုင်တၢင်းတံကျေး။ ဂှ်းဂှ်း ဂှ်း
 ကခေကမ်၊ပီ၊မိးပိုင်းလုဂ်းတြေးခေခေ ကပျိုတ်းယင်း
 ပေးမိးခေခေလေးဂျၢခေယဝ်၊ ခေခေဝါးခေခေသေကျေး
 လူင်ကခေကမ်၊ပီ၊မိးပိုင်းလုဂ်းတြေးခေခေ ကမ်၊
 ၁၄ မၢတ်းကမ်၊မၢတ်းမံဂံကပျိုတ်းခေခေ။ လူင်ပီခေ
 ကျၢ၊တမ်၊ တော့၊ထိုင်ရွတ်းပါခေ မုင်းသေ၊ ခေခေ
 တြေးတၢင်းတံလံးကုပ်ပိုဝ်းကျေး။ ဂေကခေကမ်၊
 ဗိတ်းပိုင်းမိုဝ်းလိုဝ်ခေင်၊ ကျၢ၊တမ်၊ ဗိတ်းပိုင်း
 ခေခေသေကျေး လံးခါမ်၊တၢင်းကခေတြေးတၢင်း
 တံကုပ်ပိုဝ်းကျေး။ ကျၢ၊တမ်၊ ခေခေ၊ ပီခေပုင်၊
 ပမး၊ ဂေကခေတၢင်းမးခေခေလိုဝ်ခေခေကျေး။
 ၁၅ ခေခေဝါးခေခေသေကျေး သုကျေးလူးလင်းလမ်း ကမ်၊
 မိုဝ်းခေခေတၢင်းကပျိုတ်းတြေး။ လွင်းမခေလမ်း၊ ခွပ်း
 ပိုဝ်းဂှ်းခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂှ်းခေခေခေခေ
 လံးရွတ်းထိုင်တၢင်းတံကျေး။ ခွပ်းပိုဝ်းကျေးခေခေ
 ကခေပီခေ လင်းယေ၊သု ခေခေဗလး၊ ကေးလူးတြေး
 ပီခေလင်း၊ တၢင်းကဂျၢင်းကျေးလူးလင်းခေခေ ယင်း
 ခေခေတီမ်ထုခေခေလူခေခေလိုဝ်ပုံ ပုခေခေဂှ်းခေခေ
 ကေး။
 ၁၆ လိုဝ်သေခေခေ လွင်းတၢင်းကခေပီခေမး ခွပ်းပိုဝ်း
 ဂှ်းခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂှ်း၊ ကိတ်း၊တၢင်း လွင်းသုကျေး

လူးလင်းဒေခဏ်၊ ကမ်၊မိုခဏ်ခဏ်။ လွင်းမခဏ်လမ်း၊
 ခဏ်လွင်းတင်းကဏ်လီ၊ယာင်၊တြးခဏ် ခွမ်းပိုဝ်း
 ကပျိုတ်းကဏ်ခိုင်ခဏ်လေး တမ်းလံးခမ်၊တမ်၊ဝါး
 ခဏ် လီ၊ယာင်၊ဝိုကျေး။ ခဏ်လွင်းသူဇေးလူးလင်း
 ခဏ်ခဏ်လမ်း။ မီးကပျိုတ်းခဏ်ခေ၊ယု၊သေကျေး ဖွံး
 ၁၇ လွတ်းတျ၊ ဝါးခဏ် လီ၊ယာင်၊ဝိုကျေး။ လှိုင်သေ
 ခဏ်။ ပေးတြးတင်းတံာ် လံးကပျိုတ်းပိုင်၊ခွမ်းပိုဝ်း
 ဂုခဏ်ခေ၊ခိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၈ လှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၉ လွင်းမခဏ်လမ်း၊ လှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၂၀ လှိုင်သေခဏ် ပင်းလှမ်းတြးခဏ်မးခဏ်မးခဏ်မးခဏ်
 ကဏ်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၂၁ ဝါးခဏ်လမ်း၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊

၆

တင်းတံာ်ခဏ်ကပျိုတ်း

၁ ပေးပီခဏ်လှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ ဂုမ်းတမ်းဝါးလှိုင်ခဏ်
 ဂုဝ်။ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၂ ဂုဝ်။ ကမ်၊လှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ။ ဂုမ်းလှိုင်ခဏ်ခေတံာ်
 ယဝ်ဂုမ်းခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၃ လိပ်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊

ကမ်၊လှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၄ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ဂုမ်းတမ်းဝါးလှိုင်ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၅ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၆ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၇ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၈ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၉ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၀ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၁ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၂ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊
 ၁၃ ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊ခဏ်ခေ၊

၁၄ ဖြားပီခင်လင်းတု၊ ဂျားခင်၊ကခင်သူကမ်၊မီးဂျား
တုံးပိင်းလုပ်းတြားဗလး၊ မီးဂျားတုံးဂျေးလူးတြား
ဂူလ်းခခေ ဂျာပိုတ်းတြား တဂ်းကမ်၊လံးကုပ်ပိုင်၊
ဂျားခိုင်သူ။

ပီခင်ခးတြားတင်းသိုဝ်းတော့

- ၁၅ ရွပ်းရှုံးခေ်လိုင်၊ တဂ်းပီခင်လိုင်ခင်၊ရှိုင်။ ရှပ်းခေ်
ပိုင်းကခင်ကမ်၊မီးဂျားတုံးပိင်းလုပ်းတြား၊ မီးဂျားတုံး
ဂျေးလူးတြားယဝ်းဗလး၊ တဂ်းလံးဂိုတ်းကပျိုတ်းတူ
၁၆ လရိုတ်းရှိုဝ်း။ ကမ်၊လုံးလိုင်ခင်၊ခခေ။ ပေးသူ
ဂိုတ်းခး၊ ဂျားတီးကပျိုတ်းတြား ကခင်လုပ်းသိုင်၊
ဂခင်တင်းတင်းတံသေကမ်၊ဝး၊ ရှိုတ်းခးဂျားတီး
တြားတင်းကခင်ထွမ်၊ကပ် ကခင်လုပ်းသိုင်၊ဂခင်
တင်း တင်းကခင်ရှိုတ်းထိုင်တင်းသိုဝ်းတော့၊ခခေ
သေကမ်၊ဝး၊ ရှိုတ်းခးတီးနုးလှ်သေကမ်၊ဝး၊
လွင်၊သူကမ်၊ရှုလွင်ကခင်ဝး၊ ဂျေးခခေပီခင်လင်း
၁၇ သူ ခခေရှိုဝ်။ ပီဂ်သမ် သူယမ်းပီခင်ခးကပျိုတ်း
တြားသေဂေး၊ ပိုင်းကခင်သူကပ်တင်းရှိုဝ်လှ် ထွမ်၊
ကပ်ခွမ်းခခေကူပတေ၊တင်းလံ၊ ကခင်လံးခမ်၊
ကပ်မးယဝ်းခခေဗလး၊ ဂျေးလူးဖြားပီခင်လင်း
၁၈ ပီခင်ကခင်ယှ်၊ခေး၊ကေး။ ပိုင်းကခင်သူလံးလွတ်း
ကွတ်၊သေဂျားခခေကပျိုတ်းတြားယဝ်းဗလး၊ သူပီခင်
ခးတြားတင်းသိုဝ်းတော့၊ကေး။ ပိုင်းကခင်သူ
လုပ်းခေ၊ခေး၊ဗလး၊ ဂပ်လင်၊ကပ်တင်းခွမ်းလေး
ဂီ၊ဝေးဂျား၊ရူဗလး၊ ဝးလွမ်းခင်၊လျ၊တိုပဂတို
၁၉ ကေး။လိုင်ခင်၊ကခင်သူကပ်ကင်၊ဂျ၊တုပ်သူကပ်၊
ပခင်ခခေတြားတင်းကခင်ရှပ်းရှိုတ်း၊ ကိုတ်း၊တင်း ကျ
ထမ်၊မတြားဗလး၊ ခမ်၊ရှိုတ်းခး၊ ရှုံးလံးပီခင်ပုခမ်း
ကျထမ်၊မတြားခခေ တေးလိုင်ခေ် ကပ်ကင်၊ဂျ၊တုပ်
သူ ကပ်ပုခမ်းခခေတြားတင်းသိုဝ်းတော့၊ ရှုံးပီခင်
ပုခမ်းတင်းမုတ်းလင်၊ခခေဗလး၊ ခမ်၊ရှိုတ်းခး
၂၀ မခင်းလင်းတု။ ခခေခိုင်၊မိုင်းကခင် သူပီခင်ခးက
ပျိုတ်းတြားယူ၊ခခေ သူကမ်၊မီးဂျားခခေမိုင်းတြား
၂၁ တင်းသိုဝ်းတော့။ မိုင်းကခင်သူဂိုတ်းလွင်၊တင်း
ကခင်ပုခမ်းမး ကခင်သူလံးလီကူဂ်းလီကူ၊ တေး
လိုင်ခခေခခေ သူလံးကကျှပ်းဂျားသင်။ တီးသုတ်း
တီးရွံးလွင်၊တင်းလိုင်ခခေခခေလမ်း၊ ပီခင်တင်းတံ
၂၂ ကေး။ တေးလိုင်ခခေလမ်း ဂျားခင်၊ကခင်သူလွတ်း
ကွတ်၊သေ ဂျားခခေမိုင်းကပျိုတ်းတြားဗလး၊ ပီခင်ခး
ဖြားပီခင်လင်းခခေ သူလံးကကျှပ်း တင်းကခင်
မုတ်းလင်၊ကေး။ ခခေတီးသုတ်းတီးရွံပုခမ်း
သူတဂ်းလံး ထု၊ဝရူကသဂ်း၊ ကေး။

၂၃ ဂျားခခေကပျိုတ်းတြားလမ်း ပီခင်တင်းတံကေး။
သူဂျေးလူး ကခင်ဖြားပီခင်လင်းပခင်ခခေလမ်း၊
ပီခင် ထု၊ဝရူကသဂ်း၊ ဂျားခခေလင်းရှပ်း လင်း
ယေ၊သူခရိုတ်း ကေး။

၇

**သွင်၊မင်၊ဂလျ၊ဂခင်တင်း
လင်းကခင်လုဂ်းဂျားတင်းတံခိုခင်းလိပ်း**

- ၁ ပီးခွင်ကခင်ရှုပိင်းလုပ်းတြားခပ်ကူလ်း၊ လွင်၊သူ
ကမ်၊ရှု လွင်ကခင်ဝး၊ ပိင်းလုပ်းတြား ကုပ်ပိုင်၊
ဂျားခိုင်ဂူခင်း ခခေမိုင်းကခင်မခင်းကသဂ်းလိပ်းယူ၊
၂ ခခေဂူလ်းကေး။ ကူပမ၊လမ်း၊ နုးယိုင်း ကခင်
မီးနုင်ခခေ လှပ်းကခင်နုင်မခင်းယင်းကသဂ်း
လိပ်းယူ၊ခခေ လွမ်းခင်၊ပိင်းလုပ်းတြားခခေ
မခင်းလံးလင်းယူ၊တီးနုင်မခင်းကေး။ ပေးနုင်
မခင်းတံလိုင်၊ မခင်းလွတ်းတင်းပိင်းလုပ်းတြား
၃ ကခင်လံးလင်းယူ၊တီးနုင်မခင်းခခေယဝ်။ ပိုင်း
ခခေဗလး လှပ်းကခင်နုင်မခင်းယင်းကသဂ်းလိပ်း
ယူ၊ခခေ ပေးမခင်းကပ်နုင်တင်၊ဂေးလိုင် မခင်း
တဂ်းလံးခမ်၊တင်းကခင်ရှိုဝ်ပီခင် ခမးယိုင်းကခင်
လီခင်းနုင်ကွခင်၊ကေး။ ပေးနုင်မခင်းတံလိုင်၊
ပီဂ်သမ်မခင်းခိုခင်းကပ်နုင်သေဂေး၊ မခင်းကမ်၊မီး
လွင်ကခင်တဂ်းလံးခမ်၊ပိုင်းရှပ်းဝး၊ ခမးယိုင်း
၄ ကခင်လီခင်းနုင်ကွခင်။ မိုင်ခခင်၊ခခေ ပီးခွင်
ခပ်ကူလ်း၊ သူတံခခေတုပ် လင်းခရိုတ်း ဗလး၊ လံး
နတ်၊ယခင်ခခေတင်းပိင်းလုပ်းတြား သေယဝ်
ရှုံးလံးပီခင်မေးတင်၊ဂေး ကခင်ပီခင်လင်းကခင်လုဂ်
ဂျားတင်းတံခိုခင်းလိပ်းခခေဗလး၊ မဂ်၊မဂ်၊မး
၅ ပုခမ်းဖြားပီခင်လင်းခခေကေး။ မိုင်းကခင်ရှပ်း
ယင်းမီးယူ၊ခခေလျ၊တိုပဂတိုခခေ လှ်ကခင်လုပ်း
သိုင်၊ဂခင်တင်းကပျိုတ်းခခေ ကွတ်၊မးရွပ်းပိုင်း
လုပ်းတြားဗလး၊ ပွင်ရှိုတ်းယူ၊ဂျားခခေကင်၊ဂျ၊တုပ်
ရှပ်းတင်းလံ၊ ရှုံးလံးမဂ်၊မး လွမ်းခင်၊ကလုပ်၊
၆ တြားတင်းတံခခေကေး။ တေးလိုင်ခခေလမ်း
လွင်ခခေ၊ရှိုဝ် ရှပ်းယင်းကမ်၊ကိုင်ပိုင်၊တြားကခင်ဂပ်၊
ကခင်မးခခေဂျမ်းလိပ်းခခေဗလး၊ တဂ်းကိုင်ပိုင်၊
ဝိလိုလ်းလင်းကခင်ရှု၊သေယဝ် ပွင်ရှိုတ်းကမူလင်း
လိုင် ရှပ်းလံးတံဂျားတီးလွင်၊တင်းကခင်ကုပ်ပိုင်၊
ရှပ်းခခေသေယဝ် လံးဂင်းလွတ်းသေဂျားတုံး ပိင်း
လုပ်းတြားခခေကေး။

**တၢင်းကၢင်္ဂုၢ်ခင်းယုမ်,မၢတ်း
လံးခေ့ၣ်ခိင်,**

- ၇ ပိုဝ်းခံးခလး၊ တၢင်းလံးဝါးလိဝ်ခင်း၊ပိုဝ်း။ ပိုဝ်းလၢပံး၊
တြးခေခိင်ပိခိင်ကပျီတ်း၊ပိုဝ်း။ ကၢမ်,လံး,လိဝ်ခင်း,
ခေခိင်။ ဝှပ်းပိုဝ်းပိုဝ်းလၢပံး,တြးခလး၊ ဂၢပ်လံး,ဂူက
ပျီတ်း,ကော့း။ ပိခိင်လိဝ်ခင်း,ပိုဝ်းဝါးခံးလမ်း၊ ယု၊
ပေမီးလိဝ်လၢပံး,ဝါး ဝါးခံး ပေးပိုဝ်းလၢပံး,တြး
ကၢမ်,ဝါး,လိဝ် ဂၢပ်ကၢမ်,ဂူ,သၢပေးလေး,ဗေ။
- ၈ ကပျီတ်း,တြး ကၢပ်ကၢမ်ပိုဝ်းလၢပံး,တြးခလး၊ ဝှပ်း
လိဝ်လၢပံး,ဝါး,လိဝ်ခင်း,ပိုဝ်း ပိခိင်မၢးခင်းဂၢပ်ကော့း။
လွင်းမခင်းလမ်း၊ လိဝ်သေ ပိုဝ်းလၢပံး,တြးခေခိင်
- ၉ ကပျီတ်း,တြး ပိခိင်တၢင်းတၢ်ကော့း။ မိုဝ်းကွၢမ်
ခေခိင် ပိုဝ်းကၢမ်ပိုဝ်းလၢပံး,တြးကၢမ်,မီးခလး၊ ဂၢပ်
ကသၢဂ်း,လိဝ်ယု,ကော့း။ မိုဝ်းကၢမ် ပိုဝ်းလၢပံး,
တြးဂူဝ်း,မၢးခေခိင်လိဝ် ကပျီတ်း,တြး သမိခိင်ခင်း
လိဝ်မၢးကော့း။ ဂၢပ်ကော့းလံး,တၢ်ကော့း။ ပိုဝ်းလၢပံး,
တြး ကၢမ်ထၢင်,ဝါး တၢင်းပခိင်တၢင်းကၢမ်ကသၢဂ်း,
လိဝ်ခေခိင် သမိပိခိင်တၢင်းတၢ်ကော့း။
- ၁၀ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ကပျီတ်း,တြး ကၢပ်ကၢမ်ပိုဝ်း
လၢပံး,တြးခလး၊ ပိခိင်လိဝ်ခင်းဂၢပ်ယုဝ်လၢင်, ကၢပ်ဂၢပ်
တၢ်ကော့း။ ပိုဝ်းခံးခလး၊ ပိုဝ်းလၢပံး,တြး မူတ်း
လၢင်,ကော့း။ တြးလၢဝ်းကော့း မူတ်းလၢင်, သိုဝ်း
တော့, မျၢတ်း,လိကော့း။ ပေးပိခိင်လိဝ်ခင်း,ခေခိင်
လိဝ် ကၢမ်မျၢတ်း,လိခေခိင် ပိခိင်တၢင်းတၢ် တီးဂၢပ်
ပိုဝ်း။ ကၢမ်,ပိခိင်လိဝ်ခင်း,ခေခိင်။ ခေခိင်,ပိုဝ်းသၢပေး
ကပျီတ်း,တြး တၢင်းလံး,ထၢင်,သုးမၢး,လိဝ် မခင်း
ကၢပ်လွင်း,တၢင်းကၢမ်မျၢတ်း,လိမခင်းခေခိင် ဂီတီး
တၢင်းတၢ်တီးဂၢပ်ကော့း။ ပိုဝ်းကၢမ်ပိခိင်လိဝ်ခင်း,
ခေခိင်ခလး၊ ကပျီတ်း,တြး မီးတၢင်းကၢမ်တီမိဝ်
တၢင်းကပျီတ်း,ခေခိင်လၢင် ဝှပ်းပိုဝ်းပိုဝ်းလၢပံး,
တြးကော့း။
- ၁၁ ဂၢပ်ဂူလွင်း,ကၢမ် ပိုဝ်းလၢပံး,တြး လၢပံး,သီင်,ဂၢမ်
တၢင်းပိခိင်လိဝ်,ပဂတီယု,ကော့း။ ဂၢပ်လမ်း၊ မီးလၢ,
တီပဂတီယုလး၊ လံးခါမ်,တၢင်းကၢမ်ခံးပိတ်း၊ ဝှပ်း
- ၁၂ ပိခိင်ခါး၊ တီးမိုဝ်းကပျီတ်း,တြးကော့း။ လွင်းမခင်း
လမ်း၊ ဂၢပ်ယင်းကၢမ်,ဂူ ကၢမ်ဂၢပ်ဂီတီးခေခိင်။ ကၢမ်
ဂၢပ်ခွဲးဂီတီးခေခိင် ဂၢပ်ကၢမ်,ဂီတီး။ ဂၢပ်ဂီတီးကၢမ်ဂၢပ်
လိဂၢင်း,ခေခိင်ကော့း။ ပေးဂၢပ်ဂီတီး ကၢမ်ဂၢပ်ကၢမ်,
ခွဲးဂီတီးခေခိင်လိဝ်။ ပိုဝ်းလၢပံး,တြး ပိခိင်ကၢမ်လိ
ကော့း။ ဝါးခံး ဂၢပ်ဂၢပ်တၢင်းကၢမ်ကော့း။
- ၁၃ ပေးပိခိင်လိဝ်ခင်း,ခေခိင် ကၢမ်ကၢမ်,လိလိဝ်ခင်းခေခိင်
ပိခိင်ဂၢပ်ဂီတီးကၢမ်,လိဝ်။ ပိခိင်ကပျီတ်း,တြး ကၢမ်မီး
ယု,ဝါး,ခွဲးဂၢပ်ခေခိင်ဂီတီးကော့း။ ဂၢပ်ဂူလွင်း,ကၢမ်
ဝါး ကၢမ်လိကၢမ်ခါမ်းသေလိဝ်သေပိုဝ် ကၢမ်,ခတ,

- ကၢမ်,မီးဝါးခွဲးဂၢပ် ကၢမ်ပိခိင်လၢ,တီပဂတီယုခေခိင်။
လွင်းမခင်းလမ်း၊ ပိခိင်သမိခိင်မီးလိဝ်ကၢမ်ခွဲးဂၢမ်ခွဲးဂျၢင်
ကၢမ်မၢမ်,ကၢမ်မိခိင်,သေကော့း၊ ဂၢပ်ကၢမ်,ဂၢမ်ကၢမ်,
၁၉ ဂျၢင်လံး။ လွင်းမခင်းလမ်း ကၢမ်လိကၢမ်ခါမ်း
ကၢမ်ဂၢပ်ခွဲးဂၢမ်ခွဲးဂျၢင်လိဝ်ခင်းခေခိင်ကော့း၊ ဂၢပ်ကၢမ်,ဂၢမ်
ကၢမ်,ဂျၢင်။ ကၢမ်ဂျၢင်ကၢမ်ခိင်, ကၢမ်ဂၢပ်ကၢမ်,ခွဲးဂီတီး
၂၀ လိဝ်ခင်းခေခိင်ကော့း၊ ဂၢပ်ဂီတီးကော့း။ ပေးဂၢပ်ဂီတီး
ကၢမ်ဂၢပ်ကၢမ်,ခွဲးဂီတီးခေခိင်လိဝ်။ ပိခိင်ဂၢပ်ဂီတီးကၢမ်,
လိဝ်။ ပိခိင်ကပျီတ်း,တြး ကၢမ်မီးယု,ဝါး,ခွဲးဂၢပ်
ခေခိင်ဂီတီးကော့း။
- ၂၁ ဂၢပ်လံး,ဂၢမ်ပိုဝ်းလၢပံး,တြးကၢမ်ဝါး၊ မိုဝ်းကၢမ်ဂၢပ်
ခွဲးဂီတီး ကၢမ်လိကၢမ်ခါမ်းခေခိင်လိဝ် ကၢမ်ဂျၢင်
၂၂ ကၢမ်ခိင်ခေခိင် မီးလိဝ်ခင်းကော့း။ လွင်းခေခိင်,ဂူခင်း
ဝါး,ခွဲးခေခိင် ဂၢပ်လၢင်,မူခင်း,ပေး,ခွဲးပိုဝ်းလၢပံး,
၂၃ တြး,တြးပိခိင်လိဝ်,ကော့း။ ဂူလိဝ်,ဝါး ဂၢပ်ဂၢမ်တြး
ပေးခိင်, ကၢမ်မီးခင်း,တၢင်းခင်းဂၢပ်ခေခိင် တိုဝ်းကၢမ်
တၢင်းလိဝ်လိဝ်,တြးခလး၊ တီကၢပ်ဂၢပ်ခွဲး, ကၢပ်,
ပခိင်ဝါး,ခွဲးမိုဝ်းကပျီတ်း,တြး ကၢမ်မီးခင်း,တၢင်းခင်း
၂၄ ဂၢပ်ခေခိင်ကော့း။ ဂၢပ်ပိခိင် ကော့းကၢမ်မီး,လိဝ်ယု,လိဝ်
ခေခိင်,လၢင်,ကော့း။ ဗု,လိဝ်တၢင်းခေခိင်,ခေခိင်,ဂၢပ်
ဝှပ်းလံး,လွင်း,ကွၢမ်,သေဝါး,တီး,တၢင်းတၢ်ခေခိင်။
- ၂၅ ကေးလုး,တြးပိခိင်လိဝ် ကၢမ်ပွဲး,လွင်း,ပခိင် ဝှပ်း
ပိုဝ်း,လိဝ်,ဂၢပ် လိဝ်,ယေ,သုခေခိင်လိဝ် ခေခိင် ယု,ခေခိင်,
လၢင်,ကော့း။ ခေခိင်,ခေခိင်ခလး၊ လွင်း,လုလု,လိဝ်
ပိခိင်လိဝ်,ခေခိင် ဂၢပ်ပိခိင်ခါး,တြး,တြးပိခိင်လိဝ်,ကော့း။
လွင်း,လုလု,တၢင်းခင်းခေခိင် ဂၢပ်ပိခိင်ခါး,ကပျီတ်း,တြး
ကော့း။

၈

**လွင်းတၢ်,ကသၢဂ်းခင်း
ပိခိင်လိဝ်,မူတ်းလၢင်,လိဝ်,**

- ၁ ဝှပ်းပိုဝ်းခေခိင်,ခေခိင်ခလး၊ ခေခိင်ပိုဝ်းကၢမ်ခတ,ယု,
ခင်း လိဝ်,ယေ,သုခေခိင်လိဝ် ခေခိင်။ ဂၢင်းလွင်း,တၢင်း
- ၂ တၢင်းကၢမ်လိ,ယၢင်,ကပျီတ်း,ကော့း။ တြးပိခိင်လိဝ်,
လိဝ် ကၢမ်ဝှပ်း,ကသၢဂ်း,လိဝ်ခလး၊ ခတ,ယု,ခင်း
လိဝ်,ယေ,သု ခေခိင် ပွဲး,ဂၢပ်လွင်း,သေဝါး,ခင်းမိုဝ်း
ကပျီတ်း,တြး ကိတ်,တၢင်း ဝါး,ခင်းမိုဝ်း,တြး,တၢင်း
- ၃ တၢ်ကော့း။ တၢင်းကၢမ်ပိုဝ်းလၢပံး,တြးကၢမ်,မီးဂီတီး
ဝှပ်း,ပိုဝ်း,လၢ,တီပဂတီယုလး၊ ကၢမ်,တၢင်းခေခိင်,လံး,
ခေခိင်။ တြးပိခိင်လိဝ် ပွဲး,လိဝ်,မခင်း,လိဝ်,ကၢမ်
ကၢပ်ပုင်,ဂၢင်း,တၢင်း,တီပဂတီ ကၢမ်မီး,ကပျီတ်း,
ခေခိင်ခလး၊ ဝှပ်း,ဝှပ်း,လံး,ပွင်,လံး,ဂီတီး,လံး,ခါမ်,
တၢမ်,ကပျီတ်း၊ ကၢမ်ဂီတီး,ဝှပ်း,ပိုဝ်း,လၢပံး,တြး,လံး

တိမ်ထုခင်းဧလး တာင်းဇေးကပျိုတ်းခေခေခေကျေး။
 မခင်းလင်းလီ၊ယာင်၊ကပျိုတ်း၊ ဂျးခင်းဂုခင်းကခင်းမီး
 ၄ ကပျိုတ်းခေခေကျေး။ ခေင်၊ရှိုပ်တြးတောင်းသိုဝ်း
 တော၊ တာင်းတိမ်ထုခင်းခင်းဂုင်းလိုင် ဂုင်းကမ်း၊က
 သာင်းလိပ်းလွမ်းလျ၊တိုပဂတိုဧလး၊ ကသာင်းလိပ်း
 ၅ လွမ်းခေင်၊ဝိလိုလ်၊ပဂတိုကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်းမီး
 လျ၊တိုပဂတိုခေခေ မီးလုံသဇေးကခင်းလွံးလပ်း
 လွင်းတောင်းကခင်းလပ်းသိုင်၊ဂခင်းတင်း လျ၊တိုပဂ
 တိုခေခေကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်းမီးဝိလိုလ်၊ပဂတို
 ခေခေ မီးလုံသဇေးကခင်းလွံးလပ်း လွင်းတောင်း
 ကခင်းလပ်းသိုင်၊ဂခင်းတင်း ဝိလိုလ်၊ပဂတိုခေခေ
 ၆ ကျေး။ လုံသဇေး လျ၊တိုပဂတို လိုင် ပီခင်းတောင်း
 တံကျေး။ လုံသဇေး ဝိလိုလ်၊ပဂတို လမ်းပီခင်း
 တောင်းကခင်းကသာင်းလိပ်း ကိတ်၊တင်း တောင်းခေမ်
 ၇ ကျေး။ ပီခင်းလွင်းလိုင်ခေင်၊ရှိုပ် ဝျးခေ်လမ်း၊ လုံ
 သဇေးလျ၊တိုပဂတိုခေခေ ပီခင်းတောင်းကခင်းခတ်း
 ဂခင်းတင်းတြးပီခင်းလင်းကျေး။ ကမ်း၊လင်းလွမ်း
 ကလုပ်၊တြးတြးပီခင်းလင်း။ လိုင်သေခေခေကမ်း၊
 ၈ ဂျး ကမ်း၊လွမ်းလံး။ ပိုဝ်းခေ်ဧလး၊ ခပ်လိုဝ်းကခင်း
 ယူ၊ခင်း လျ၊တိုပဂတို ခေခေ ကမ်း၊ထုဂ်၊လုံတြး
 ၉ ပီခင်းလင်းလံး။ ခင်းဝျးခေခေသေကျေး လိုင်ခေင်၊
 ကခင်းဝိလိုလ်၊တြးပီခင်းလင်း၊ မီးယူ၊ဂျးခင်းသူခေခေ
 သူမီးဇံ၊လျ၊တိုပဂတိုကမ်း၊လွံး။ မီးဇံ၊ဝိလိုလ်၊ပ
 ဂတိုကျေး။ ကျေးကခင်းကမ်း၊လံးဝိလိုလ်၊လင်း၊ခရိလို
 ခေခေ ကမ်း၊လပ်းသိုင်၊ဂခင်းတင်း လင်း၊ခရိလို။
 ၁၀ ပေး လင်း၊ခရိလို မီးယူ၊ဂျးခင်းသူခေခေ ပီခင်းသမ္တုဝ်
 ခင်းပီခင်းကခင်းတံဂွမ်းပိုဝ်းကပျိုတ်းသေကျေး ဝိလိုလ်၊
 လမ်း၊ ကသာင်းလိပ်းယူ၊ ဂွမ်းပိုဝ်းတောင်းသိုဝ်းတော၊
 ၁၁ ကျေး။ လိုင်သေခေခေကမ်း၊ဂျး ပေးဝိလိုလ်၊မခင်း
 လင်း၊ ကခင်းရှ်း လင်း၊ယေ၊သူ လုဂ်ဂျးတောင်းတံ
 ခိုခင်းလိပ်းခေခေ ဂိုင်းတပ်းယူ၊ဂျးခင်းသူခေခေ။ လင်း၊
 ကခင်းရှ်း လင်း၊ခရိလို လုဂ်ဂျးတောင်းတံခိုခင်းလိပ်း
 ခေခေ တာင်းရှ်းတုဝ်ခင်းသူလိပ်း ဂွမ်းပိုဝ်းဝိလိုလ်၊
 မခင်းလင်း၊ ကခင်းဂိုင်းတပ်းယူ၊ဂျးခင်းသူခေခေ
 ကျေး။
 ၁၂ ပိုဝ်းခေ်ဧလး၊ ပီးခေင်ခေ်ကုဂ်လ်း၊ ဂုင်းလိုင်ခေ် ပီခင်း
 ချး လျ၊တိုပဂတို ရှ်းလံး၊ဂိုတ်းလွမ်းခေင်၊ လျ၊တို
 ပဂတို ကမ်း၊လွံး။ ပေးသူကသာင်းလိပ်းလွမ်းခေင်၊
 လျ၊တိုပဂတို လိုင်၊ သူတာင်းလံးတံကျေး။
 ၁၃ ပေးသူရှ်း လျ၊တိုပဂတို တုဝ်ခင်းခေ်တံ ဂွမ်းပိုဝ်း
 ဝိလိုလ်၊လင်း၊ လိုင်၊ ကသာင်းသူတာင်းလိပ်းကျေး။
 ၁၄ ခပ်လိုဝ်းကခင်း ဝိလိုလ်၊လင်း၊ ကွခင်းသူင်၊ဂျးမီးတင်း
 သိုင်၊တင်းလုင်ခေခေ။ ပီခင်းလုဂ်၊တြးပီခင်းလင်း၊
 ၁၅ ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း သူလံးလွံးသဇေးချး

ကခင်းလင်းခိုခင်းရှိုပ်ခိုခင်းခေခေခေ ကမ်း၊လွံး။ သူ
 လံးသဇေး တောင်းကခင်းခိုခင်းပီခင်းလုဂ်၊ ကိတ်၊တင်း
 ကခင်းလံး၊ရှိုပ်တြးပီခင်းလင်းဝျး၊ ကပိုပု
 ၁၆ (ပေး) ခေခေကျေး။ ဂုင်းပီခင်းလုဂ်၊တြးပီခင်းလင်း
 ကျေး။ ဝျးခေ် ဝိလိုလ်၊လင်း၊ ခမ်း၊သာင်းသေ၊လုဂ်၊
 ၁၇ ဂခင်းတင်းဝိလိုလ်၊ဂုင်းယူ၊ကျေး။ ပေးပီခင်းလုဂ်၊
 လိုင်၊ ပီခင်းကျေးကခင်းတာင်းလံး၊ခမ်း၊ကမူလ်၊ကျေး။
 ပီခင်းကျေးကခင်း လံး၊ခမ်း၊ကမူလ်၊တြးပီခင်းလင်း၊
 ကျေး။ ပေးလံး၊ခမ်း၊တုဂ်၊ခုတ်၊တင်းဇေးခေရှိုပ်၊လုဂ်၊
 ဂခင်းတင်းလင်း၊ခေခေခေခေ။ တာင်းလံး၊လမ်း၊လျ၊မူခေ
 ဇင်းလုဂ်၊ဂခင်းတင်းလင်း၊ခေခေဧလး၊ ပီခင်းကျေး။
 ကခင်းခမ်း၊ကမူလ်၊ လုဂ်၊ဂခင်းတင်းလင်း၊ခေခေကျေး။

မူခင်းဇင်းကခင်းတာင်းထိုင်၊သျးမေး

ပေးခမ်းလုံလုဂ်၊လွင်း၊ မူခင်းဇင်း ကခင်းတာင်းထိုင်၊
 ၁၈ သျးမေးဂျးတီးဂုင်းခေခေခေခေ လိုင် တုဂ်၊ခုတ်၊တင်းဇေးခေ
 ကခင်းဂုင်းလံး၊ခမ်း၊ယူ၊ခင်းခေင်၊တေး၊လီဝ် သိုဝ်းခေ၊
 တွံး၊တုခေ် ပီခင်းခေင်၊ ကမ်း၊ပွင်၊လွင်း၊ဂျးသင် ဝျး
 ၁၉ ခေ် ဂပ်မီးသဇေးလိုင်ခေ်ကျေး။ တောင်းကခင်းလေး
 ကျေး၊ထူးမွင်းထူးခေခေ ပီခင်းတောင်းကခင်းပိုထူး
 လွင်းတောင်းကခင်း လုဂ်၊တြးပီခင်းလင်း၊တင်းလံး
 ၂၀ တာင်းပေး၊မေးခေခေကျေး။ လေး၊ဂျးခေ်ယူ၊ကလုပ်၊
 လုပ်၊ဧလး၊ လွမ်းဂျး၊ဂျးခင်းမိုင်းကျေးခေ်လျ၊ ကမ်း၊
 လွံး။ လွမ်းဂျး၊လိုင်ခေင်၊ကလုပ်၊မခင်းလင်း၊မီးခေခေ
 ဧလး၊ ပခင်းကခင်းလံး၊မင်းထူးမွင်းထူး လွင်း၊
 ၂၁ ကခင်း လေး၊ဂျးခေ်တုဝ်လင်း၊ဂပ်၊တာင်းမီးတောင်းကခင်း
 ပို၊လွတ်၊သေကျေးခင်းတောင်းကခင်းမတ်၊ဇန့်၊ပို ကခင်း
 ဇန့်၊ပျာခေ်၊လူလီဝ်ခေခေသေဧလး၊ ရှိုတ်၊ထိုင်၊ဂျး
 ခင်း တောင်းကခင်းလွတ်၊ ကခင်းလပ်းသိုင်၊ဂခင်းတင်း
 မူခင်းဇင်းလုဂ်၊တြးပီခင်းလင်း၊တင်းလံး ခေခေယူ၊
 ၂၂ ကျေး။ လေး၊ဂျးခေ်တင်းသိုင်၊တင်းလုင် လံး၊ခင်းခေ
 ခင်းဇေးခေဧလး၊ ခမ်း၊ဂုလ်၊တေ၊တုဂ်၊ခုတ်၊တင်း
 ၂၃ ဇေးခေ၊ထိုင်၊ရှိုတ်၊မိုင်းလီဝ်ခေ်ယူ၊ကျေး။ လိုင်
 သေခေခေကမ်း၊ဂျး ဂုင်းကျေး လံး၊ခမ်း၊လင်း၊ဂျး၊သူ
 ကျေးလင်း၊သေယဝ် မုင်းထူးမွင်းထူးတောင်းကခင်း
 ယွင်းပိုခင်းကရု၊လုဂ်၊ ကခင်းဝျး တောင်းကခင်းချမ်း
 သျ၊ ကိတ်၊တင်း တောင်းကခင်းထုတ်၊ကပ်တုဝ်ခင်း
 ဂုင်းခေခေခေခေခေဧလး၊ ခင်းခေခင်းဇေးခေယူ၊ဂျးခင်း
 ၂၄ ရှိုတ်လုံကျေး။ ဂုင်းရှိုတ်၊ထိုင်၊တောင်းကခင်းခေ၊ချွတ်၊
 ကပ် ခင်းတောင်းကခင်းမုင်းထူးမွင်းထူးကျေး။ ပေး
 ထုတ်၊ကခင်း တောင်းမုင်းထူးမွင်းထူးခေခေယဝ်လိုင်
 လွင်း၊ကခင်း တာင်းလံး၊မုင်းထူးမွင်းထူးယူ၊ထိုင်၊
 ခေခေ ကမ်း၊မီး။ ရှိုတ်၊သင်ဧလး၊ မုင်းထူးမွင်းထူး
 ၂၅ ကခင်းလံး၊ထုတ်၊ကခင်းယဝ်ခေခေ။ ပေးဂုင်းမုင်းထူး

မွင်းထူး လွင်းတောင်းကန် ကမ်းပံ့ထူပံ့ဂုဏ်
 ၂၆ ခေခံ ဂုဏ်ပျားတင်းလှိုကန်ယိုခံခမ်း၊ဧလး၊ ငှိယူ၊
 ထူးယူ၊ကျေး။ လှိုဝေခေခံ ဝိလိုလှို၊လင်းလှို၊
 ထိမ်မုလှို၊လှို၊ ခမ်းလွင်းတောင်းကန်ဂုဏ်၊
 တတ်ခိုင်၊လံးလှိုဝေခေခံကျေး။ ဂျးခေင်၊ကန်
 ဂုဏ်ထုဂ်၊လီသူးတွင်းခေခံ တက်လံးယွခမ်းသူးဂျး
 ၂၇ သင်ဝျးခံဂုဏ်၊ဂူ။ ဂူလှို၊ဝိလိုလှို၊လင်းကပ်
 တင်းတောင်းကန်ခင်းခိခင်း၊ခေခံ ကန်ကမ်း၊ကွက်၊
 သူပံးလံးခေခံ တွင်းပခမ်း၊ပခမ်းပုခမ်းဂုဏ်ကျေး။
 ၂၈ လင်းကန် လီတံးထာမ်လီတံးတူလှို၊ဂူဝေခေခံ
 ဂူလှိုသဗေးဝိလိုလှို၊လင်းယူ၊ကျေး။ လွင်းမခမ်း
 လမ်း၊ ဝိလိုလှို၊လင်း တွင်းပခမ်း၊ပုခမ်း၊ ခပ်လှိုဝ်း
 ကန်မုတ်းလင်၊ခေခံ လွမ်းခေင်၊ကလူပ်၊ဗြေး
 ပီခေင်လင်းကျေး။
 ၂၉ ဂုဏ်ဂူလွင်းကန် လွင်းတောင်း ဂျးမီးဂျးလှိုဝ်းပိုင်
 ဗွမ့်ခေခံပိုင်ဂီတံး ဂျးပီခေင်ကကျွမ်းပုခမ်း၊ ခပ်လှိုဝ်း
 ကန်ဂုဏ်၊ဗြေးပီခေင်လင်း၊ ကန်ပီခေင်ခပ်လှိုဝ်းကန်
 မခမ်းလင်း၊ဂူင်ကပ် ဂျးခေင်၊တောင်းကန်မခမ်းလင်း၊
 ၃၀ ဂျာမ်၊ပွင်ဝံခေခံကျေး။ ခေင်၊ဂှိုပ် လုဂ်၊လင်း၊ တက်
 ပီခေင်လုဂ်၊တုခမ်း၊ ခမ်းလုဂ်၊လင်းခေခံခေခံ
 လိုင် ဗြေးပီခေင်လင်း၊ မခမ်းခေခံ ခပ်လှိုဝ်းကန်မခမ်း
 လင်း၊ဂူ လှိုလီမိမိဝ်းကွခေခံခေခံ ဂျးလံးပီခေင်လှိုဝ်
 ခေင်၊ပင်၊ဂျာင်းလုဂ်၊လင်းကျေး။ ခပ်လှိုဝ်းကန်မခမ်း
 လင်း၊မခမ်းခေခံဝံခေခံကျေး၊ မခမ်းလင်း၊ဂူင်ကပ်ကျေး။
 မခမ်းလင်း၊ ဂျးခေင်၊ယူ၊ခမ်းတောင်းကန်သိုဝ်းတေ၊ကျေး။
 ခပ်လှိုဝ်းကန် မခမ်းလင်း၊ဂျးခေင်၊ယူ၊ ခမ်းတောင်း
 ကန်သိုဝ်းတေ၊ခေခံကျေး၊ မခမ်းလင်း၊ယွင်းယေး
 ကျေး။
 ၃၁ ပိုဝ်းခေခံလင်း၊ ခမ်းလွင်းတောင်းခံ တက်မီးတီးလတ်၊
 ဂျးသင်။ ပေးဗြေးပီခေင်လင်း၊ မီးယူ၊ဗေ၊ဂုဏ်လိုင်
 ဗုလှိုတက်ယူ၊ဗေ၊ခိုင်၊သေခေခံ၊ ဧဂူခေခံဂုဏ်လံး။
 ၃၂ လင်းကန် ယင်းကမ်း၊သေလံးလုဂ်၊လင်း၊ဧလး၊လုခေ
 ပီတံးပုခမ်းဂုဏ်၊ခေခံ လုလှို၊ဂန်တင်းမခမ်းလင်း၊
 ဧလး၊ ယင်းတက်ကမ်း၊ပခမ်း ဂျးမီးတင်းသိုင်းတင်း
 ၃၃ လှိုင်တီးဂုဏ်၊ဂှိုပ်။ ဗုလှို တက်တိုင်၊ကပျိုတ်၊ တီး
 ခပ်လှိုဝ်းကန် ဗြေးပီခေင်လင်း၊လှိုဂ်၊ဂီပ်ကပ်ခေခံ။
 ဗြေးပီခေင်လင်း၊ ဂူလှို၊ ဂီတံးဂျးသိုဝ်းတေ၊ကျေး။
 ၃၄ ဂျေးကန်လီ၊ယင်၊ကပျိုတ်၊လမ်း၊ ပီခေင်ဗုလှို။
 ပီခေင် လင်း၊ခေခံလှို ဗုလှိုကန်ခမ်း၊တောင်းတံးခေခံ
 လုဂ်၊တောင်းတံးခမ်းလိပ်းသေယပ် မီးယူ၊ဗေ၊
 ၃၅ ဂျေး၊ဗြေးပီခေင်လင်း၊ဧလး၊ သူးတွင်းပုခမ်းဂုဏ်၊ခေခံ
 ကျေး။ ဗုလှိုတက်ဂီတံးဂျးဂုဏ်၊ယာခေခံ
 တင်းတောင်းဂုဏ်၊လင်း၊လမ်း၊ တင်း

ကန်ယာဂ်၊လှိုဗေခေခံလှို၊ တင်းကန်ခိခမ်းလှိုတပ်၊
 လှို၊ တင်းကန်ခိခမ်း၊လင်း၊ခိခမ်း၊တင်းကန်
 ဂီဝ်းကန်ယာဂ်၊ တင်းကန်ကမ်း၊မီးခွင်းမီးလီင်း၊
 တင်းကန်လံးထုပံးဗေးထုပံးဂျးခေင်၊ တင်းကန်
 လံးခမ်း၊တင်းတံး၊ လှိုဝ်းခံ၊ ကန်လှို တက်ဂီတံး
 ၃၆ ဂျးဂုဏ်၊ယာခေခံတင်း တင်းဂုဏ်မိတ်၊တေ၊
 လင်း၊ခေခံလှို ခေခံလံး။ ကန်မေးခမ်းဂျာမ်းလိတ်၊
 ဧလး၊ဝျးလမ်း၊- ဂျးပိုဝ်းလင်းဂုဏ်၊ ဂုဏ်၊
 လံးထုပံးလှို၊တင်းတံး တေ၊သေ၊ခေခံကျေး။ ပိုခေင်၊
 လင်းမတ်၊ဂုဏ်၊ပီခေင်လှိုဝ်းခေင်၊ သူဝ်း ကန်
 ခမ်းဝံ ဂျးလံးကပ်တံးခေခံကျေး၊ ဝျးခေင်၊
 ၃၇ ခေခံကျေး။ ကမ်း၊ဂျးဗေ၊တံး၊ဂျးယာခေခံလံး၊ဂူလှို
 ကမ်း၊ဂျး ဂျးပိုဝ်းကျေးလှိုမခမ်းလင်း၊ ကန်ဂုဏ်ဂုဏ်
 ခေခံခေခံ၊ ဂုဏ်၊ယင်၊ခိခမ်းတက်၊ခေခံခေင်၊ ခမ်းလွင်း
 ၃၈ တင်းတင်းသိုင်းတင်းလှိုင်လှိုင်ခေခံကျေး။ လွင်း
 မခမ်းလမ်း၊ တင်းတံးသေကမ်း၊ဝျး၊ တင်းကန်
 ကသက်၊လိပ်းသေကမ်း၊ဝျး၊ တမခေင်၊ဂင်ဂျာပ်သေ
 ကမ်း၊ဝျး၊ ပံးလိတ်၊လွမ်းကန်မုတ်၊သေကမ်း၊ဝျး၊
 ကျေး၊သေကမ်း၊ဝျး၊ ကန်သိုဝ်းကျေး၊တေ၊တေ
 ၃၉ ကမ်း၊ဝျး၊ ကန်တက်၊မေးခမ်းလှိုခမ်းခေခံသေကမ်း၊
 ဝျး၊ ကန်သုင်သေကမ်း၊ဝျး၊ ကန်တံး၊သေကမ်း၊
 ဝျး၊ လှိုလီမိလွင်းလှိုဝ်းခေခံလင်း၊ လွင်းတင်းခေခံမိတ်
 တေ၊ကန်လှိုသေကမ်း၊ဝျး၊ တက်ကမ်း၊လင်း၊ဂီတံးဂျး
 ဂုဏ်၊ဗေ၊တံး၊ယာခေခံတင်း တင်းဂုဏ်မိတ်၊တေ၊
 ဗြေးပီခေင်လင်း၊ ကန်မီးယူ၊ဂျးခမ်းလင်း၊ဂုဏ်၊
 ယေ၊သုခေခံလှို ခေခံလံး၊ ဝျးခေ ဂပ်တုဂ်၊ဂင်လှို
 ယူ၊ကျေး။

၉

ပေးလုမ်းလှိုပုခမ်းဂုဏ်ကိသရေလ

၁ လှိုကန်ဂူတုဂ်ခေခံ ခမ်း၊သက်၊သေ၊ဗေ၊ဂပ်
 လှိုလှို၊ဂန်တင်း ဝိလိုလှို၊မုတ်းလင်၊လင်း၊ ယူ၊
 ဧလး၊ ဂပ်ယင်းကမ်း၊ပျးခမ်းမူသျး၊ဧလး၊ လတ်၊
 ကန်လှိုဝ်းကန်လှို၊ဗေ၊ ဝျး၊ လင်း၊ခေခံလှို ဧလး၊
 ၂ ဝျးလမ်း၊- ဂပ်မီးတင်းကန်လှိုလှိုင်ကျေး၊လှိုင်လင်
 ကျေး။ ခမ်းဂူလှိုဂပ် မီးဂူလှို၊တေ၊တင်းကန်
 ယာပ်၊လှိုဗေခေခံ၊လှို ကမ်း၊ထာတ်၊သေပွဂ်၊ကျေး။
 ၃ လွင်း၊မခမ်းလမ်း၊ ခေင်၊ဂှိုပ် တက်ပီခေင်ပုခမ်း၊ဝီးခေခံ
 ဂပ် လှိုဝ်းခေခံဂပ် ကန်ပီခေင်ဂုဏ်၊ မိတ်ကိသရေလ
 လှိုဝ်းခေခံလှိုင် ဂပ်ဂုတ်၊ခမ်း၊တင်းကန်ဗေ၊
 ၄ ယာခေခံတင်း လင်း၊ခေခံလှိုခေခံ၊ ခမ်း၊တင်းကန်
 ဂိခေင်၊ဝျး၊ယူ၊ကျေး။ ခပ်ပီခေင်ခိခမ်းလံး၊ကရု၊
 လုဂ်၊ လံး၊မုခေခံကျေး၊ခေခံကျေး၊တင်းပတ်လိုလှို၊

တြား၊ လံးပိင်းလျာင်းတြား၊ လံးတင်းကဆင်ဂီတီး
 ၀၁ တီး၊ ဖြား တင်းဂတီလင်း၊ တင်းလံးဆင်ကော့။
 ၅ ခပ်ပိခင် နှိုင်းကဆင်သိုပ်၊ လှင်းမားဂျးတီး၊ ပေးတင်း
 လံးကော့။ လင်းခရိလို ပေး၊ မားခင်းလိုဝ်နှိုင်းခပ်
 ကော့။ မခင်းလင်း၊ ကပ်ပိုင်၊ ရှူးလိုဝ်ရှူးပိုင်၊ မီးတင်း
 သီင်း၊ တင်းလှင်ဗလး၊ ပီခင်ဖြားပီခင်လင်း၊ ကဆင်မီး
 မင်၊ ဝလး၊ ထူး၊ ဝရးကော့။ ကျးမိခင်း။
 ၆ မိုဝ်းကဆင်ဝုးလိုဝ်ခင်၊ ခံခင်ခင် ဂပ်ကမ်၊ ဝုး ဂတီ
 ဖြားပီခင်လင်း၊ ကမ်၊ ဗတ၊ လှင်းမခင်းလင်း။ ခပ်
 လိုဝ်းကဆင်သိုပ်၊ လှင်းမားဂျးတီး၊ ရှူးခင်းမိဝ်းကီသရေ
 လ ဂျးမီးတင်းသီင်း၊ တင်းလှင်ဆင် ပီခင်ရှူးခင်းကီ
 ၇ သရေလ ဗတုဗတုကမ်၊ လှ်။ ရှူးခင်းမိဝ်းခပ်ဂျးမီး
 တင်းသီင်း၊ တင်းလှင်ကော့၊ ပီခင်လှင်းလင်း ကျးပြ
 ၈ ဂျမ်း၊ ကမ်၊ လှ်။ လိုဝ်နှိုင်းမိုးတင်းဗတု၊ ခင်း ကီလာဂ်
 ရှူးလှ်း၊ ဝုးခင်၊ ပျာ၊ တိဂ်လင်း၊ မီးပုံကော့။ ပိုဝ်းခင်
 ဗလး၊ လှင်းလင်းလှ်၊ တီပဂတီလိုဝ်ခင်၊ ပီခင်
 လှင်း၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ ကဆင်လီတီး၊ ကဆင်မခင်၊ ကမ်၊
 လှ်။ လှင်းလင်းလိုဝ်းကဆင်လင်း၊ သီင်း၊ ဂဆင်တင်း
 ၉ ဂတီလင်း၊ ခင်ရှူးလှ်း မခင်းလင်း၊ မာတီး၊ ပီခင် လိုဝ်
 နှိုင်းကဆင်လီတီး၊ ကဆင်မခင်၊ ကော့။ ဂတီလင်း၊ မီး
 ပုံဗလး၊ ဝုးလမ်း- လှ်၊ လီမတေးလီဝ်ခင်ဗလး၊ မိုဝ်း
 ကဆင်ခင်၊ မခင်းထိုင်ခင်ခင်ဂပ်တင်း၊ မားဗလး၊ လှ်၊ ရှူး
 ကော့၊ တင်းလံးလှ်၊ လှ်၊ လံးကော့။ ဝုးခင်၊ ခင်ကော့။
 ၁၀ လိုဝ်သေခင်ကမ်၊ ဂျး လှင်းလင်း ရှူးပိဂ် လိုဝ်
 ခင် မီးပေးကော့လီဝ်ကဆင်ပီခင် ပေးကီလာဂ်
 ၁၁ ခင်ရှူးလှ်းကော့။ လှ်၊ ကဆင်လှ်၊ ဖေးဗကမ်၊
 ပံ၊ ရှိုတ်၊ လီဝ်၊ ကမ်၊ ပံ၊ ရှိုတ်၊ ကဆင်လီကဆင်ကမ်၊ လီ
 ခင်ခင်၊ ခင်၊ ရှိုတ်တင်း၊ ရှူး၊ တင်းပိုင်လင်း၊ ကဆင်
 လင်း၊ သီင်း၊ ဂဆင်တင်း တင်းကဆင်ဖြားပီခင်လင်း
 ၁၂ လှ်၊ ရှိုတ်၊ ကဆင်ခင် တင်းကမ်၊ ဗတု၊ ခင်တင်းဂမ်
 တင်း၊ ရှူးဗလး၊ တင်းဗတု၊ ခင်ကလှ်၊ လင်း၊ ကဆင်
 ရှိုတ်ကဆင်ခင်လိုဝ်၊ မခင်းလင်း၊ ပခင်ပျာ၊ တိဂ်၊ တီး၊ ဗမး
 ယိုင်းခင်ခင်ဗလး၊ ဝုး- လှ်၊ ကော့လှ်၊ တင်းလံး၊ ရှိုတ်
 ၁၃ ပီခင်လှ်၊ ရှူးခင်၊ ကဆင်တိမ်း၊ ပိုခင်းရှူးလှ်းလင်း၊ ဗလး၊
 ဝုး- ဂပ်ဂှ်၊ ယျာ၊ ရှိုတ် ဗလး၊ လင်း ကေးသေး
 ကော့။ ဝုးခင်၊ ခင်ခင်ကော့။

**တင်းသိုဝ်းတေး၊
 တင်းတင်းကီတီးလှ်ဖြားပီခင်လင်း**

၁၄ ပိုဝ်းခင်ဗလး၊ တင်းလံးလှ်၊ လှ်၊ လိုဝ်ခင်၊ ရှိုတ်။ ဖြား
 ပီခင်လင်း၊ ရှိုတ်တင်းကဆင်ကမ်၊ တြားရှိုတ်။ ကမ်၊
 ၁၅ လှ်၊ လိုဝ်ခင်၊ ခင်ခင်။ မခင်းလင်း၊ လှ်၊ တီး၊
 မုဝ်းသေ၊ ဗလး၊ ဝုး- ဂပ်တင်း၊ ရှိုတ်၊ ကေးလှ်၊ တီး၊ ကော့

ကဆင် ဂပ်ခင်း၊ ရှိုတ်၊ ကေးလှ်၊ ခင်ခင်ကော့။ ကော့ကဆင်
 ၁၆ ဂပ်ခင်း၊ ကီတီးလှ်၊ ကေး၊ ဂပ်တင်းကီတီးလှ်၊ ကေး။ ဝုး
 ခင်၊ ခင်ကော့။ ပိုဝ်းခင်ဗလး၊ လှ်၊ တင်းခင်ခင်
 ဗတု၊ ခင်ကလှ်၊ သါခင်၊ တျာ၊ ရှူးခင်းကမ်၊ လှ်။ ဗတု၊
 ခင်တင်းကဆင်ခင်းလှ်၊ ရှိုတ်၊ ကေးကမ်၊ လှ်။ ပီခင်
 ၁၇ ရှိုတ်၊ ပိုဝ်းကဆင် ဖြားပီခင်လင်း၊ ရှိုတ်၊ ကေးလှ်၊ ခင်ခင်
 ရှူးလှ်းကော့။ ကဆင်ဝုးတီး၊ ခင်ခင်၊ ရှူး၊ ခင်း
 ရှူးလှ်းလင်း၊ ခင်ခင်ဗလး၊ ဝုးလမ်း- လှ်၊ ခင်ခင်၊ ရှိုတ် ဂပ်
 တင်းလံး၊ ခင်ပျားတင်းခင်းဂပ် ဂျးခင်းမိုးဗလး၊ ရှူး
 ခင်၊ မှ်၊ လှ်၊ သီင်းဂပ် သျာ၊ လှ်၊ ရှူး၊ ရှူးခင်လီခင်
 မိုဝ်း တင်းသီင်း၊ တင်းမုတ်ခင်ခင်လိုဝ် ဂပ်ယှ်၊ ယှ်
 ၁၈ မိုးပုံယှ်၊ ဝုးခင်၊ ခင်ကော့။ ဂျးခင်၊ ကဆင်ပီခင်
 ခင်ခင် မခင်းလင်း၊ ရှိုတ်၊ ကေးလှ်၊ ကော့ကဆင် မခင်း
 လင်း၊ ရှိုတ်၊ ကေးလှ်၊ ခင်ခင်ကော့။ ကော့ကဆင် မခင်း
 ၁၉ လင်း၊ ရှူး၊ ရှူးခင်၊ ခင်ခင်ကော့၊ မခင်းလင်း၊ ရှူး၊ ရှူးခင်၊ ခင်
 ကော့။ ခင်းသုခင်ကော့ခင်၊ တင်းလှ်၊ တီး၊ ဂပ်
 ၂၀ ဗလး၊ ဝုး- ရှိုတ်၊ သင်ဗလး၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ ယင်း
 တင်း၊ ကပျိုတီး၊ ရှိုတ်၊ ယှ်။ ဖေးလှ်၊ ခင်ခင်ကမူမခင်း
 လင်း၊ ဝုးခင်ကီတီး။ မိုးပီခင်ရှူးခင်းလိုဝ်ခင်၊ ရှိုတ်ဗလး၊
 တင်းတွပ်၊ ထိုင်ဖြားပီခင်လင်း။ ရှိုတ်၊ ပိုဝ်းကဆင်လံး
 ခင်ခင်၊ တင်းကဆင်ရှိုတ်ခင်ခင် တင်းလံးလှ်၊ တီး၊
 ကော့ကဆင်ရှိုတ်ခင်းခင်ခင်ဗလး၊ ဝုး- ရှိုတ်၊ ပိုဝ်းသင်
 ၂၁ ဗလး၊ မိုးရှိုတ်၊ ဂပ်ပိုလိုဝ်ခင်၊ ခင်ခင်၊ ဝုးခင်ရှိုတ်။ လင်း
 မေးခင် ပိုဝ်းလှ်၊ ခင်ခင်ခင်ခင်ခင်ဗလး၊ လှ်၊ ခင်ခင်
 ကလှ်၊ မခင်းမီးခင်ခင် မခင်းရှိုတ်၊ မေးလှ်၊ မေးလှ်၊
 ၂၂ ရှိုတ်၊ ခင်ခင်မခင်းကမ်၊ လှ်၊ ရှိုတ်။ ပေးဖြားပီခင်လင်း
 မီးကလှ်၊ ရှူးခင်ပျားမုခင်ခင်ခင်းတင်းခင်းမခင်း
 လင်း၊ ခင်းတင်းလှ်၊ မခင်းလင်း၊ ဗလး၊ ယှ်ခင်ခင်ခင်၊
 ခင်ခင်တင်းကဆင်မခင်းလင်း၊ ရှိုတ်၊ ပိုဝ်း တေး၊ ရှိုတ်၊ ထိုင်
 ၂၃ တင်းလှ်၊ တင်းလီဝ်ခင်ခင်လိုဝ် တင်းဝုးလိုဝ်ခင်
 ရှိုတ်။ ပေးမခင်းလင်း၊ ရှိုတ်၊ ရှူး၊ ရှူးခင်ခင်ခင်
 ကဆင်လိုဝ်ခင်ခင်ခင်ခင် တွင်းရှူးခင်ခင်ရှိုတ်
 ၂၄ လိုဝ်းကဆင်မခင်းလင်း၊ ရှိုတ်ကပ် ကဆင်ပီခင်ရှူးခင်းယှ်
 ကီတီး၊ တင်း ရှူးခင်းတင်း၊ လိုဝ်တင်း၊ ရှိုတ်၊ လှ်၊ ရှိုတ်၊ တင်း
 ၂၅ ဝုးလိုဝ်ခင်ခင်၊ ရှိုတ်။ ကဆင်မားခင်း ရှူးလှ်းလင်း၊ ရှိုတ်၊ သေ၊
 ခင်ခင်ဗလး၊ ဝုးလမ်း- ကဆင်ကမ်၊ လှ်၊ ရှူးခင်းဂပ်
 ခင်ခင် ဂပ်တင်းရှိုတ်ဝုးရှူးခင်းဂပ်ကော့။ လှ်၊ ယိုင်း
 ၂၆ သါဝ် ကဆင်ဂပ်ကမ်၊ ရှိုတ်ကေး၊ ဂပ်တင်းရှိုတ်ဝုး ကဆင်
 ရှိုတ်ကော့။ ဂျးတီး၊ ကဆင်လှ်၊ တီး၊ ခင်ခင်ဝုး- သူ
 ကမ်၊ လှ်၊ ရှူးခင်းဂပ်၊ ဝုးခင်၊ ခင်ခင်ခင်၊ တင်းလံး
 ၂၇ ခင်ခင်၊ တင်းကဆင်ရှိုတ်ဝုး ပီခင်လှ်၊ ဖြားပီခင်လင်း
 ကဆင်ကသါဂ်၊ လှ်၊ ယှ်၊ ခင်ခင်ကော့။ ဝုးခင်၊ ခင်
 ၂၈ ကော့။ ပေးလှ်၊ ခင်ခင်ကီသျာ၊ ယှ် ကေးရှူးလှ်၊ တီး
 လှ်၊ လှ်၊ ရှူးခင်းမိဝ်းကီသရေလ ခပ် ဗလး၊ ဝုး

လမ်း၊- ပီၤသမံၤ ဂုၤခင်းကီၤသရေၤလ တင်းလံၤ ခမ်း
 ထာခင်း၊သံးခမ်းသမ်း၊မုၢ်တြး၊သေဂေး၊ ခပ်လိုဝ်း
 ကခင်းဂိုၢ်တီးကခင်းဂျါခင်း၊ ကီၢ်တီးကွခင်း၊ခခင်းဂုၤလ်း
 တမ်းဂ္ဂုတ်းထိုင် တာင်းကခင်းခဂ၊ချွတ်းကပ်ကေး။
 ၂၈ မခင်းလဝ်း တမ်းဂ္ဂုတ်းကမုၢ်မခင်းလဝ်းယဝ်းတူဝ်းလေး
 တီၤပံးတတ်းသိုဝ်းသိုဝ်းတေး၊တေး၊ လွမ်းခင်း၊တြး
 ကေး။ ထု၊ဝရုတြး တမ်းတီၤပံးတတ်းကမုၢ် ဂး
 ခိုဝ်လိခင်းမိုဝ်းခခင်းခခင်းဝံးဝံးလေး၊ ပီခင်းတီးသုတ်း
 ၂၉ တီးဂ္ဂုတ်းကေး။ မိုခင်းထိုင်ခင်း၊ ကီၢ်သု၊ယ သမံၤဂေး
 လာတ်းဂိုဝ်းဂိုဝ်းကွခင်းခခင်းလေး၊ဝေး၊- ပေး လဝ်းပုဝ်၊
 ပု၊ကင်ဂျာဝ်ထု၊ဝရုတြးခခင်း ကမ်း၊ဂ္ဂုတ်းထိုင်ခိုဝ်းဂုဝ်း
 ဂိုတ်းဂျါခင်း၊ဝံးဂုတ်းခင်းဂုဝ်းထိုင် ဂုဝ်းတမ်းလံးပီခင်းထိုင်
 ခင်း၊ ဝီင်းသေးတုမ်း၊ ခလေး၊ လံးမိုခင်းထိုင်ခင်း၊ဝီင်း
 ဂေးမေးရ ခခင်းယဝ်း၊ ဝေးခင်း၊ခခင်းကေး။

**ခာပ်၊တင်းသတင်းသိုဝ်းပျော၊
 ကခင်းကပ်၊ပခင်းလဝ်းယေ၊သု**

၃၀ ပိုဝ်းခခင်းလေး၊ ဂုဝ်းတမ်းလံးဝေးထိုင်ခင်း၊ဂိုဝ်း။ ဂုခင်း
 တာင်း၊ထိုင်တာင်း၊ခိုဝ်း ကခင်းကမ်း၊လွမ်းဂုၤ ဂ္ဂုတ်းလံး
 တာင်းကခင်းသိုဝ်းတေး၊ခခင်း လံးတာင်းသိုဝ်းတေး၊
 ၃၁ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်း၊မတ်းကေး။ ဂုခင်းကီၤသရေ
 လ ကခင်းလွမ်းဂုၤ ဂ္ဂုတ်းလံးတာင်းသိုဝ်းတေး၊ ခင်းပိုင်း
 လျာပ်းတြးခခင်း ကမ်း၊လံးတာင်းသိုဝ်းတေး။
 ၃၂ ဂိုတ်းသင်လေးကမ်း၊လံး။ ပိုဝ်းကခင်းကမ်း၊လွမ်းဂုၤ
 ခင်းတင်းယုမ်း၊မတ်းလေး၊ လွမ်းဂုၤခင်းတင်းကမ်း
 တာင်းဂျာဝ်ပိုင်းလျာပ်းတြးခခင်း ဂုၤလ်းလေး၊ ကမ်း၊
 လံး။ ခပ်ခီ၊လိုတ်းခိုဝ်မာၤ၊ဂိုခင်းလေး၊လုမံၤကေး။
 ၃၃ ဂေးခင်း၊ကခင်းမေးခင်းဂျာမ်းလိဂ်းလေး၊ဝေး၊- ဂပ်ကပ်
 မာၤ၊ဂိုခင်း ကခင်းဂိုတ်းဂ္ဂုတ်းထိုင်ခင်း၊ခလေး၊ခီ၊လိုတ်း၊
 မာၤ၊ဂိုခင်းကခင်းဂိုတ်းဂ္ဂုတ်းလုမံၤခခင်း ချးဝံးဂုတ်းထိုင်လွံ
 လိကုခင်း၊ ကေး။ ဂေးကခင်းကိုင်ပိုင်းမခင်းလဝ်း
 ခခင်း ကမ်း၊လံးမီးတာင်းကွမ်းကံၤ၊ ဝေးခင်း၊ခခင်းကေး။

၁၀

၁ ပီးခင်းခပ်ကီၤလ်း။ ဂပ်မီးလုံလေး၊တခေး၊ကီၢ်၊တင်း
 တာင်းကခင်းသူးတွင်းတီး၊တြးပီခင်းလဝ်း၊ ခွဲးဂ္ဂုတ်း
 ယုတ တင်းလံၤ လံးတာင်းခဂ၊ချွတ်းယု၊ကေး။
 ၂ ပီၤသမံၤဝေး၊ တာင်းကခင်းခပ်မီးလုံဂိုင်းယု၊ ဂေးခင်း
 တြးပီခင်းလဝ်းခခင်း ကမ်း၊ခတ၊ခိုဝ်တာင်းဂ္ဂုတ်း
 သေဂေး၊ယု၊ လွင်းကခင်းခပ်မီးလုံဂိုင်းယု၊ဂေးခင်း
 တြးပီခင်းလဝ်းခခင်း ဂပ်ခမ်း၊သမ်း၊သေ၊ပုခင်းခပ်
 ၃ လံးယု၊ကေး။ ပိုဝ်းကခင်းခပ်ယင်းကမ်း၊ဂ္ဂုတ်းလွင်းကခင်း

ဝေး၊ တြးတာင်းသိုဝ်းတေး၊ခခင်း လုၢ်ဂေး၊တီး၊တြး
 ပီခင်းလဝ်းမေးလေး၊ ခပ်ကမ်း၊ဂုၢ်တုင်းကပ်။ ခပ်ခတ်း
 ၄ လုံဂ္ဂုတ်းလံးတာင်းသိုဝ်းတေး၊ ဂုင်းခပ်ကေး။ လဝ်း
 ခရီလုံ ပီခင်းတီးသုတ်းတီး၊ဂွံပိုင်းလျာပ်းတြးကေး။
 ခပ်လိုဝ်းကခင်းယုမ်း၊မတ်း၊ ဂေးမီးတာင်းသိုဝ်းတာင်း
 လူင်ခခင်း တမ်းဂ္ဂုတ်းထိုင်တာင်းကခင်းသိုဝ်းတေး၊
 ကေး။
 ၅ မုဝ်းသေ၊ တီၤမံးဝံလွင်းတြးသိုဝ်းတေး၊ ကခင်းလျာပ်း
 သီင်း၊ကခင်းတာင်းပိုင်းလျာပ်းတြးခခင်းလေး၊ဝေး၊- ဂေး
 ကခင်းဂမ်ဂျာဝ်ပိုင်းလျာပ်းတြးခခင်း တမ်းလံးက
 သမ်း၊လိပ်းလွမ်းပိုင်းလျာပ်းတြးကေး။ ဝေးခင်း၊
 ၆ ခခင်းကေး။ တြးတာင်းသိုဝ်းတေး၊ကခင်းလျာပ်းသီင်း၊
 ဂခင်းတာင်းတာင်းကခင်းယုမ်း၊မတ်း၊ခခင်းလမ်း၊-
 ယု၊ပေးဝေးခင်းဂ္ဂုတ်းလုံလေး၊ဝေး၊ ဖုးလုံတမ်းခိုခင်း
 ဂေးခိုဝ်ကင်ဂျာဝ်ပုခင်း ဂ္ဂုတ်းလံးကပ် လဝ်းခရီလုံ လူင်း
 ၇ မေး။ ဖုးလုံတမ်းလူင်းဂွး၊ဂေးတီးကခင်းလိုဝ်းကခင်း
 လမ်း၊ပုခင်းလေး၊ ဂ္ဂုတ်းလံးကပ် လဝ်းခရီလုံ လုၢ်ဂေး
 တီးတာင်းတံၤခိုခင်းမေး၊ ဝေးခင်း၊ခခင်းကေး။
 ၈ လွင်းခခင်းဝေး၊ပုဝ်၊သင်။ တြးလဝ်းလမ်းကခင်းတာင်း
 မွဲးကေး။ မီးယု၊ဂေးခင်းသုပံးမွဲး ဂေးခင်းဂ္ဂုတ်းလုံမွဲး
 ကေး။ ဝေးခင်းကေး။ မိုဝ်းကခင်းဝေးထိုင်ခင်း၊ခခင်း
 ၉ ခခင်း ခွဲးဝေးတြးတာင်းယုမ်း၊မတ်း၊ ကခင်းဂုဝ်းဂေး
 လာတ်းခခင်းကေး။ ပီခင်းထိုင်ခင်း၊ဂိုဝ်းဝေးခင်းလမ်း၊
 ပေးမွဲးကပ်တင်းသုပံးမွဲးယိုခင်းဝေး၊ ယေ၊သု ပီခင်း
 လဝ်း ဝေးခင်းလေး၊ ကပ်တင်းဂ္ဂုတ်းလုံမွဲးယုမ်း၊မတ်း
 လွင်းကခင်းဝေး၊ တြးပီခင်းလဝ်း၊ ဂ္ဂုတ်းမခင်းလဝ်းလုၢ်
 သေဂေးတာင်းတံၤခိုခင်းလိပ်းမေးကေး။ ဝေးခင်းထိုင်
 မွဲးတမ်းဂ္ဂုတ်းထိုင် တာင်းကခင်းခဂ၊ချွတ်းကပ်ကေး။
 ၁၀ လံးကပ်တာင်းဂ္ဂုတ်းလုံ ယုမ်း၊မတ်းလေး၊ ဂ္ဂုတ်းထိုင်
 တာင်းကခင်းသိုဝ်းတေး၊ကေး။ လံးကပ်တာင်းသုပံး
 ၁၁ ဂုၢ်တုင်းကပ်လေး၊ ဂ္ဂုတ်းထိုင်တာင်းကခင်းခဂ၊ချွတ်း
 ကပ်ကေး။ကခင်းမေးခင်းဂျာမ်းလိဂ်းလေး၊ဝေး၊လမ်း၊-
 ဖုးလုံသေကမ်း၊ဝေး၊ ဂေးကခင်းကိုင်ပိုင်းမခင်းလဝ်း
 ခခင်း တမ်းကမ်း၊မီးတာင်းကခင်းကွမ်းကံၤ၊ ဝေးခင်း၊
 ၁၂ ခခင်းကေး။ ဂေးခင်းမခင်းလဝ်းခခင်း ကမ်း၊မီးဂုခင်း
 မိဝ်းယုတ၊ ဂုခင်းမိဝ်းဂေး၊လသ၊ ကမ်း၊ပီၢ်၊ကမ်း၊ပိုင်း
 ဂခင်း။ လဝ်းကခင်းကုပိုင်း၊ဂုခင်းတာင်းလံၤခခင်း မီး
 သု၊လိပ်းပု၊လိပ်းဂုၤလ်းလေး၊ ပခင်းတာင်းလိယု၊ခမ်း
 ခေး၊ ဂေးခိုဝ်ခပ်လိုဝ်းကခင်းဂ္ဂုတ်းဂုၤမခင်းလဝ်းခခင်း
 ၁၃ ကေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ခပ်လိုဝ်းကခင်းဂ္ဂုတ်းဂုၤမေး၊
 လိုဝ်းသီင်းလဝ်းခခင်း ဂုးဂေး တမ်းလံးဂ္ဂုတ်းထိုင်
 တာင်းကခင်းခဂ၊ချွတ်းကပ်ကေး။

**တၢင်းကၢခ်လုင်,ဂၢၤကၢခ်ဂျေးတြး
သတၢင်းသိုဝ်းပျှေ,**

၁၁

၁၄ ခၢ်းဝုးခၢ်သေဂၢၤ၊ ပေးခပ် ယင်းကမ်,ယုမ်, မၢတ်းထိုင် ခပ်တၢင်းဂူင်ဂျုမခင်းလင်းလံး၊ လိုဝ်ခေင်, ရှိုဝ်။ ပေးခပ်ယင်းကမ်,လံးခိခင်းထိုင်၊ ခပ်တၢင်း ယုမ်,မၢတ်းလံး၊ လိုဝ်ခေင်,ရှိုဝ်။ ပေးကမ်,မီးဂၢၤ ကၢခ်ဂျေးလၢတ်းပခၢ်ထိုင် ခပ်တၢင်းခိခင်းလံး,လိုဝ် ခေင်,ရှိုဝ်။ ပေးကမ်,ပွဲ,လိုဝ်ခွါ,လိုဝ် ခပ်တၢင်းဂျေး လၢတ်းလံး,လိုဝ်ခေင်,ရှိုဝ်။ မိခင်းခေင်,ကၢခ်ဂျမ်း လိဂ်းမုးခလးဝုး၊- တိခိခပ်လိုဝ်းကၢခ်ဂျေးမွဂ်, လၢတ်းသတၢင်းသိုဝ်းပျှေ,ခေင် ဂၢင်းလိခေ,လုင် လၢင်ကော့၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။

၁၆ ခၢ်းဝုးခၢ်သေဂၢၤ၊ ဂုခ်းယုတ တင်းသိုဝ်းတင်း လုင် ထွမ်,ကပ်သတၢင်းသိုဝ်းပျှေ,ကမ်,လုး။ ဂျမ်း ကၢခ် ပရေးဇီတ်းကိသု,ယ ဂျေးလၢတ်းပုခလး ဝုးလမ်း၊- ကူဝ်းထု,ဝရုတြး၊ ဂျမ်းသတၢင်း သိုင်ခပ်,ကၢခ်ဂုခ်းခးဂျေးလၢတ်းခေ် နုးလုယုမ်, ၁၇ တီးခး၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။ ပိုဝ်းခေ်ခလး၊ တၢင်း ယုမ်,မၢတ်း၊ ပိခိခပ်ပိုဝ်းတၢင်းကၢခ်လံးထွမ်,လံး ဝိခင်းကော့။ လံးထွမ်,လံးခိခင်း ခုဂ်းဂပၢတ်းတြး ၁၈ ပိခိခပ်ကော့။ ခၢ်းဝုးခၢ်သေဂၢၤ၊ ဂပ်လံး ထၢမ်လမ်း၊ လွင်,ခပ်ကမ်,လံးခိခင်းရှိုဝ်။ လံးခိခင်း ကမၢခ်,ခေ်ပိခိခပ်ယုင်။ သိုင်ခပ်လုတ်,တူင်ဂျု, ဂျး ခုဂ်းလိခေ်မိုင်း ဂုးတီးဂုးလိခေ်ခလး၊ ဂျမ်းခပ်ဂျေး ဇီတ်ဂျု, တေ့,ထိုင်ဂူတ်းတီးဂုခ်းလိခေ်သုတ်းလိခေ် ၁၉ မိုင်းပုခေ်ယုင်၊ ဝုးခေ် မီးမုးခေင်,ခေ်ကော့။ ဂပ်သမံ ထၢမ်ထိုင်လမ်း ဂုခ်းကိသရေ,လ တင်းလံ ကမ်, ရှိုလွင်,ခေ်ရှိုဝ်။ မိုဝ်းကွခ်တၢင်းခေ် မုဂ်းသေ, လၢတ်းပုဝုး၊- ဂပ်တၢင်းကပ်ဂုခ်းမိဝ်းကၢခ်ကမ်, လံးလွင်,ခေ် ဂုတ်းဂုးသုလံးမိလုဂၢခ်သီ,ဂေ့ဂျေး တၢၤကော့။ ဂပ်တၢင်းကပ်ဂုခ်းမိဝ်းကၢခ်ကမ်,မီး ပိင်,လု,ခေ် ဂုတ်းဂုးခပ်လုမံးလုဂုးကော့၊ ဝုး ၂၀ ခေင်,ခေ်ကော့။ ကိသု,ယ ယိုင်,ခိခင်းလၢတ်းလိခင်း လိခင်းခလးဝုး၊- ခပ်လိုဝ်းကၢခ်ကမ်,ဂျုဂပ်ခေ် လံးထုပုလံးဂုခ်ဂပ်ယုင်။ တီးခပ်လိုဝ်းကၢခ်ကမ်, ထၢမ်ဂျုဂပ်ခေ် ဂပ်ခေ်ပျုထိုင်,ထိုင်,သုးသုး ၂၁ ယုင်၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။ မခင်းလင်း ကပ်လွင်, ဂုခ်းကိသရေ,လ တင်းလံခလးဝုးထိုင်လမ်း၊- ဂပ်လံးဂီးဇု,မိုဝ်းဂပ် တေ့, ဂုခ်းမိဝ်းကၢခ်ကမ်, ထွမ်,ကမ်,ကပ်ခလးထိုင်ပိတ်းခေ် တင်းဝခင်း ကော့၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။

ဂုခ်းကိသရေ,လကၢခ်ဂိုတ်းကၢခ်ဂျုခ်,

၁ ဂပ်ခိခင်းထၢမ်ခလးဝုးလမ်း၊- လွင်,တြးပိခိခပ်လင်း ခပ,ပိတ်းမိဝ်းဂုခ်းမခင်းလင်းယုင်ရှိုဝ်။ ကမ်,လုး လိုဝ်ခေင်,ခေ်ခေ်။ ဂပ်ခေ် ပိခိခပ်မိဝ်းကိသရေ,လ ကော့။ ပိခိခပ် မိဝ်း ကျု,ပြုဂၢမ်, တင်း လိုဝ်ခိဝ်း ၂ ပိခိခပ်,ယု,မိခေ်, ကော့။ ဩပိခိခပ်လင်း ကမ်,ခပ, ပိတ်းဂုခ်းမခင်းလင်း ကၢခ်မခင်းလင်းရှို, လိမ်မိုဝ်း ကွခ်ခေ်ခေ်။ လွင်,သုကမ်,ရှို, လွင်,ကၢခ်ပုးခေ် ဂျုမ်းလိဂ်း ကၢခ်လၢတ်းလွင်, ဂေးလိယ ကၢခ် မခင်းယု,ဇာ်,ခေ်တင်း ဂုခ်းမိဝ်းကိသရေ,လ သေခလး လင်းလၢတ်းဂုးတီးတြးပိခိခပ်လင်းဝုး၊- ၃ ကူဝ်း၊ ထု,ဝရုတြး၊ ခပ်ကပ်ပရေးဇီတ်းလင်း ဂုခ်းတင်းလံတံပိတ်းခးယုင်။ ယိတ်ပလၢင်,လင်း ဂုခ်းတင်းလံဂေး ခပ်ဂိုခ်,ယုပိတ်းတီးခးယုင်။ ဂိုတ်းဂျုခ်,ဂိုတ်းခးဂေ့လိဂ်ဂုလုးခလး ခပ်ယင်း ကွခ်ဂခေ်ဂျုခ်,ဂျု ဂုးလံးကပ်ဂပ်ခးတံခးကော့၊ ၄ ဝုးခေင်,ခေ်ခေ်ရှိုဝ်။ မခင်းလင်းသမံပုပျု,တိဂ်း လိုဝ်ခေင်,ရှိုဝ်ဝုးခေ်လမ်း၊- ဂုခ်းလိတ်းဂိုင် ကၢခ် ကမ်,ခုပုခပ်,ဂုးတီးဇာ်,ခေ်တြးပု,လ ခေ် ဂပ် ဂုးဂိုတ်းဂျုခ်,ဂိုတ်းခးဂပ်ယုင်၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။ ၅ မိုခ်ခေင်,ခေ်ခေ် ခၢ်းခိင်,ဂျု,လု,တေ့,လိဂ်ခေ်ဂေး တၢင်းကၢခ်ဂိုတ်းကၢခ်ဂျုခ်, ကၢခ်မခင်းလင်း လိုဝ်းဂိပ်းကပ် ဂွပ်းပိုဝ်းဂျေးလုးလင်းခေ် ယင်းမီး ၆ ယု,ကော့။ ပေးပိခိခပ်ပိုဝ်းဂျေးလုးလင်းလိုဝ်ကမ်, လုးခွပ်းပိုဝ်းတၢင်းဂမ်တၢင်းဂျုင် ကၢခ်တူင်လင်းဂပ်, ဂမ်ဂျုင်ခေ်။ ပေးကမ်,ခေ် ဂျေးလုးလင်းခေ် ၇ တၢင်းကမ်,လုးဂျေးလုးယုင်။ ပေးပိခိခေ် သမံပိခိ လိုဝ်ခေင်,ရှိုဝ်။ ဂုခ်းကိသရေ,လ တင်းလံကမ်, ထုပုးကမ်,ဂုခ်ကၢခ်ခပ်ဂျုခေ်။ ခပ်လိုဝ်းကၢခ် မခင်းလင်းလိုဝ်းဂိပ်းကပ်ခေ်ဂုလုး ထုပုးဂုခ်ကော့။ ခပ်လိုဝ်းကၢခ်ဂိုတ်းဂျုခ်,ခေ် မီးလုဂ်ခေ်,ခိင်ယု, ၈ ကော့။ မိုခ်ခေင်,ကၢခ်မုးခေ်ဂျုမ်းလိဂ်းခလး ဝုး၊- ဩပိခိခပ်လင်း ပခၢ်လုသဇေး ကၢခ်ခွံး လမ်းခွံးခေ်ခေ်၊ မၢဂ်,တၢၤကၢခ်ကမ်,ဂုခ်လံး၊ ရှို ကၢခ်ကမ်,ခိခင်းလံးခေ် တီးခပ် ဂျုခေ်တေ့,ထိုင် ရွတ်းဝခင်းမိုဝ်းခေ်ယုင်၊ ဝုးခေင်,ခေ်ကော့။ ၉ ဂျမ်းကၢခ် တေ့,ပိတ် ဝုးပုလမ်း၊- ဂုးဇုခေ်တီး ဂိခိခပ်ခေ် ပိခိခပ်ခိခင်းပုခင်းခပ်၊ ပိခိခပ်တၢင်းကၢခ်

၂၉ သိုင်းပျှော့အခွေ ခပ်ပီခင်ရုခင်၊ သူ့၊ ငြားပီခင်လဝ်း ပုခင်းကုဗျာဗျာသုကော၊။ ဝှပ်းပိုဝ်းတၢင်းကခင်လိုဝ်း၊ ဂီဝ်းကပ်ခခေ ခပ်ပီခင်ကျော့ရှ်းငြားပီခင်လဝ်း၊ ဝှပ်း ပိုဝ်းပူ၊ မွခင်၊ ခပ်တၢင်းလံာ်ခခေကျော့၊။ လွင်းမခင်း လမ်း၊ ကျေးလူးတၢင်းကခင်ငြားပီခင်လဝ်းကိတ်းလူ ပခမ်၊ ကိတ်းတၢင်း တၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းရှင်ကပ်

၃၀ ခခေ ကမ်၊ မီးတၢင်းကခင်ခိုခင်းဗွတ်းပျာခမ်၊။ မိုဝ်း ကွခင်ခခေ သူယင်းကမ်၊ ထွမ်၊ ကပ်စွမ်းငြားပီခင် လဝ်းသေကျေး တေးလီဝ်ခေ လံးခမ်၊ တၢင်းကခင် မခင်းလဝ်းကိတ်းလူ ဝှပ်းပိုဝ်းတၢင်းကခင်ခပ်ကမ်၊

၃၁ ထွမ်၊ ကပ်ခခေကျော့၊။ မိုခင်ခခေ၊ ခခေ ခပ်ကျေး ခခေ၊ ရှိတ်တၢင်းလံးခမ်၊ တၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းကိတ်း လူ လိုဝ်ခခေ၊ ကခင်သူလံးခမ်၊ တၢင်းကခင်မခင်း လဝ်းကိတ်းလူခခေလိုဝ် ခပ်ကမ်၊ ထွမ်၊ ကပ်ခလး၊

၃၂ ယူ၊ ကျေး၊။ ခခေ၊ ရှိတ်တၢင်းမီးကခင် တၢင်းကခင် ကိတ်းလူဂုခင်း ဂျးမီးတၢင်းသိုင်းတၢင်းလူခခေ လိုဝ်၊ ငြားပီခင်လဝ်း ကပ်ခပ်ချုတ်းပို ခခေတၢင်း ကခင်ကမ်၊ ထွမ်၊ ကပ်ခခေကျော့၊။

၃၃ လှာခမ်၊ တၢင်းပိုင်၊ လှာ၊ ငြားပီခင်လဝ်း လိုဝ်လမ်၊ ယှ်း၊ စွမ်းခေ၊ လူလိုင်လိုင်ပေ၊။ တၢင်းကခင်မခင်း လဝ်းလီ၊ ယၢင်၊ တၢင်းလံာ်ခခေ လီဝ်းထၢမ်ခလး၊ ကမ်၊ သိုင်းလံး၊။ သီခင်းတၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းစွာ၊ တၢင်းလံာ်ခခေကျေး ဂျာခလး၊ ကမ်၊ ရှုကမ်၊ ထိုင်လံး၊။

၃၄ ဗုးလှ်ရှုလှ်ထျာ၊ ဝရုဗျာ၊။ ဗုးလှ်ယၢမ်းလံးဂီတ်း ကျော့ဂီတ်းသေ၊ ကခင်တိုင်၊ ပၢင်၊ ရှုမ်းဂခင်တၢင်းမခင်း လဝ်း၊။ ခခေ၊ ရှိတ်မခင်းလဝ်း တၢင်းလံးတွပ်၊ တီခင်း ခိုခင်းကျေးလူးလိုင် ဗုးလှ် ယၢမ်းလံးဂီတ်းကျေးလူး တီးမခင်းလဝ်း၊။ ဂျးကခင်မီးတၢင်းသိုင်းတၢင်းလူခ ဝီခင်မုးဂျးခခေမခင်းလဝ်း၊။ ဝီခင်မုးစွပ်းပိုဝ်းမခင်း လဝ်း၊။ ဝီခင်မုးပုခင်းမခင်းလဝ်းကျော့၊။ ရှ်းမုခင်ဗုင်း လဝ်းယှ်းခေ၊ ရှုးဂမ်၊ ဗေ၊ သိုပ်၊ သိုပ်၊ တၢမ်းတၢမ်း၊ သေဂမ်းလူလှ်း၊။ ကျးမိခင်း၊။

၁၂

**တၢင်းဂီတ်း
ကခင်လၢပ်းသိုင်၊ ဂခင်တၢင်းငြားပီခင်လဝ်း**

၁ ပီးခခေခပ်ကိတ်း၊ ထွတ်းလူလှ်းဂရုခေ၊ ငြားပီခင် လဝ်းသေခလး၊ ဂပ်တိုဝ်းယုင်းသူ ခခေ၊ ရှိတ်သူတၢင်း ဂီတ်းတၢင်းကခင်ကပ်တုပ်ခင်းသူ သၢင်းဂၢပ်းဂျးတီး ငြားပီခင်လဝ်း လိုဝ်ခခေ၊ ယိတ်ကခင်ပုဂ်လေ၊ ကခင် ကသၢင်းလိပ်းမုတ်းလၢင်၊ ထုတ်၊ လှ်ငြားပီခင်လဝ်း ခခေကျော့၊။ ခခေပီခင် ဝၢတ်းကခင်လၢပ်းသိုင်၊ ဂခင်

၂ တၢင်းဝိလိုလှ်၊ ကျော့၊။ ယု၊ ပေလဝ်းလွမ်းပိုင်၊ ရှၢင်း လေးဂီ၊။ ခိုခင်းဂုခင်းခမးရှုတ်လှ်ခလး၊ လီဝ်းလံာ်ခေ ပုတ်သေဂမ်း၊။ လိုခင်းခခေလဝ်း၊ တေလံးလၢမ်း တူလှ်းခလး၊ ရှုလွင်းတၢင်းကခင်လီကခင်မျာတ်း၊ တၢင်းကခင်ထုတ်၊ လှ် တၢင်းကခင်လေးလုမ်၊ ကလူပ်၊ ငြားပီခင်လဝ်းခခေကျော့၊။

တၢင်းဂီတ်း

ကခင်လၢပ်းသိုင်၊ ဂခင်တၢင်းလှိုင်လဝ်း

၃ ခခေ၊ ရှိတ် သူတၢင်းကမ်၊ ထၢင်၊ တူပ်လဝ်းဂပ်၊ လှိုင် တွခင်းခေ၊ သေ ကခင်တူပ်လဝ်းဂပ်၊ ထုတ်၊ လီထၢင်၊ ခခေခလး၊ တူပ်လဝ်းဂပ်၊ တၢင်းထၢင်၊ မိခင်းလွမ်း ဂျးခခေ၊ ကခင်ငြားပီခင်လဝ်း မိခင်၊ ပခေတၢင်းယုမ်၊ မၢတ်း တီးဂုခင်းဂျးကျော့ ရှၢင်းဗွတ်းမခင်းခခေလိုဝ် ဂပ်ကိုင်ပိုင်ကျေးလူးလဝ်း၊ ကခင်ဂပ်းလံးခမ်၊ ကပ် ခခေသေခလး၊ သၢင်၊ လၢတ်းပို တီးခပ်လှိုင်ကခင် မီးယူ၊ ဂျးခခေသူ ဂျးမီးတၢင်းသိုင်းတၢင်းလူခခေကျော့၊။

၄ ကူပမု၊ လမ်း၊။ လှိုင်ခခေ၊ တူပ်ခင်းကခင်ခခေ၊ မီး ကခင်၊ ဂျးခခေခေ၊ ခလး၊ ကခင်၊ ဂျးလှိုင်ခခေ ကမ်၊

၅ ဂီတ်းလွင်းတၢင်းကခင်ခခေဂုလှ်း၊။ မိုခင်ခခေ၊ ခခေ ဂုမ်း ကခင်ပီခင်ဂုခင်းခခေခေ၊ ခခေ ပီခင်တူပ်ကခင် လီဝ်ခခေ လဝ်းခရ်လှိုင်ခလး၊ ပီခင်ကခင်၊ ဂျးခခေ၊ ဂခင်

၆ ဂခေကျော့၊။ လွမ်းဂျးခခေ၊ ကျေးလူးမခင်းလဝ်းမီးခခေ ဂုမ်းခခေ ဂုမ်းမီးသူကျေးလူးကခင်ပီခင်၊ ပိုင်၊ ဂခေရှင်း ဗွတ်းမခင်းကျော့၊။ ပေးမီးသူကျေးလူးပေးဗီတ်း လှိုင် ရှ်းမခင်းဂီတ်းပေးဗီတ်း၊ လွမ်းဂျးခခေ၊ တၢင်း ယုမ်၊ မၢတ်းမခင်းခခေတု၊။ ပေးမီးသူကျေးလူးကခင် လှ်းထီမ်လိုဝ် ရှ်းမခင်းလှ်းထီမ်တု၊။ ပေးမီးသူကျေး လူးကခင်သၢင်၊ သွခင်လိုဝ် ရှ်းမခင်းသၢင်၊ သွခင်တု၊။

၈ ပေးမီးသူကျေးလူးကခင်ပခေကီခင်ပခေရှိုင်းလိုဝ် ရှ်း မခင်းပခေကီခင်ပခေရှိုင်းတု၊။ ပေးမီးသူကျေးလူး ကခင်ဗေလွခင်းယိုခင်မိခင်၊ လှိုင် ရှ်းမခင်းပုးလှိုင်လေ၊ တခေ၊ ယှ်းယှ်း၊ ခခေခခေသေခလး၊ ဗေလွခင်းယိုခင် မိခင်၊ တု၊။ ပေးမီးသူကျေးလူးကခင်ကွခင်ရှုတ်ထုဝ်း တၢင်းလိုဝ် ရှ်းမခင်းကွခင်ရှုတ်လီလီခခေကျော့၊ လှိုင် ရှ်းမခင်းမီး လှိုင်ကခင်လုမ်းသိုင်းခလး၊ ခခေဂရုခေ၊ တု၊။

တၢင်းဂီတ်း

ကခင်လၢပ်းသိုင်၊ ဂခင်တၢင်းဂုခင်း

၉ တၢင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊ လမ်း ဂၢင်းလွတ်းတၢင်း တၢင်း ကခင်ထီမ်၊ ကခင်မိပ်းကျော့၊။ လီဂုင်း တၢင်းကခင် ရှံကခင်မိုဝ်းတု၊။ လဝ်းလွမ်းတၢင်းကခင်လီကခင် ဝၢမ်းတု၊။ ခခေတၢင်းကခင် ပီးခခေဂုဂ်ကခင်ခခေ

- ၁၀ ဂြိုဟ်းသင်ဇလ; မွ်းလီတီးထာမ်လီ,ယာင်,ပီးခွင်မွ်း။ ဂြိုဟ်းသင်ဇလ; မွ်းဂြိုဟ်းကမ်,ပေးခင်,ဂြိုဟ်တီးပီးခွင်မွ်း။ ဂြိုဟ်းဂျးမီးတင်းသိုင်;တင်းလှိုင် တာ်းလံ;ဂွတ်;ထိုင်ဂျးတီးဟံ,ခေးပလိုင်, ကခင်လီ,ယာင်,တြးတြးပီခင်လဝ်;ခခေန် ဂျးဂေးကေး။
- ၁၁ ကခင်မးခွ်းဂျးလိဂ်;ဇလ;ဝုးလမ်း- ဂျးခင်, ကခင်ဂပ်ကသားလိပံးယု,ခခေန် ဂျးဂေးဂျးဂုခင်း တာ်းလံ;ခုပ်ခပ်,ဂျးတီးဟံ,ခေးဂပ်ကေး။ ဂျးဂေးဂျးဂုခင်း တာ်းလံ;ကပ်တင်းသုပံး ခါမ်,သီတီးလျ, ဂျးတီးတြးပီခင်လဝ်;ကေး။ ဝုးခေံ, ထု,ဝရု
- ၁၂ ဩဒီးကမိင်ကေး။ ပိုဝ်းခေံဇလ; ဂြိုဟ်းမီးတင်းသိုင်;တင်းလှိုင် တာ်းလံ;မွတ်,လာတ်;ဟုလ်,ခခေံလွင်းတူဝ်လဝ်;ဂပ်, ဂျးတီးဟံ,ခေးတြးပီခင်လဝ်;ဂြိုဟ်းဟံဂြိုဟ်းမခင်းကေး။

**ယု,ဂျးပီခင်
တာ်းကခင်ပိုခင်းမီးလိုတ်းဇလ;လှမ့်**

- ၁၃ ပိုဝ်းခေံဇလ; လျှိုင်တေးလီဝ်ခေံ တာ်းဂျး ဂေးခိုင်;ဇလ;ဂေးခိုင်; ယု,ပေလီတီးထာမ်လီ,ယာင်,ဂခင်။ လွင်းခင်,ဂြိုဟ် တာ်းကမ်,ဂျးပီခင်တင်းကခင် ပီးခွင်ဂခင်မီးလိုတ်းဇလ;လှမ့်ခခေန်လိုင် တာ်းလံ;ယိုင်;ခခေံ ယု,ပေလီတီးထာမ်လီ,ယာင်,ဂခင်။
- ၁၄ ဂပ်ဂင် လဝ်;ယေ,သု သေဇလ; တူဂ်းဂင်လှိုင် ဂျးလွင်းကခင်ဝုး။ တာ်းဂခင်မိပံးလှိုင်သေကမ်,ဝုး။ လွမ်းခင်,ပဂတီခခေံခခေန် ကမ်,ဂုဂ်;ကမ်,ဂိုဂ်,။ ခွ်းဝုးခခေံသေကေး။ ပေးသေဂေးသေဂုခင်းထိုင်, ဝုး- ဂုဂ်;ဂိုဂ်,ကေး။ ဝုးခေံလိုင်။ ပီခင်ကခင်ဂုဂ်;ဂိုဂ်,
- ၁၅ ဂျးတီးဂေးခခေံကေး။ ပေးပီးခွင်မွ်း လံ;လီပံးလှိုင် ဂွမ်းပိုဝ်း;တာ်းဂခင်မွ်းလိုင် ပီခင်တာ်းကခင်မွ်းကမ်, ဂမ်ကမ်,ဂျးတြးမိတ်;တု,ယု။ ယု,ပေဂျးပီးခွင်မွ်း ကခင်လဝ်;ယေ,သု ခါမ်,တံခခေံ လံ;လှသုမ်း ဂွမ်းပိုဝ်း;တာ်းဂခင်မွ်း။
- ၁၆ ယု,ပေဂျး တာ်းကခင်မွ်းမတ်;ပီခင်ကခင်လီခခေံ လံ;ခါမ်,တာ်းကခင်ပိုခင်းဝုး ပီခင်ကခင်ဂျးဂိုဂ်;။
- ၁၇ လွင်းမခင်းလမ်း မိုင်းတြးပီခင်လဝ်; ကမ်,ဇတ,ဂျးခွ်းတာ်းဂခင်တာ်းခုပ်။ ဇတ,ဂျးခွ်းတာ်းကခင် သိုဝ်;တေး, တာ်းခေံမ် တာ်းကခင်သိုဝ်;ပျေ, ကခင်လံ;ခါမ်,ကပ်ဂွမ်းပိုဝ်; ဝိလှိုင်,မုတ်;လိုင်,လဝ်; ခခေံကေး။ ဂေးကခင်ဂမ်ဂျးလှိုင်ခင်,ခခေံသေဇလ; ဂြိုဟ်းချး လဝ်;ယေ,သုခရိလှိုင် ခခေံပီခင်တီး ကခင်ထုဂ်,လှိုင်တြးပီခင်လဝ်;ဇလ; လံ;ခါမ်,တာ်း
- ၁၉ ကခင်ဂုခင်းတာ်းလံ;ဂုဂ်;တုဂ်;ကပ်ကေး။ ပိုဝ်းခေံဇလ; ကွတ်ဂခင်ခတ်းလှိုင်ဂြိုဟ်း ခွ်းလွင်းတာ်းကခင် လာပ်;သိုင်,ဂခင်တာ်းတာ်းခေံမ်ခခေံဇလ; ဂေး

- ခိုင်;ဇလ;ဂေးခိုင်; ခင်,ဂခင်ဂခင် ဇတ,ဂြိုဟ်းတီး
- ၂၀ ဂခင်တုဂ်;။ ယု,ပေဂျးကမူတြးပီခင်လဝ်;လှိုင် ဂွမ်းပိုဝ်;တာ်းဂခင်မွ်းခခေံ။ တာ်းဂခင်ဂျးလှိုင်ဂျးပိုဝ်;ပီခင်ကခင်မုတ်;သုသေကေးယု, ဂေးကခင်ဂခင်ဇလ; ဂျးပီခင်တာ်းကခင်ပိုခင်း;တာ်း,ဂေး မီးလိုတ်းဇလ;
- ၂၁ လှမ့်ခခေံ မီးကပျီတ်;ကေး။ ပေးတာ်းကခင်ဂခင်ခေံလှိုင်။ တာ်းကခင်ဂခင်ခခေံလဝ်;ပီခင်ခခေံ တာ်းပီခင်တာ်းကခင်ဂြိုဟ်းဂျးပီးခွင်မွ်း မီးလိုတ်းဇလ;လှမ့်
- ၂၂ လှိုင်။ ယု,ပေဂိုခင်။ မွ်းမီးတာ်းယုမ်,မတ်;လှိုင်ခင်,ဂြိုဟ်းဂျးဇတ,ယု,ဂျးခွ်းဇက,ဂင်မွ်း တာ်းတြးပီခင်လဝ်;ဂုလ်;တေး။ ဂေးကခင်ကမ်,မီးတာ်းကခင်တာ်း,ကပျီတ်;တီးတူဝ်လဝ်;ဂပ်, ခွ်းလွင်းတာ်းကခင်မခင်းလဝ်;ဂုဂ်;ခါမ်,ကပ်ခခေံ မီးမင်,ဂ
- ၂၃ လျ,ကေး။ ဂေးကခင်ယုမ်,ခိုင်;ခိုင်; ကမ်,ယုမ်,ခိုင်;ခိုင်;ဇလ;ဂခင်ခခေံ လံ;ခါမ်,တာ်းကခင်တာ်း, ကပျီတ်; ဂွမ်းပိုဝ်;မခင်းကမ်,မီးလှိုင်ကခင်ယုမ်,ဇလ; ဂခင်ခခေံကေး။ မိပံးလှိုင်သေကမ်,ဝုး ပေးကမ်,မီးတာ်းယုမ်,မတ်;လှိုင် ပီခင်ကပျီတ်;ကေး။

၁၅

လွမ်းပုင်,သားသေ,လဝ်;ယေ,သု

- ၁ ပိုဝ်းခေံဇလ; ဂြိုဟ်းလှိုင်;ကခင်ဂြိုင်းယု,ခေံ ယင်းကမ်, လွမ်းကလုဂ်,တူဝ်လဝ်;ဂပ်,ဇလ; တာ်းလံ;ယုခေံခါမ်, တာ်းကခင်ခပ်ဂြိုင်းလီဂြိုင်းဂေး,ခခေံကေး။
- ၂ ခင်,ခခေံဇလ; ဂြိုဟ်းမီးလှိုင်ခေံ ထွတ်;လှိုင်;ကေး။ ဂေးကခင်လာပ်;သိုင်,ဂခင်တာ်းဂြိုဟ်းခခေံသေဇလ; ကွတ်ဂခင်ဂြိုဟ်း ဂျးမခင်းလှိုင်ဇလ;
- ၃ ဇတ,ဂြိုဟ်းမခင်းတာ်းဂျး။ လွင်းမခင်းလမ်း။ လဝ်;ခရိလှိုင် ကမ်,လွမ်းကလုဂ်,တူဝ်လဝ်;ဂပ်,။ ကခင်မးခွ်းဂျးလိဂ်;ဇလ;ဝုးလမ်း- ဂျးခခေံသေသွမ်း ခပ်လှိုင်;ကခင်သေသွမ်းလဝ်;ဂုဂ်;ခခေံ လံ;ဂွတ်;ထိုင်ဂျးခိုင်;ဂပ်;ကေး။ ဝုးခင်,ခေံကေး။
- ၄ ခင်,ဂြိုဟ်းမီးကခင်ခွာ် ကခင်လံ;မုင်းထူးမွင်းထူးဂွမ်းပိုဝ်;တာ်းကခင်ယုခေံခါမ်, ဂိုဂ်,တာ်း တာ်းကခင်ပခင်ဂီခင်ပခင်ဂြိုင်း ကခင်ပေးခွ်းဂျးလိဂ်;တာ်းလံ; ကခင်တံမ်း;ဂိုခွ်းဂျးလိဂ်;မိုဝ်;ကွတ်;ခခေံခခေံ ပီခင်ကခင်တံမ်း;ဂို ပုခင်းကခင်တာ်းလံ;မီး
- ၅ တာ်းမုင်းမွင်းခခေံကေး။ ခင်,ဂြိုဟ် သူတာ်းမီးသေးကခင်လီဂခင်။ သုပံးကခင်လီဂခင်ဇလ; ယုင်းယေးတြးပီခင်လဝ်; ပေးလဝ်;ယေ,သုခရိလှိုင်
- ၆ ခခေံလှိုင်။ ဂျးတြးပီခင်လဝ်; လဝ်;ကခင်ပခင်တာ်းကခင်ယုခေံခါမ်, ဂိုဂ်,တာ်း တာ်းကခင်ပခင်ဂီခင်

ပခင်ရှိုင်းခေခင်၊ ကိတ်းလူပခင်သူ ရှုံးသူဂေ့ခိုင်; ဧလးဂေ့ခိုင်; ခင်,ဂခင်ခင်လွမ်းခင်,ကလုပ်, လဝ်းယေ,သုခရိလုံ သေခလး; မီးရှုပ်လုံကခင်လိပ်
 ၇ ရခင်သေဂမ်းလူလ်း။ ခင်,ရှိုပ် တမ်းရှုံးမူခင်ဖုင်း
 ၈ ဩးပီခင်လဝ်းထင်,သးလိုင် လိုဝ်ခင်,ကခင်လဝ်း ခရိလုံ ရုပ်ကပ်သူခေခင်၊ သူဂေ့ခိုင်;ဧလးဂေ့ခိုင်; ဂ
 ၉ ဂေ့; ခင်,ဂခင်ခင် ရုပ်တုင်းကပ်ဂခင်တု။ ဂပ် သမ္ပတးထီင်းလမ်း၊ လဝ်းယေ,သုခရိလုံ ခခေ ဝွမ်း လူလ်းသီတ်းတု,ဩးပီခင်လဝ်းသေခလး; မးခမ်း, ရှိုတ်းခးခပ်လိုင်ကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခခေခလး; ရှိုတ်း ရှုံးဂတိုလဝ်း; ကခင်ပခင်ဝံတီးပူ,မွခင်,ရှပ်ခခေခ လံး; ဧတ,ယူ,ဧလး; ရှုံးရှုခမ်းတင်,လိုဝ်တင်,ခိုဝ်းတင်း လံ လံးယွင်းယေးကမ်းကေးဂရူခေ့,ဩးပီခင်
 ၁၀ ဩးပီခင်လဝ်းကေး။ ကခင်မးခင်းရှုမ်းလိမ်းဧလးဝး လမ်း- ရွပ်ရှုံးခခေခလး; ဂပ်ခးတမ်းယွင်းယေး လဝ်းရှပ်း ဂးတီးခင်းရှုခမ်းတင်,လိုဝ်တင်,ခိုဝ်းတင်း လံခခေခလး; ရှိုတ်းရှုမ်းထေးပခေ့, ဂးတီးခေ့, မးလိုဝ်းသီင်လဝ်းရှပ်းတီးခးကေး။ ဝးခင်,ခခေ
 ၁၁ ကေး။ ကခင်သမ္ပဝးထီင်းလမ်း- ရှုခင်းတင်,လိုဝ် တင်,ခိုဝ်းခပ်ဂိုလ်း။ လူမ်းသိုဝ်းလူလ်းဂခင်တင်း ရှုခင်းဩးပီခင်လဝ်းတင်းလံတု။ ဝးခင်,ခခေကေး။
 ၁၂ ကခင်သမ္ပဝးထီင်းဂမ်းခိုင်;လမ်း၊ ရှုခင်းမိဝ်းဂးမိး တင်းသီင်းတင်းလူင်ခပ်ဂိုလ်း။ ယွင်းယေးထု,ဝရူ ဩးတု။ လိုဝ်ခိုဝ်းရှုခင်းဂးမိးတင်းသီင်းတင်းလူင် ခပ်ဂိုလ်း။ ကိုခေ့ယွင်းမခင်းလဝ်းတု။ ဝးခင်,ခခေ
 ၁၃ ကေး။ လံးသမ္ပ ကိသု,ယ ဝးထီင်းလမ်း- ရှုမ်း၊ ယေ,သေ, တမ်းကွမ်း,ဧလး; ပီခင်ဂေ့ကခင် ပေး,မး ရှုံးလံးကုပ်ပိုင်,ရှုခင်းတင်,လိုဝ်တင်,ခိုဝ်း တင်းလံကေး။ ဂေ့ခခေခိုင် ရှုခင်းတင်,လိုဝ် တင်,ခိုဝ်းတင်းလံ တမ်းကွမ်းဂခင်ကိုင်ပိုင်;ကေး။ ဝးခင်,ခခေကေး။
 ၁၄ ရှုံးဩးပီခင်လဝ်း လဝ်းကခင်မုင်းထေးမွင်းထေး ခခေ ရှုံးသူမိးတင်းလုံကခင်ယုမ်,မတ်းသေခလး တိမ်ဝံတင်း တင်းကခင်လူမ်းသိုဝ်း တင်းခခေ သေ ဂမ်းလူလ်း။ ရှုံးသူလံးတိမ်ဝံတင်း တင်းကခင်မုင်း ထေးမွင်းထေး ရွပ်းတခင်းခိုဝ်းပိလိုလ်း,မုတ်းလင်, လဝ်း ခခေခေသေဂမ်းလူလ်း။

**ရွပ်းသင်ခလး
 ပေးလူလံးတိမ်းလိမ်းဖိုခခေခ**

၁၄ ပီးခခေခခပ်ဂိုလ်း။ ဂပ်တုမ်းဂင်လုံလွင်းကခင်ဝး သူခခေ တိမ်ဝံတင်း ပဂတိုသဧေးကခင်လိကခင် ငါမ်းခလး ရှုလိင်းလွင်းတင်းရှုလိုဝ်ရှုပိုင်။ တတ်း ခခေခိုင်,ဂေ့ခခေခင်းဧလး ဂေ့ခခေခင်းဧလးဂေ့ခခေခိုင်; ခင်,

ဂခင်ဂခင် သင်,သွခင်သုင်းမးပခင်ဂခင်ယူ,ကေး။
 ၁၅ ရှုလ်းဂး; ခင်,ရှိုပ်ဂပ်တမ်းလံးပိုင်ရှိုတ်းကမူ တင်း ကခင်ဂေးလတ်; ဩးသတင်းသိုဝ်းယေးဩး ပီခင်လဝ်းဧလး; ပီခင်ဂေ့ကခင်ပွဲကမူ လဝ်းယေ,သု ခရိလုံ ခင်းရှုခင်းတင်,လိုဝ်တင်,ခိုဝ်းတင်းလံ။ ရှုံး
 ၁၆ တင်းပုဂ်လေး, ရှုခင်းတင်,လိုဝ်တင်,ခိုဝ်းတင်းလံ ကခင်ပိလိုလ်း,မုတ်းလင်,လဝ်း ရှုံးမုတ်းလင်,ခခေခ လံးပီခင်တီးကခင်ထုဂ်,လုံလဝ်းလိုင် ဂပ်ပိုင်;ကိုင် ဂေးလူး ကခင်ဩးပီခင်လဝ်း; ကပ်းပခင်တီးဂပ် ခခေခေသေခလး; ပခင်သတိုသူယူ,ဂုတ်းဂုတ်းရှုခင်
 ၁၇ ရှုခင်ကေး။ ပိုင်ခခေခလး; ဂပ်မီးလွင်းကခင်ကိုင် ပိုင်; လဝ်းယေ,သုခရိလုံ ဧလး; သိုဝ်းယေး,ကုပ်,တင်း ခင်း လွင်းတင်းကခင်လပ်းသီင်,ဂခင်တင်း ဩး
 ၁၈ ပီခင်လဝ်းခခေခကေး။ လွင်းခင်,ရှိုပ် ရှုခင်းတင်, လိုဝ်တင်,ခိုဝ်းတင်းလံ တမ်းထွမ်း,ကပ်ရွပ်းပိုင်;ရှုမ်း ရွပ်းပိုင်;တင်းဂမ်းတင်းရှုခခေခ ဂပ်ဂုတ်းလတ်; လွင်းတင်းကခင် လဝ်းခရိလုံ ကပ်ဂပ်ရှိုတ်း ဂးမိး
 ၁၉ တင်းသီင်းတင်းလူင်ခခေခကေး။ ဂပ်ကိုင်ဂေးလူး လဝ်းသေခလး; ဂေးလတ်;ဩးသတင်းသိုဝ်း ယေး,လဝ်းခရိလုံ တင်းသီင်းတင်းမုတ်း ခင်းတင်း ကခင်ခေပေးတခင်းခိုဝ်းခခေခလမ်းလမ်းခခေ့,လုံ၊ ခင်း တင်းကခင်လိကမ်းလုံ၊ ကိတ်း,တင်း ခင်းတခင်းခိုဝ်း ပိလိုလ်း,မုတ်းလင်,လဝ်း လုံခခေခ လူလိမ်ဝိင်း ယေ,ရသလိမ်, တေး,ထိုင်ရွတ်း မိုင်;ကိတ်းလိဂမ်း၊
 ၂၀ ရှုးတီးရှုးလိခခေခမးယဝ်။ ခင်,ရှိုပ် ဂပ်ယင်းကမ်း ထပ်းထီင်းဧလး; ဧတ,ရှိုတ်းဂေးခခေခဝင်းရှုမ်းတိုဝ်း ကခင်ပိုခင်းတင်,ဂေ့ခေတ,ဝံခခေခိုင်။ ဂပ်မီးလုံ ကခင်ခွဲးဂေးလတ်; ဩးသတင်းသိုဝ်းယေး တီး ခပ်လိုဝ်းကခင်ကမ်း,ပံ,တွခခေခခင်း ခေး,မးလိုဝ်းသီင်
 ၂၁ လဝ်းယေ,သုခရိလုံ ခခေခကေး။ မိခင်းခင်,ကခင် မးခင်းရှုမ်းလိမ်းဧလးဝး- ခပ်လိုဝ်းကခင်ကမ်း,ပံ, လံးခမ်း, တင်းကခင်လတ်;ခခေ လွင်းဂေ့ခခေခ တမ်းလံးရှုခင်ကေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်ကမ်း,ပံ,တွခခေ လံးခင်းလွင်းဂေ့ခခေခ တမ်းလံးရှုပွင်,ကေး။ ဝး ခင်,ခခေခခေခ ကေး။

ကင်းကခင်း ပေးလူ မိုဝ်းခေး

၂၂ ပိုင်;ခခေခလး; ကခင်ဂပ်တမ်းလံးမးဂေးတီး သူခခေခ ကမ်း,ပေးမီး။ ကခင်ခေ့ခခေ မီးခခေခေး, ကေး။ တေးလိပ်ခခေ ကွင်းတီးဂေးတီးခခေ ကမ်း, မီး တီးကခင်ဂပ်တမ်းလံးရှိုတ်းခခေခယဝ်။ ဂပ်မီး ကလုပ်, ခွဲးမးဂေးတီးကခင်သူမီးခခေခ ခိုင်,ဂေး,
 ၂၄ လူရှိုင်းခေး,ယဝ်။ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ရွေးလူး မိုဝ်းသပေ, ခခေ ခခေခ ဂပ်မုင်းမွင်း လွင်းကခင်တမ်းလံးထုပ်

၂၅ ဂုဏ်သု ဂျးတီးတၢင်းကၢင်ဂၢင်ၤဂၢၤ၊ ခၢင်ခၢင်လး၊ ယု၊
 လူလုးဂၢင်တၢင်းသူ တော့၊ ရွတ်းကလုဝ်၊ ဂၢင်လံးတိမ်
 ထုခၢင်၊ တၢင်ခၢင်၊ ယၢဝ်လၢင်၊ ဂၢင်တၢင်းခၢင်၊ ဂၢင်
 ဂျးလုးတၢင်းကၢင်သူတၢင်းလွမ်းသူင်၊ ဂၢင် ရှ်းဂၢင်
 ၂၆ လံးဂျးလုးမိုင်းခၢင်ခၢင်ကျး။ မိုင်းလိဝ်ခၢ် ဂၢင်တၢင်း
 ဂျးဂျးတီး၊ ဝိင်းယေ၊ ရသလိမ်၊ ပုခၢ်ခၢင်၊ ရှိတ်း
 လိဝ်ဂှိတ်းလုဂုခၢင်မုတ်းလၢင်၊ တၢင်းလံးကျး။ လွင်း
 မခၢင်လမ်း။ ဂုခၢင်မိုင်းမၤ၊ ရေး၊ တော့ခၢ် ကိတ်၊ တၢင်း
 ဂုခၢင်မိုင်းကၢၤ၊ ယ တၢင်းလံး ပျးတၢင်းလုံလေ၊ တ
 ၂၇ ခၢၤ၊ သေခၢၤ၊ လု၊ တၢင်းခၢင်ပုခၢင်ဂုခၢင်မုတ်းလၢင်၊
 ကၢင်ယၢင်၊ ကၢင်ခၢင်ခၢင်ကျးခၢ် ဝိင်းယေ၊ ရသလိမ်၊
 လိုဝ်ခၢင်ခၢင်ယၢဝ်။ ခၢင်မီးလုံလေ၊ တခၢၤ၊ ကျး။ လွင်း
 မခၢင်လမ်း။ ခၢင်ပီခၢင်ကျးကၢင်ထုဂ်၊ လီ ခိုခၢင်တီးခၢင်
 ခၢ်၊ ကျးလုးကျး။ ပျးဂုခၢင်တၢင်း၊ လိုဝ်တၢင်း၊ ခိုဝ်
 တၢင်းလံး လံးမိင်၊ ကၢင်တၢင်းလိဝ်လိုလု၊ လုလုးဂၢင်
 တၢင်း ဂုခၢင်ယုတ တၢင်းလံးလိုဝ် ခၢင်ထုဂ်၊ လီကၢင်
 ကုဂ်လု၊ လုးဂီ၊ ခၢၤ၊ လု၊ တၢင်းဂှိတ်းလိဝ်ဂှိတ်း
 ၂၈ လုကျး။ ပိုဝ်ခၢ်လၢင်၊ ဂၢင်ပွင်ဂှိတ်းရှ်းလၢင်၊ သွင်၊
 ခၢင် ယၢင်ကၢင်၊ ရှ်းကၢင်၊ ရှ်းဂီ၊ ခၢၤ၊ ရွတ်း၊ ခၢင်သေ
 ယၢဝ် ဂၢင်တၢင်းလွမ်းတၢင်းဂျး၊ ဂျးရှ်းသုခၢၤ၊ ဂျး
 ၂၉ မိုင်းသပေ၊ ခၢ် ပုခၢ်ကျး။ မိုင်းကၢင်ဂၢင်ရွတ်းထိုင်
 တီးသူခၢင်ခၢင်လိုဝ် ဂၢင်တၢင်းပျးကၢင်တၢင်း တၢင်းလိ
 မင်၊ ဂလု၊ တိမ်တိမ်ထုခၢင်ထုခၢင်၊ ကၢင်မီးခၢင်လၢင်
 ၃၀ ယေ၊ သုခရိလို ခၢင်ခၢင်သေခၢၤ၊ မျးကျး။ ပီးခၢင်ခၢင်
 ကိုလုး။ ဂၢင်ကၢင်လွင်းလၢင်ဂှ်း လၢင်ယေ၊ သုခရိလို
 ကိတ်၊ တၢင်း မိတ်၊ တျး၊ ဂုခၢၤ၊ ဝိလိုလု၊ လၢင်၊ သေ
 ခၢၤ၊ တိုက်ယုင်းသူရှ်းသူခၢင်လုံလုလုးဂၢင်တၢင်းဂၢင်
 ခၢၤ၊ ရှိတ်းသူးတွင်းပထကျးတီး၊ ကြေးပီခၢင်လၢင်၊
 ၃၁ လွင်းခၢင်၊ ရှိတ် ဂၢင်တၢင်းလံးဂၢင်လွတ်းသေကျးခၢ်
 မိုင်း ခၢင်လိုဝ်ကၢင်တွပ်၊ ကၢင်ထိုင်ခၢ် မိုင်းယုတ
 ခၢင်ခၢ်။ ကိတ်၊ တၢင်း လွင်းခၢင်၊ ရှိတ် တၢင်းကၢင်ဂၢင်
 ရှိတ်းလိဝ်ဂှိတ်းလုပုခၢ်၊ ဝိင်းယေ၊ ရသလိမ်၊ ခၢင်
 ၃၂ တၢင်းထုဂ်၊ လုံဂုခၢင်မုတ်းလၢင်၊ တၢင်းလံး လွင်းခၢင်၊
 ရှိတ် ဂၢင်တၢင်းပျးတၢင်းလုံကၢင်သိုဝ်းပျး၊ ခၢၤ၊ ရွတ်း
 ထိုင်မၤ၊ ဂျးတီးသူ မိခၢ်လွမ်းခၢင်၊ ကလုဝ်၊ ကြေး
 ပီခၢင်လၢင်၊ သေယၢဝ် ရှ်းခိုခၢင်ပီခၢင်ကီခၢ်ဂှိတ်းကၢင်မိတ်၊
 ၃၃ ခၢင်ကျး။ ရှ်းကြေးပီခၢင်လၢင်၊ လၢင်၊ တၢင်းခၢင်
 ခၢင် ခၢၤ၊ ယု၊ လုလုးဂၢင်တၢင်းသူကျးမီးတၢင်းသီင်
 တၢင်းလုင်သေဂၢင်လုလုး။ ကျးမိခၢ်။

၁၆

တၢင်းကၢင်ယုင်းယျးခၢၤ၊
 တၢင်းကၢင်တၢင်လၢတ်၊

၁ ဂၢင် ရှ်းရှ်း နီပေ၊ ကၢင်ပီခၢင်ခၢင်ယိင်းဂှ်း၊ ခၢင်ယိင်း
 ကၢင်ပွင်ဂှိတ်းကၢင်ခၢင်လိုဝ်လၢင်၊ ခၢ် ဝိင်းဂီခၢ်၊ ကျး၊
 ၂ ခၢင် ခၢင်ပျးခၢင်သူကျး။ လွင်းခၢင်၊ ရှိတ် သုတၢင်း
 ထွတ်းလုလုးလၢင်၊ ကြေးသေခၢၤ၊ ရှ်းတုင်းကၢင်မခၢ်
 ဂျးခၢင်၊ ကၢင် ဂုခၢင်မုတ်းလၢင်၊ တၢင်းလံးထုဂ်၊ လီ
 ရှိတ်းခၢင်။ ကိတ်၊ တၢင်း ကၢင်လွ်းထီမ်မခၢ် ဂျး
 ကၢင်မခၢ်တၢင်းလုဝ်၊ တၢင်းလွ်းတၢင်းထီမ် ခၢင်
 ကျး။ လွင်းမခၢ်လမ်း။ မခၢ်ပီခၢင်ကျးကၢင်လွ်း
 ၃ ထီမ်ဂၢင် တၢင်းဂုခၢင်ခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊
 ပြိတ်ဂီလ တၢင်း ကျး၊ ဂုလ ကၢင်ပီခၢင်ကျးကၢင်ပွင်
 ရှိတ်းကမူ လၢင်ယေ၊ သုခရိလို ရှ်းဂၢင်တၢင်းဂၢင်၊
 ကျးကၢင်ဝၢင်းပခၢ်ကျးတုဝ်လၢင်၊ ပုခၢ်ကၢင်၊
 ၄ ဂၢင်ခၢင်ကျး။ ခၢင်မီးကျးလုးကျး။ ဝျးခၢ်၊ ဂၢင်ကျး
 လိဝ်ဂုလုးဝျးကၢင်၊ လွ်း။ လိုဝ်လၢင်၊ ဂုခၢင်တၢင်း၊ လိုဝ်
 တၢင်း၊ ခိုဝ်ကျးမီး တၢင်းသီင်၊ တၢင်းလုင်လိုဝ်ခၢင်
 ၅ ကျး ဝျးကျး။ တၢင်လၢတ်၊ လိုဝ်လၢင်၊ ကၢင်လု
 လုမီးတုမ်ခၢင်ခၢ်ရှ်းရှ်းခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊
 ကေ၊ ပေ၊ ခၢင်တု ကျးကၢင်ဂၢင်ဂုဂ် ကၢင်ပီခၢင်မၢင်၊
 ကၢင်မၢင်၊ ကၢင်တၢင်းပိုခၢ်ပုခၢ်၊ လၢင်၊ ခရိလို ခၢ်
 ၆ မိုင်းကျး၊ သီ ခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊ မျးရီ ကၢင်
 ခၢင်လုံပွင်ဂှိတ်းပုခၢ်၊ သုခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊
 ကၢင်၊ ကြေး၊ ခၢင်တု တၢင်း ယုခၢ်၊ ကၢင်ပီခၢင်ပီးခၢင်
 ဂၢင် ကၢင်လံးခၢင်၊ တုဂ်၊ ခၢင်လုလုးဂၢင်တၢင်းဂၢင်၊
 ၇ ကၢင်ပီခၢင် ကျးကၢင်လိုဝ်၊ ကွတ်၊ သီင်ကွတ်၊ ခၢ် တ
 မၢင်၊ လၢင်၊ တၢင်းလံးကၢင်မီးခၢ် လၢင်၊ ခရိလို ကွတ်
 ၈ တၢင်းဂၢင် ခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊ ကၢင်၊ ပလိ ကျး
 ၉ ကၢင်ဂၢင်ဂုဂ်ခၢ်လၢင်၊ ကြေးခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊
 ကုဂ်၊ ခၢင်၊ ကၢင်ပွင်ဂှိတ်းကမူ လၢင်၊ ခရိလို လုလုး
 ဂၢင်တၢင်းဂှ်းကိတ်၊ တၢင်း သု၊ တျး၊ သု ကၢင်ဂၢင်ဂုဂ်
 ၁၀ ခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊ ကေ၊ လေ၊ ကၢင်လၢင်၊
 ခရိလိုထုဂ်၊ လုံဂုဂ်၊ လုံခၢင်ကျး။ တၢင်လၢတ်၊ ဂုခၢင်
 ရှ်းရှ်းဂုခၢင်ယေ ကျးရီတုကျး၊ ပုလု ခၢင်ကျး။
 တၢင်လၢတ်၊ ကျး၊ ရှ်း၊ တျး၊ ကၢင်ပီခၢင်ပီးခၢင်ဂၢင်
 ခၢင်ကျး။ ခၢ်ဂုခၢင်ရှ်းရှ်းယေ ခၢၤ၊ ဂီသု

၁၂ အခန့် တၢ်လၢတၢ်; ခၢ်လိၣ်ဒီးကၢၤခၢ်မိးခၢ်ဒီးလၢၣ်ဒီးတြး
 အခန့်တၢ်။ တၢ်လၢတၢ်; တရုၤဒေ,ခိ တၢ်ဒီး တရု
 ဖုၤ,သၢ၊ ဧမးယိၣ်ဒီးကၢၤပွၤဂီၢ်တၢ်ကမူလၢၣ်ဒီးတြး
 အခန့်တၢ်။ တၢ်လၢတၢ်; ဝေ,ရသိ၊ ဧမးယိၣ်ဒီးကၢၤ
 လီၤဂၢ်။ ကၢၤပွၤဂီၢ်တၢ်ကမူလၢၣ်ဒီးတြးဒေ,လူၣ်
 ၁၃ လၢၣ် အခန့်တၢ်။ တၢ်လၢတၢ်; ရုၤဒေ၊ ကၢၤခၢ်လၢၣ်;
 ဩၤလိၣ်ဒီးဂီၢ်ကၢၤ ကိၢ်,တၢ်ဒီး ဧမးမၢၤကၢၤပီၤခၢ်
 ၁၄ ခၢ်,ဧမးဂၢ်အခန့်တၢ်။ တၢ်လၢတၢ်; ကၢၤ,သုခၢ်,
 ဂြိတ်၊ ဖေလေ,ဂုၤခၢ်, ဂျေ,ရမိတ်၊ ပၤတၢ်,ဂျေ,ပၤ
 ဂျေ,ရမၢတ်,၊ ကိၢ်,တၢ်ဒီး ပီၤခၢ်တၢ်လၢၣ် ကၢၤယု,
 ၁၅ လူၣ်;ဂၢၤတၢ်ဒီးခၢ်လိၣ်ဒီးအခန့်တၢ်။ တၢ်လၢတၢ်;
 ဖေလေ,ဂုၤတုၤယုလိ၊ ခေ,ရ၊ တၢ်ဒီး ခၢ်ယိၣ်ဒီးမၢၤ
 တၢ်ဒီး ကၢၤ,လုၤမ,ပၤ ကိၢ်,တၢ်ဒီး ဂုၤခၢ်မူတၢ်လၢၣ်,
 တၢ်ဒီးလၢၣ် ကၢၤယု,လူၣ်;ဂၢၤတၢ်ဒီးခၢ်လိၣ်ဒီးအခန့်
 ၁၆ တၢ်။ ကျေခိၣ်ဒီးခလးကျေခိၣ်ဒီး ကၢၤတၢ်ဒီးတၢ်ဒီးအုၤ
 မူတၢ်လၢၣ်,သေခလး တၢ်လၢတၢ်;ဂၢၤတၢ်။ လိၣ်ဒီး
 လၢၣ်; လၢၣ်;ယေ,သုခရိလိၣ် ဂျေမိးတၢ်ဒီးသီၣ်;တၢ်ဒီး
 လူၣ်တၢ်ခၢ်သုကျေ။
 ၁၇ ပီၤခၢ်ခၢ်တၢ်ဂီၢ်လိၣ်ဒီး၊ မၢတ်;တၢ်ဒီးခၢ်လိၣ်ဒီးကၢၤလၢၣ်
 ဂီၢ်တၢ်; လွၢ်ဒီးတၢ်ဒီးကၢၤခၢ်ဒေခိၣ်ဒီးခွါးဂီၢ်ဒီး လွၢ်ဒီးတၢ်ဒီး
 ကၢၤခၢ်ဖေတၢ်ပီၣ်ဒီးတၢ်လၢၣ် ကၢၤခၢ်ခၢ်တၢ်ဒီး
 တၢ်ဒီးကၢၤသၢ်,ကၢၤသုခၢ် ကၢၤခၢ်သုလံးဂုၤခၢ်မိ,
 ကၢၤယုခၢ်သေခလး။ ဝေ;ပီၣ်တၢ်;တၢ် ၀းခၢ်။
 ၁၈ ဂၢ်ပၢၤသတီၤတၢ်;သုကျေ။ လွၢ်ဒီးမၢၤလၢၣ်; ခၢ်
 လိၣ်ဒီးကၢၤပီၤခၢ်လိၣ်ဒီးခၢ်,ခၢ်ခၢ်ခၢ် ကၢၤ,ပွၤကၢၤ,
 ဂီၢ်တၢ်;ကမူလၢၣ်;ဂၢၤလၢၣ်;ခရိလိၣ်။ ခၢ်ပွၤဂီၢ်တၢ်ကမူ
 တၢ်ခၢ်ဂုၤလၢၣ်;လၢၣ်; လၢၣ်;ကၢၤတၢ်ဒီးခွါးလၢၣ်;ဂုၤတၢ်
 ကိၢ်,တၢ်ဒီး ခွါးကၢၤလၢၣ်;ဒေ,လၢၣ်;ခၢ်ဒီးအခန့်
 သေယု ပီၣ်တၢ်;လိၣ်ဒီးခၢ်လိၣ်ဒီးကၢၤလိၣ်လိၣ်ခၢ်
 ၁၉ အခန့်ကျေ။ ဂွၢ်;ပီၣ်ဒီး လွၢ်ဒီးတၢ်ဒီးကၢၤသုယုမိ,
 မၢတ်;ထွမ်,ကၢၤခၢ် ငွတ်,တူၢ်ခွါ,ခၢ်;ဂုၤခၢ်တၢ်ဒီး
 သီၣ်;တၢ်ဒီးလူၣ်ခလး; ဂၢ်မိးတၢ်ဒီးကၢၤသုပီၣ်ဒီးပျေ,
 ယု,ကျေ။ ခၢ်;တၢ်;ခၢ်သေကျေ; ဂၢ်မိးကလုၤ,
 ခၢ်;ဂုၤမိးပီၣ်,လုၤ, ခၢ်;တၢ်ဒီးကၢၤလိၣ်ခလး; ဂၢ်ဒီး

၂၀ လွတ်;တၢ်ဒီးကၢၤပီၣ်ဒီးခၢ်;တၢ်ဒီးကၢၤဂီၢ်ကျေ။ ကၢၤ,
 ဂီၢ်ကၢၤ,ခၢ်ခၢ် ဒြးပီၣ်ခၢ်လၢၣ်; လၢၣ်;တၢ်ဒီးခိမ်
 အခန့် တၢ်ဒီးခိတ်;လၢ,တၢ်ခၢ်,မၢ,ခၢ်တၢ်; ဂျေ;လူၣ်လိၣ်
 ဂျေ;တၢ်;တၢ်ခၢ်သုကျေ။ ဂျေ;ကျေ;လူၣ်;ဂၢၤလၢၣ်; လၢၣ်;
 ယေ,သုခရိလိၣ် အခန့် မိးခိၣ်သုတၢ်ဒီးသီၣ်;တၢ်ဒီးလူၣ်
 သေခၢ်လၢၣ်;။ ကၢၤမိးခၢ်;။
 ၂၁ ကျေလိမ် တိမေးသေ, ကၢၤပွၤဂီၢ်တၢ်ကမူလၢၣ်;
 လူၣ်;ဂၢၤတၢ်ဒီးဂၢ်ခလး; လုၤဂီၢ်, ယု,သုခၢ်,၊ သေ,
 သိပတၢ်,၊ ကၢၤပီၣ်ခၢ်ပီၣ်;ခၢ်ဂၢ်တၢ်ဒီးလၢၣ်,အခန့်တၢ်
 ခၢ်သုကျေ။
 ၂၂ ဂၢ်ခၢ်; တေ,ရတိ ကၢၤတီၢ်မိးလိၣ်ဒီးခၢ် ထွမ်;လူၣ်;
 လၢၣ်;ဒြးသေခလး; တၢ်ခၢ်သုကျေကျေ။

တၢ်ဒီးကၢၤဂီၢ်တၢ်;ထေးပခၢ်,

၂၃ ဂျေ,ယု ကၢၤလၢၣ်;ဂုၤတၢ်ဒီးကၢၤဂၢ် ကိၢ်,တၢ်ဒီး
 ဂုၤခၢ်;ကၢၤခၢ်;လိၣ်ဒီးလၢၣ်; တၢ်ဒီးသီၣ်;တၢ်ဒီးလူၣ်ခလး;
 ဂီၢ်တၢ်;တၢ်;ခိတ်,ခၢ်တၢ်ခၢ်သုကျေ။ ကေ,ရၢတုၤတု
 ကၢၤပီၣ်ခၢ်လၢၣ်;ဂၢၤ ကိၢ်,တၢ်ဒီးခၢ်ဂုၤ ဂွၢ်,တု
 ၂၄ တၢ်ခၢ်သုကျေ။ ဂျေ;ကျေ;လူၣ်;ဂၢၤလၢၣ်;လၢၣ်;ယေ,သု
 ခရိလိၣ် အခန့်မိးခိၣ်သုတၢ်ဒီးသီၣ်;တၢ်ဒီးလူၣ်သေခၢ်
 လူၣ်;။ ကၢၤမိးခၢ်;။
 ၂၅ ဂျေ;လၢၣ်;ကၢၤတၢ်;ခၢ်,လိၣ်; ဂီၢ်တၢ်;ဂျေ;သုလံးမၢၤ;
 ခိၣ်, ဂွၢ်;ပီၣ်ဒီးတြးသတၢ်ဒီးသီၣ်;ပျေ,ကၢၤတၢ်;တၢ်ဒီး
 ကၢၤကျေ;လၢၣ်;လွၢ်; လၢၣ်;ယေ,သုခရိလိၣ် ကၢၤ
 မိးခၢ်;ကၢၤတၢ်ဒီးကျေ;လူၣ်; တၢ်ဒီးကၢၤခၢ်ဖုၤ,ပၢၤ
 ကၢၤလိၣ်ဂီၢ်ကၢၤလၢၣ်, ကၢၤသီၣ်,ဝံမိးပီၣ်;ဂၢၤ,ဂျေ,လု
 ၂၆ ကွၢ်တၢ်ဒီးအခန့်ခလး; တေ,လိၣ်ခၢ် လံးထၢၣ်,
 သုမၢၤခၢ်;ဂျေ;ပရေ;ဖေတၢ်;တၢ်ဒီးလၢၣ် လွၢ်;ခၢ်,
 ပီၣ်ဒီးလၢၣ်;ထု,ဝရၢတြးပီၣ်ခၢ်လၢၣ်; လံးဖုၤ,ကွၢ်,
 ဧမပျေ; တီၢ်;မိးဂုၤခၢ်;တၢ်ဒီးလၢၣ်လွၢ်;ခၢ်,ဂီၢ်
 ၂၇ ခၢ်တၢ်;ယုမိ,မၢတ်;ထွမ်,ကၢၤခၢ်ခၢ် ဂျေ;တြးပီၣ်
 လၢၣ်; ကၢၤတီၢ်မိးပီၣ်ဒီးပီၣ်,လု,သု,လိၣ်ပၤလိၣ်
 ဂုၤလၢၣ်;ခၢ် မူခၢ်ဖုၤယု,ခၢ်, ဂွၢ်;လၢၣ်;ယေ,သု
 ခရိလိၣ် ဂျေ;ဂၢ်,ဖုၤ,သီၣ်,သီၣ်,တၢ်မိး;တၢ်မိး; သေခၢ်
 လူၣ်;။ ကၢၤမိးခၢ်;။

ရှမ်းလိၣ်;ကျေ;တၢ်,တၢ်ရှမ်းမယု ယု ကျေ;